

အနှစ်ရှိသောတရား မရနိုင်

အနှစ်ရှိသောတရား၌ အနှစ်ရှိ၏ဟု အယူရှိကြကုန်၏။ အနှစ်ရှိသော တရား၌မူကား အနှစ်မရှိဟု အယူရှိကြကုန်၏။ ထိုသူတို့သည် မှားသောကြံစည်မှုလျှင် (ကျက်စားရာ) အာရုံရှိကြကုန်ရကား အနှစ်ရှိသော တရားကို မရနိုင်ကြကုန်။ ယမကဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၁)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လဆန်း ၄ ရက်

၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ် ၂၀ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့

အတွဲ (၆၂)၊ အမှတ်(၃၂၀)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျုံးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားဖြင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှအလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန်မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ဖြောင့်ချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

ကမ္ဘာပေါ်ရှိထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်သော မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့် ပတ်သက်သည့် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများကို ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၉
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်အတွင်း တည်ထားကိုးကွယ် ထားရှိသည့် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်သော မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့်ပတ်သက်သည့် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ ဖွန်းလှပိုင်းတွင် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်အတွင်းရှိ မာရဝိဇယဂေါပကအဖွဲ့ရုံး၌ ကျင်းပပြုလုပ်သည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ခု
နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများကို ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။



“ဒဂုံနှင့်အတူ ဂုဏ်ယူလိုက်ပါ”

ပင်ရင်းအရောင်းဌာန - ချမ်း - ၀၀ ၆၅၁၁၇၇၊ ၀၉ ၆၅၃၆၅၀၀၀
 STARMART nine mile Showroom - (၉) မိုင်၊ ပြည်လမ်း၊ မျန်ကုန်ကြီး ချမ်း - ၀၉ ၃၀၆၀၀၀၀
 KHA YAE PIN MART - မင်္ဂလာ - ပြည်လမ်း၊ မျန်ကုန်ကြီး ချမ်း - ၀၉ ၆၇၀၄၄၅၅၅
 STARMART MANDALAY Wholesale - မြင်းမူ - မြင်းမူလမ်းအထက်၊ မန္တလေးမြို့ ချမ်း - ၀၉ ၆၆၀၇၀၂၅၅
 STARMART Nay Pyi Taw - မျန်ကုန် - မန္တလေးလမ်းအောက်၊ ဗုဒ္ဓကောတီရပ်၊ ပြည်လမ်း ချမ်း - ၀၉ ၆၅၃၅၀၀၇၇

ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိဖြင့်

ဖြန့်ဖြူးလိုက်သည့် အဆိပ်အတောက်များ

မြန်မာနိုင်ငံတွင် အသုံးများသည့် လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများတွင် ပျံ့နှံ့ခဲ့သည့် "ဘာမှမမျှော်လင့်ပါနဲ့ (Don't expect anything!)" အမည်ရှိ ရုပ်ရှင်ဇာတ်လမ်းရိုက်ကူးခဲ့သူနှင့် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်သူများကို ဖမ်းဆီးလိုက်ပြီး ဥပဒေနဲ့အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု သိရသည်။

isi Dhamma Youtube Channel နှင့် Tiktok တို့တွင် ယှဉ်တင်ခဲ့သည့် အဆိုပါရုပ်ရှင်ဇာတ်လမ်းသည် မြန်မာလူမျိုးသရုပ်ဆောင်များနှင့် မြန်မာစကားပြောဖြစ်သည့် အတွက် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ရည်ရွယ်ထားသည်မှာ ထင်ရှားသည်။

အဆိုပါ ဇာတ်လမ်း၏ ဇာတ်ညွှန်းရေးသားသူနှင့် ဒါရိုက်တာမှာ ထိုသို့မဟူ၍ အမည်ခံထားသည့် အသက် ၅၂ နှစ်အရွယ် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံသား Didier Nusbaumer ဆိုသူဖြစ်ပြီး ၎င်း၏ နောက်ခံအဖွဲ့အစည်းဖြစ်သည့် isi Dhamma ဆိုသည့် အဖွဲ့ကိုလည်း သေချာစွာလေ့လာဆန်းစစ်ရန်လိုအပ်ပါသည်။

အဆိုပါ ရုပ်ရှင်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ပြေးမီဒီယာတစ်ခုခုက ဗုဒ္ဓ၏ဝိနည်းတော်များကို မလိုက်နာသော ဘုန်းကြီးများကို ဝေဖန်ထားသည့် ၎င်းဇာတ်လမ်းကို စတင်လွှင့်တင်ချိန်မှစ၍ လူပေါင်း ၄၂၀၀၀ ကျော် ကြည့်ရှုထားကြပြီး လူ ၁၀၀၀ ခန့်က ကြိုက်နှစ်သက်ကြောင်း ဖော်ပြခဲ့ကြသည်ဟု ဆိုသည်။

အဆိုပါဇာတ်လမ်းကို ၈ ရက်ကြာ၍ ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာ ကြည့်ရှုမည်ဆိုပါက ဝိနည်းမလိုက်နာသည့် ဘုန်းကြီးများကို ဝေဖန်ခြင်းဖြစ်သည်ဆိုသည့်မှာ အပေါ်ယံသာဖြစ်ပြီး သည်ထက်ပိုသည့် ရည်ရွယ်ချက်များပါရှိနေသည်ဟု ဆိုနိုင်သည့်အချက်များကို တွေ့မြင်နိုင်သည်။

ဇာတ်လမ်းထဲမှ ပြောစကားများ၊ အတွေးအခေါ်များ၊ နှိမိတ်ပုံများ၊ ပြကွက်များက မြန်မာယဉ်ကျေးမှုနှင့် မြန်မာတို့၏ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုတို့ကို ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ ဖျက်ဆီးနေခြင်းလည်းဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာ့လူသားများ ယုံကြည်ကိုးကွယ်ကြသည့် ဘာသာသာသနာများအားလုံးတို့တွင် လောကုတ္တရာနယ်ပယ်မှ ပထမဦးပုဂ္ဂိုလ်များအတွင်း အားနည်းချက်များ ဖြစ်ပေါ်လာလေ့ရှိကြသည်။

သာသနာ့ဝန်ထမ်းပုဂ္ဂိုလ်အချို့တွင် ပထမဦးပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ်ပေါ်လာတတ်သည့် အများသည် ထိုပုဂ္ဂိုလ်၏ အများသားဖြစ်ပြီး ထိုသူနှင့်သာဆိုင်သည့် ကိစ္စလည်းဖြစ်သည်။

နေရာကွက်ကျား

မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၉ နေပြည်တော်နှင့် ရန်ကုန်မြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။

ဗန္ဓုလေးမြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း ၈၀ ဖြစ်သည်။

မြန်မာပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ငါးပေမှ ၃၀ ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။

မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ကချင်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးပိုလာနိုင်သည်။ မိုး/လေ

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီး ခန့်အပ်တာဝန်ပေး

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အမိန့်အမှတ် ၇၆/၂၀၂၃ ၁၃၅၅ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လဆန်း ၃ ရက် (၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁၉ ရက်)

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီး ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၉ အရ ဒေါ်ပြူးပြူးအေးအေး ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးလိုက်သည်။

အမိန့်အရ

အောင်လင်းဒွေး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အတွင်းရေးမှူး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

ပဲခူးမြို့တွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ရေဝင်ခဲ့သည့် ရပ်ကွက်၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်

ပဲခူး ဩဂုတ် ၁၉ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းသည် အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးများ၊ နယ်မြေခံတပ်မှ တပ်မမှူးနှင့်အတူ ဩဂုတ် ၁၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပဲခူးမြို့အတွင်း မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် ရေဝင်ခဲ့သည့် ရပ်ကွက်/ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများတွင် စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်နေမှု ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုအားပေးသည်။ (ယာပုံ)



ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ပဲခူးမြို့ကျောက်ကြီးစုရပ်ကွက်နှင့် မခင်းရပ်ကွက်၊ အနောက်ရွှေနံ့သာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်ကွက်နေပြည်သူများစုပေါင်း၍ သန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်နေမှု၊ ရေကြီးနှစ်မြုပ်ခဲ့မှုကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် လမ်း/တံတားများအခြေအနေ၊ ရေထုတ်မြောင်းများ ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရန် ပြန်လည်ပြင်ဆင်ပေးရမည့် အခြေအနေများ၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ရပ်ကွက်အတွင်း လျှပ်စစ်မီးကြိုးများ ပြန်လည် သွယ်တန်းနေမှု၊ ကွန်ရက်စာတိုင်များ ပြန်လည်အစားထိုးဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေတို့ကို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များမှာကြားခဲ့သည်။

သန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်နေသည့် တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်ကွက်နေပြည်သူများစုပေါင်း၍ သန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်နေမှု၊ ရေကြီးနှစ်မြုပ်ခဲ့မှုကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် လမ်း/တံတားများအခြေအနေ၊ ရေထုတ်မြောင်းများ ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရန် ပြန်လည်ပြင်ဆင်ပေးရမည့် အခြေအနေများ၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ရပ်ကွက်အတွင်း လျှပ်စစ်မီးကြိုးများ ပြန်လည် သွယ်တန်းနေမှု၊ ကွန်ရက်စာတိုင်များ ပြန်လည်အစားထိုးဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေတို့ကို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များမှာကြားခဲ့သည်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၏ အစီအစဉ်ဖြင့် တိုင်းဒေသသူတို့ကိုကျွေးသည့် ဝယ်ယူစားသုံးနိုင်ရေးဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးရှိ ဒေသခံပြည်သူများ သက်သာသော နှုန်းထားဖြင့် ဝယ်ယူ စားသုံးနိုင်ရေးကိုယ်တိုင် စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူသူများ ထုတ်လုပ်သူများက တိုက်ရိုက်အရောင်းဆိုင် ပိတ်ရက်မရှိ ဖွင့်လှစ်ရောင်းချနေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၏ အစီအစဉ်ဖြင့် တိုင်းဒေသသူတို့ကိုကျွေးသည့် ဝယ်ယူစားသုံးနိုင်ရေးဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးရှိ ဒေသခံပြည်သူများ သက်သာသော နှုန်းထားဖြင့် ဝယ်ယူ စားသုံးနိုင်ရေးကိုယ်တိုင် စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူသူများ ထုတ်လုပ်သူများက တိုက်ရိုက်အရောင်းဆိုင် ပိတ်ရက်မရှိ ဖွင့်လှစ်ရောင်းချနေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

လယ်ဝေးမြို့နယ် သပြေပင်ကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းတွင် လူငယ်စကားပိုင်းကျင်းပ

လယ်ဝေး ဩဂုတ် ၁၉ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ လယ်ဝေးမြို့နယ် သပြေပင်ကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းတွင် ယမန်နေ့က ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ လူငယ်စကားပိုင်း ကျင်းပသည်။ (အောက်ပုံ)



ဦးစွာ လယ်ဝေးမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးနိုင်လင်းထွန်းက အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် လူငယ်စကားပိုင်းကျင်းပရာ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဝေကြည်စန်းအောင်က စေတနာ့ဝန်ထမ်းရေးမှူးအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပြီး အ.ထ.က(သပြေပင်) Grade - 11 မှ မောင်မင်းသန့်ကိုက လူငယ်နှင့် ကျန်းမာရေး၊ မနန်းချစ်ချစ်မိုးက လူငယ်နှင့်စာဖတ်ခြင်း၊ Grade-10 မှ မောင်အောင်ဘုန်းမြတ်က လူငယ်နှင့်စာရိတ္တ၊ မငွေငွေငွေက လူငယ်နှင့်ယဉ်ကျေးမှု စသည့် ခေါင်းစဉ်များဖြင့် ဆွေးနွေးကြသည်။ ထို့နောက် ကျောင်းသားကျောင်းသူလေးများက သိလိုသည့်များကို မေးမြန်းရာ ပြန်လည်ဖြေကြားပေးခဲ့သည်။ ယင်းနောက် ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက လူငယ်စကားပိုင်းတွင် ပါဝင်ဆွေးနွေးသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများအား ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ဝေကြည်(ပြန်/ဆက်)



ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်ပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်သော မာရဝိဇယပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့်ပတ်သက်သည့် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

□ ရှေ့ဖို့မှ

အစည်းအဝေးသို့ ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၏ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ညိုစော၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမျိုးသန့်၊ စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလွင်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်စွာလင်း၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး က်မြင့်သန်းနှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ နေပြည်တော်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အမှာစကားပြောကြား

ဦးစွာ ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် နေပြည်တော်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏မြို့တော်ဖြစ်ပြီး အုပ်ချုပ်ရေး၏ပဟိုချက်ဖြစ်သဖြင့် နေပြည်တော်တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နေပြည်တော်ကို နိုင်ငံ၏ မြို့တော်ပိသအောင် ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်နှောင်းပိုင်းတွင် ယခင်နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သန်းရွှေက ဘုရားကြီးတည်ထားကိုးကွယ်ရန်အတွက် ၎င်းထံလှူဒါန်းထားသည့် စကျင်ကျောက်တော်ကြီးကို တပ်မတော်မှ ဦးဆောင်၍ ဘုရားတည်ထားရန်အတွက် လွှဲအပ်ခဲ့ကြောင်း၊ ဘုရားကြီးတည်ထားကိုးကွယ်ရာတွင် ခမ်းခမ်းနားနားနှင့် အကောင်းဆုံးဖြစ်စေရန် ကြိုတင်မျှော်တွေးပြီး စဉ်းစားဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ဘုရားတည်ထားရန် မြေနေရာရွေးချယ်ဆောင်ရွက်မှုများကိုလည်း တစ်ပါတည်း လှူဒါန်းသည့်မြေပေါ်တွင် အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ယခင်မူလ အလှူပြင်မှလှူဒါန်းထားသည့် ကျောက်တုံးတော်

- ❖ မာရဝိဇယကျောက်ဆစ်ပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးသည် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ်ပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်၊ ဆင်းတုတော်ကြီးကြည်ညိုသဟယဖွယ်ဖြစ်စေရေးအတွက် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် အနုပညာလက်ရာများကိုလည်း အမြင့်ဆုံး၊ အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင်ဆောင်ရွက်ခဲ့
- ❖ မာရဝိဇယပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအပါအဝင် သာသနိကအဆောက်အဦများ၊ ရင်ပြင်တော်များနှင့် ဘုရားပရိဂုဏ်တော်ကြီးတစ်ခုလုံးအား စကျင်ကျောက်ပြားများဖြင့် တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်၊ ၎င်းကဲ့သို့ ကြီးကျယ်ခမ်းနားပိသကလက်ရာမြောက်စွာတည်ဆောက်ခဲ့မှုသည် အခြားမည်သည့်နေရာတွင်မျှ မရှိနိုင်

ကြီးကို ဆင်းတုတော်ထုဆစ်နိုင်ရေး အကောင်းဆုံးကျောက်သားရရှိမှုကို တွက်ချက်ခဲ့ပြီး ဉာဏ်တော် ၆၃ ပေရှိသည့် ဆင်းတုတော်ကြီးထုဆစ်နိုင်ရန် လိုအပ်သည့် ကျောက်တုံးတော်ရရှိရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ အလားတူ ဂန္ဓကုဋီတိုက်များနှင့် သုဓမ္မာဇရပ်များကိုလည်း ထည့်သွင်းတည်ဆောက်ခဲ့ကြောင်း၊ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ရာတွင် ကျောက်တုံးတော်ကြီးအား ရတနာပုံခေတ်ဟန် ဘူမိဗသယမြှာ ဆင်းတုတော်ကြီးအဖြစ် တည်ထားကိုးကွယ်ရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီးများ၏ ဩဝါဒမိန့်ကြားချက်များအရ ဆဋ္ဌသင်္ဂါယနာပု ဝိဇ္ဇာကတိကျမ်းစာများကို ကမ္ဘာကပါသိရှိနိုင်ရေးအတွက် စကျင်ကျောက်ချပ်များပေါ်၌ ခေတ်မီစက်ကိရိယာများ အသုံးပြုပြီး ပါဠိအက္ခရာ Romanize Language တို့ဖြင့် ကျောက်စာတော်များ တည်ထားဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း။

အဆင်ပြေချောမွေ့စွာအောင်မြင်ပြီးစီး
မာရဝိဇယ ကျောက်ဆစ်ပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ချိန်တွင် အခက်အခဲအချို့ ကြုံတွေ့ခဲ့ရသော်လည်း လုပ်ငန်းများအဆင်ပြေချောမွေ့စွာဖြင့်အောင်မြင်ပြီးစီးခဲ့ကြောင်း၊ ဗုဒ္ဓါဝါသေက အနေကဇာတင်သည်နေ့တွင် ရုပ်ပွားတော်

တည်ဆောက်ရေးအတွက် ရရှိသည့်လှူဒါန်းငွေအစုစုကို စရင်းပိတ်၍ ရေစက်ချလှူဒါန်းပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ မာရဝိဇယ ကျောက်ဆစ်ပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးသည် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ်ပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်ကြောင်း၊ ဆင်းတုတော်ကြီး ကြည်ညိုသဟယဖွယ်ဖြစ်စေရေးအတွက် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် အနုပညာလက်ရာများကိုလည်း အမြင့်ဆုံး၊ အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ မာရဝိဇယ ပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအပါအဝင် သာသနိကအဆောက်အဦများ၊ ရင်ပြင်တော်များနှင့် ဘုရားပရိဂုဏ်တော်ကြီးတစ်ခုလုံးအား စကျင်ကျောက်ပြားများဖြင့် တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ၎င်းကဲ့သို့ ကြီးကျယ်ခမ်းနား ပိသကလက်ရာမြောက်စွာ တည်ဆောက်ခဲ့မှုသည် အခြားမည်သည့်နေရာတွင်မျှ မရှိနိုင်ကြောင်း၊ စကျင်ကျောက်တော်ကြီးပေါ်ထွန်းလာနိုင်မှု၊ စနစ်တကျကြီးကြပ်ကွပ်ကိုင်မှုနှင့် ကာလဒေသတို့အရလည်း ၎င်းကဲ့သို့ ထပ်မံတည်ဆောက်ရန် မဖြစ်နိုင်ကြောင်း၊ စကျင်ကျောက်ဆီသည်မှာ မြန်မာ့ထုံးတမ်းစဉ်လာအရ ရတနာတန်ခိုးဝင် အဖိုးတန်ကျောက်ဖြစ်ပြီး လာရောက်ဖူးမြော်သူများအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းမှု၊ အေးမြမှု၊ ဂုဏ်ကျက်သရေရှိမှု စသောဂုဏ်သတ္တိများကို ရရှိနိုင်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပျက်စီးမှုများမရှိစေရေး စနစ်တကျဖြင့် အသေးအဖွဲ့မှအစ အလေးထား ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန်လိုကြောင်း၊ စကျင်ကျောက်များဖြင့် ထုဆစ်ထားခြင်းဖြစ်သဖြင့် အမြဲသန့်ရှင်းမှုများရှိစေရေး ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်နေရန် လိုကြောင်း၊ ထိန်းသိမ်းမှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုအပ်နိုင်မည့်စည်းမျဉ်းများကိုလည်း အရန်ထားရှိ၍ လိုအပ်သည့်အချိန်တွင် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်လိုကြောင်း။

ဦးစွာ ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်ပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်သော မာရဝိဇယပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့်ပတ်သက်သည့် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ် ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်ပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်သော မာရဝိဇယပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့်ပတ်သက်သည့် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

စနစ်တကျထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်

ဘုရားကြီးပတ်ဝန်းကျင် သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးနှင့် အမြစ်မီးလန်းစိုပြည်နေစေရေးအတွက် ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျဖြင့် ဆောင်ရွက်နေရန်လိုကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးထားသည့် မဟာဗောဓိညောင်ပင်အပါအဝင် အခြားသစ်ပင်များ အမြဲရှင်သန်ဖြစ်ထွန်းနေစေရေး ဆောင်ရွက်နေရန် လိုကြောင်း၊ သာသနိကအဆောက်အဦများထိန်းသိမ်း ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ခြင်းများကိုလည်း စနစ်တကျဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ လုပ်ငန်းများအားလုံးကို စနစ်တကျဖြင့် စဉ်းစားစီမံခန့်ခွဲဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ထိန်းသိမ်းရန် သည့် မာရဝိဇယကျောက်ဆစ်ပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ရေရည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့်အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးတင်ပြစေလိုကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၏ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ညိုစောက မာရဝိဇယပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး

စာမျက်နှာ ၄ သို့

✳ စကျင်ကျောက်တော်ကြီးပေါ်ထွန်းလာနိုင်မှု၊ စနစ်တကျ ကြီးကြပ်ကွပ်ကိုင်မှုနှင့် ကာလဒေသတို့အရလည်း ၎င်းကဲ့သို့ ထပ်မံတည်ဆောက်ရန်မဖြစ်နိုင်၊ စကျင်ကျောက်ဆိုသည်မှာ မြန်မာ့ထုံးတမ်းစဉ်လာအရ ရတနာတန်ခိုးဝင် အဖိုးတန်ကျောက်ဖြစ်ပြီး လာရောက်ဖူးမြော်သူများအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းမှု၊ အေးမြမှု၊ ဂုဏ်ကျက်သရေရှိမှု စသောဂုဏ်သတ္တိများကို ရရှိနိုင်၊ ထို့ကြောင့် ပျက်စီးမှုများမရှိစေရေး စနစ်တကျဖြင့် အသေးအဖွဲ့မှအစ အလေးထား ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန်လို

စာမျက်နှာ ၃ မှ

နေရောင်လရောင်ပမာ ထွန်းလင်းတောက်ပ၊ တန်ခိုးတော်ကြီးမားကမ္ဘာတည်သရွေ့ နှစ်ပေါင်းရှည်ကြာစွာ တည်တံ့နေစေရန်နှင့် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာတော်ကြီး ပြန့်ပွားစည်ပင် တိုင်းပြည်အေးချမ်းသာယာ တိုးတက်စည်ကားစေရန်ရည်ရွယ်လျက် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်း၊ ပြုပြင်မွမ်းမံခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲခြင်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများအား စနစ်တကျဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဖွဲ့စည်းစီမံဆောင်ရွက်ခြင်းဆိုင်ရာများ၊ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ရဟန်းရှင်လှူဝန်ထမ်း၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများ နေ့အလိုက် လာရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညှိလျက်ရှိမှုနှင့် စေတနာသဒ္ဓါတရားထက်သန်စွာဖြင့် အလှူငွေများ လှူဒါန်းလျက်ရှိမှု၊ E-Ticket ဝင်ခွင့်လက်မှတ်ဖြင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ ငွေကြေးကောက်ခံရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ ရဟန်း၊ သံဃာ၊ သီလရှင်များ၊ ကျောင်းအစီအစဉ်ဖြင့်လာရောက်သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို အခမဲ့ဖူးမြော်ခွင့်နှင့်ဝန်ထမ်းများအား ဝန်ထမ်းကဒ်ဖြင့် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း လျှော့ချကောက်ခံရန် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့်တကွ ကျောက်စာရုံဘုရားစေတီများအပါအဝင် တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်လောက်သည့်သာသနိကအဆောက်အဦများ နေရောင်လရောင်ပမာ ထွန်းလင်းတောက်ပကမ္ဘာတည်သရွေ့ နှစ်ပေါင်းရှည်ကြာစွာ တည်တံ့စေရေး၊ တိုးတက်စည်ပင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၏ ဗုဒ္ဓသန္တာဂစွည်းများကို ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အကျိုးရှိစွာအသုံးပြုခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲခြင်း စသည့်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ဦးဆောင်မှုပေးခြင်း၊ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၊ ဩဝါဒစရိယဆရာတော်ကြီးများအဖွဲ့၊ နာယကအဖွဲ့၊ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးဦးစီးကော်မတီ၊ ဂေါပကအဖွဲ့၊ ဂေါပကအကြံပေးအဖွဲ့၊ အထောက်အကူပြုအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းခြင်း၊ လုံခြုံရေး



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စဉ်။

ဆိုင်ရာများနှင့် ဘုရားကြီး ဝေလျာဝစ္စနှင့်ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နိုင်ရန် စီမံဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ
ယင်းနောက် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း) မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်စွာလင်းက ဂေါပကအဖွဲ့များဖွဲ့စည်းခြင်း၊ ကဏ္ဍများအလိုက် လိုအပ်သည့်ဌာနများ ဖွဲ့စည်းရန်လျာထားမှုများကိုလည်းကောင်း။

ဗိုလ်မှူးချုပ်စော်နိုင်ဦးက ရေပန်းရင်ပြင်နှင့်ကျောက်စာရုံများအား Drone ဖြင့် 360 ဒီဂရီဗီဒီယိုမှတ်တမ်းရိုက်ကူးထားရှိမှု၊ ရဟန္တာကျောင်းဆောင်တော်နှစ်ဆောင်ဆောက်လုပ်ရန်လျာထားဆောင်ရွက်နေမှု၊ ဂန္ဓကုဋ်တိုက်အပြင်ဘက်တွင် အင်္ဂတေစိန်တောင်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု၊ အာရုံခံတပ်ဆောင်ခြင်း နှစ်ဆောင်တည်ဆောက်နေမှု၊ လက်ဆေးဘေစင်များ တပ်ဆင်ပြီးစီးမှု၊ မော်ကွန်းတိုက်အတွင်းပစ္စည်းများ ထည့်သွင်းပြသထားရှိမှု၊ ဆွမ်းစားဆောင်တည်ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ ရေပန်းရင်ပြင်ကျောက်ကျောက်ပြားခင်းခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ မုခ်ဦးများ၌ လက်မှတ်အရောင်းဌာနများ တည်ဆောက်ရန် လျာထားမှု၊ ရေပန်းရင်အလှူရှင်ကမ္ဘာ့ဦးစီးများ တပ်ဆင်ရန်လျာထားမှု၊ ပန်းအလှပင်နှင့် အရိပ်ရလေကာပင်များ စိုက်ပျိုးထားရှိမှုနှင့် ဆက်လက်စိုက်ပျိုးနေသည့်အခြေအနေများ၊ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများအဆင်ပြေစေရေးအတွက် သန့်ရှင်းရေးနှင့် စောင့်ကြည့်ဝန်ထမ်းအဖွဲ့များဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ ဘုရားကြီးသန့်ရှင်းသာယာလှပရေးအတွက် စနစ်တကျဖြင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှုအခြေ

အနေများကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ဆက်လက်၍ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဦးမျိုးသန့်က အမြန်လမ်းမှဘုရားကြီးသို့ အဝင်လမ်းဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် လုံခြုံရေးဂိတ်၊ စစ်ဆေးရေးဂိတ်များ တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦးက မြတ်မင်္ဂလာလမ်း အဆင့်မြှင့်တင်နိုင်ရေးဆောင်ရွက်မည့်အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးကံမြင့်သန်းက နည်းပညာမှတ်တမ်းစာအုပ်နှင့် ဒီဇိုင်းပိုင်းဆိုင်ရာမှတ်တမ်းစာအုပ်များ ပြုစုဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ ဘုရားကြီး ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲစေရေးဆောင်ရွက်သွားရမည့်အချက်များနှင့် နည်းလမ်းများ ပြုစုဆောင်ရွက်ထားရှိမှုတို့ကိုလည်းကောင်း၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးဦးအေးထွန်းက မာရဝိဇယဘုရားကြီး ဩဝါဒစရိယဆရာတော်ကြီးများအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်းကိုလည်းကောင်း၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးဗိုလ်မှူးချုပ် ဝေလင်းက လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

“ ဘုရားကြီးပတ်ဝန်းကျင် သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးနှင့် အမြဲစိမ်းလန်းစိုပြည်နေစေရေးအတွက် ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျဖြင့် ဆောင်ရွက်နေရန်လို၊ စိုက်ပျိုးထားသည့် မဟာဗောဓိညောင်ပင်အပါအဝင် အခြားသစ်ပင်များ အမြဲရှင်သန်ဖြစ်ထွန်းနေစေရေးဆောင်ရွက်နေရန်လို၊ သာသနိကအဆောက်အဦများ ထိန်းသိမ်းပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ခြင်းများကိုလည်း စနစ်တကျဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်လို ”



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အဂ္ဂိမိပတိသာသနာ့ဗိမာန်တော်ကြီးအတွင်း ဖူးမြော်ကြည့်ညှိစဉ်။

စာမျက်နှာ ၅ သို့

စာမျက်နှာ ၄ မှ

ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများအပေါ် ဦးဆောင်ဘုရား ဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ဘုရားကြီးအတွင်းသို့ စည်းကမ်းမဲ့ဝင်ရောက်မှုများမရှိစေရေး ဆောင်ရွက် ရန်လိုကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများ သွားလာမှုအဆင်ပြေစေ ရေးအတွက်လည်း စဉ်းစားဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ လျှပ်စစ်မီးသုံးစွဲမှု သက်သာစေရေးအတွက်လည်း စဉ်းစားဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ လျှပ်စစ်မီးသုံးစွဲမှု ကို လျှော့ချပေးနိုင်ရန်အတွက် နေရောင်ခြည်စွမ်းအင် သုံးလျှပ်စစ်မီးများကိုလည်း တပ်ဆင်ပေးထားကြောင်း၊ သောက်သုံးရေများလည်း စဉ်ဆက်မပြတ်ရရှိအောင် စဉ်းစားဆောင်ရွက်ရန် လိုကြောင်း၊ ဘုရားကြီး ပတ်ဝန်းကျင်စီမံခန့်ခွဲရေးဌာနသို့ ပြည်ထောင်စုအတွက် စိုက်ပျိုးထားသည့်သစ်ပင်များ ရှင်သန်ဖြစ်ထွန်းအောင် ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် မြက်ဖြတ်ခြင်းများကိုလည်း စနစ်တကျဖြင့် ဆောင်ရွက်နေရန်လိုကြောင်း၊ ဘုရားဖူးကားများ စနစ်တကျရှိစေရေးအတွက် လည်း ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ ရဟန်းသံဃာများ၊ သီလရှင်များနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို အခမဲ့ဖူးမြော်ခွင့်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ဝန်ထမ်းများကို



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အလှူငွေလက်ခံကောင်တာမှ ဝန်ထမ်းများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။

လည်း ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း လျှော့ချကောက်ခံပေးသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဘုရားကြီးတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးနှင့် သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးအတွက် လိုအပ်သည့် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လိုအပ်သည့်ငွေကြေး များရရှိရေး စက်တင်ဘာ ၃ ရက် နောက်ပိုင်းတွင်

ဝင်ကြေးငွေကောက်ခံသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရရှိသည့် အခြေအနေအပေါ်မူတည်ပြီး သုံးသပ်ဆောင်ရွက်သွား ကြရန်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားပြီး အခြားလိုအပ်သည့် များကို လမ်းညွှန်မှာကြားသည်။

- ❁ ဘုရားဖူးကားများ စနစ်တကျရှိစေရေးအတွက်လည်း ဆောင်ရွက်ရန်လို၊ ရဟန်းသံဃာများ၊ သီလရှင်များနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို အခမဲ့ ဖူးမြော်ခွင့်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ဝန်ထမ်းများကိုလည်း ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း လျှော့ချ ကောက်ခံပေးသွားမည်ဖြစ်
- ❁ ဘုရားကြီးတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးနှင့် သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးအတွက် လိုအပ်သည့် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လိုအပ်သည့်ငွေကြေးများရရှိရေး စက်တင်ဘာ ၃ ရက်နောက်ပိုင်းတွင် ဝင်ကြေးငွေကောက်ခံသွားမည်

စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် မြတ်ကြီး ရင်ပြင်တော်ကြီးတွင် လည်းကောင်း၊ ဂန္ဓ ကုဋ်တိုက်များတွင်လည်းကောင်း၊ စိုက်ပျိုးထားသည့် မဟာဗောဓိညောင်ပင် ပရိဂူဏ်အတွင်းတွင် လည်း ကောင်း၊ ရေပန်းရင်ပြင်တွင် လည်းကောင်း၊ အဂ္ဂါ မိပတ်သာသနာ့စိမာန်တော်ကြီးအတွင်း လည်းကောင်း လှည့်လည်ဖူးမြော်ကြည့်ညိကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် သည် ဘုရားဖူးလာပြည်သူများကို ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ ဖြင့် နှုတ်ဆက်သည်။

မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ဗုဒ္ဓါတိသကာ အနေကဇာတင်၍ ဗုဒ္ဓါတိသိက် သွန်းလောင်းပူဇော် ခြင်း၊ ကျောက်စာရုံစေတီတော်များအား ရွှေထီးတော် တင်လှူပူဇော်ခြင်းနှင့် ရေစက်ချအောင်ပွဲမင်္ဂလာ ကုသိုလ်တော် မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားများကို ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာဖြင့် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ဩဂုတ် ၈ ရက် မှစတင်၍ ရဟန်း ရှင်လူပြည်သူများ ဖူးမြော်ကြည့်ညိခွင့်ပေးခဲ့ကာ နေ့စဉ်နိုင်ငံတစ်ဝန်းမှ ရဟန်းရှင်လူပြည်သူဘုရားဖူး လာပြည်သူများဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်လျက်ရှိ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

တောင်ကြီးတက္ကသိုလ်၌ စီးပွားရေးပညာနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ပညာ ဘာသာရပ်နှစ်ခု စတင်တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်

တောင်ကြီး ဩဂုတ် ၁၉ (၃၁)ကြိမ်မြောက် တောင်ကြီးတက္ကသိုလ် နှစ်ပတ် လည်နေ့အထိမ်းအမှတ် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ပြပွဲကို ဩဂုတ် ၁၇ ရက်က တောင်ကြီးမြို့ တောင်ကြီးတက္ကသိုလ် ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။

ဖွင့်ပွဲတွင် ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင် ဇော်အေးက တောင်ကြီးတက္ကသိုလ်အနေဖြင့် ဒီဂရီ ကောလိပ်အဆင့်မှ တက္ကသိုလ်အဆင့်သို့ တိုးမြှင့် ရောက်ရှိခဲ့သည့် ၁၉၉၂ ခုနှစ် မှ ယနေ့အထိ ၃၁ နှစ် တာ ကာလအတွင်း ဘွဲ့နှင်းသဘင်ကို (၂၈) ကြိမ် ကျင်းပခဲ့ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၉၅၀ အား ဝိဇ္ဇာဘွဲ့၊ သိပ္ပံဘွဲ့၊ ဝိဇ္ဇာဂုဏ်ထူးဘွဲ့၊ သိပ္ပံဂုဏ်ထူးဘွဲ့၊ မဟာဝိဇ္ဇာဘွဲ့၊ မဟာသိပ္ပံဘွဲ့၊ မဟာသုတေသနဘွဲ့ များ ပေးအပ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ တက္ကသိုလ်လက်တမ်း ၃၁ နှစ် ပြည့်ပြီဖြစ်သည့် တောင်ကြီးတက္ကသိုလ် အနေဖြင့် တက္ကသိုလ်၏ အဓိကလုပ်ငန်းဖြစ်သော သင်ကြားမှု၊ သင်ယူမှုကဏ္ဍတွင် ပထမနှစ်မှပါရဂူဘွဲ့

အကြို သင်တန်းအထိ နေ့သင်တန်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ပျူမိခင် ဦးအေးသင်သင်တန်းကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၉၀၇၈ ဦး စုစုပေါင်း ၂၄၃၃၉ ဦးတို့အား ဆရာ ဆရာမ ၃၁၅ ဦးက သင်ကြားပေးလျက်ရှိသည် ကို တွေ့ရကြောင်း၊ ယခု ၃၁ နှစ်ပြည့်နေ့၏ ပညာသင် နှစ်မှစပြီး စီးပွားရေးပညာအထူးပြုဘာသာရပ် တို့ကို စတင်တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် အထောက်အကူပြုနိုင်ကြောင်း၊ တောင်ကြီးတက္ကသိုလ်အနေဖြင့် ဒေသစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် ထောက်အကူပြုနိုင်ရန်၊ အသေးစား၊ အလတ်စားနှင့် အငယ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွင် အထောက်အကူပြုမည့် သုတေသနလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုထိရောက်အောင် စွမ်းဆောင်ပေးကြရန် ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာပြခန်းများကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ်၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်



ဦးသန်းဦးလှိုင် တောင်ကြီးတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာကေသီတင်တို့က မဲကြိုးဖြတ် ဖွင့်လှစ် ပေးကြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်၊ ပြည်နယ်

အစိုးရအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ ပါမောက္ခ၊ ဆရာ ဆရာမများ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု အားပေးခဲ့ကြ သည်။ (အပေါ်ပုံ) မောင်မောင်သန်း(တောင်ကြီး)

မာရ်အပေါင်းတို့ကို အောင်တော်မူ

သိပ္ပံသု

မာရ်ဝိဇယဟု ဘွဲ့တော်ရသည့် ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံးထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ကိန်းဝပ်စံပယ်တော်မူရာ ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်သို့ ညွတ်တားတော်ရော် မိုးမြော်တစ်ခေါက် ရောက်ခဲ့ရသည်။ မိမိကဲ့သို့ပင် ရှင်တော်မြတ်ဘုရား၏ အေးရိပ်ဆာယာအောက်သို့ ရောက်ရှိလာကြသူ ရဟန်းရှင်လူ့ ပြည်သူ့ဝမ်းတို့၏ ကိုယ်အမူအရာ၊ နှုတ်အမူအရာ၊ စိတ်အမူအရာ မြင်ကြားသိသမျှ အလုံးစုံတို့မှာ မကောင်းမှုအကုသလတို့ ကင်း၍ ကောင်းမှုကုသိုလ်နှင့် ယှဉ်သော ဝမ်းမြောက်ပီတိတို့ ဖြစ်ပေါ်နေသည့် အသွင် သဏ္ဍာန်တို့ကသာ လွမ်းမြဲလျက်ရှိသည်။ တစ်ဖန် ငြိမ်သက်အေးချမ်းခြင်းဟူသော သန္တာရသနှင့်အတူ ဖြစ်ပေါ်နေသည့် အံ့မြဲခြင်းဟူသော အတ္တတရသကို လည်း ခံစားရပြန်လေသည်။



မာရ်ဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား သံဃာတော်များက ဗုဒ္ဓါဘိဝံသက အနေကဇာတင်၍ ဗုဒ္ဓါဘိဝံသကဲ့သို့ကဲ့သို့ကဲ့သို့ (၁-၈-၂၀၂၃ ရက်)

အချိန်တိုကာလအတွင်း တည်ဆောက်နိုင်ခဲ့
အတ္တတရသဟု ဆိုရာတွင် ဤမျှကြီးမားတင့်တယ် သပ္ပာယ်လှစွာသော သန့်ရှင်းကြည်လင် ပကတိဖြူစင်သည့် ကျောက်သေလာဆင်းတုတော်ကြီးအား၊ ဤမျှသာယာလှပသော စိတ်နှလုံးချမ်းမြေ့ဖွယ် သာသနာ့အမြင် ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်ထက်၌ ဤသို့လျှင်ပွင့်ထွန်းပေါ်ပေါက်လာရန် စွမ်းဆောင်စေနိုင်ခဲ့ကြသည့် ဆန္ဒ၊ ဝီရိယ၊ ဝိမာသ၊ စိတ္တ တည်းဟူသော အဓိပတိတရား လေးပါးတို့ကို ဦးစွာပထမ အံ့မြဲခြင်းဖြစ်သည်။ မူလဘူတ စတုရင်္ဂတော်တော်တွင် တည်ရှိနေခဲ့သည့် ဧရာမကြီးမားလေးလံလှစွာသော ကျောက်တုံးတော်ကြီးကို အထိအခိုက်မရှိ ကောင်းစွာ တူးဖော်ထုတ်ယူနိုင်ခဲ့သည်မှစ၍ တူးဖော်ခြင်း ဖောက်ကာ ရေကြောင်း၊ ကုန်းကြောင်း တို့မှတစ်ဆင့် အစိတ်အပိုင်းများခွဲလျက်နေပြည်တော်သို့ သယ်ယူခဲ့ခြင်းတွင်ပင်

ကမ္ဘာ့အဆင့်မှတ်တမ်းဝင်ခဲ့သည်။ ထိုမှဆက်လက်၍ စကျင်ကျောက်သားဆင်းတုတော်ကြီးအား ခေတ်မီနည်းပညာ စက်ယန္တရားများနှင့် ထုလုပ်ပူဇော်ခြင်း၊ တစ်ပြိုင်တည်းမှာပင် ပိဋကတ်သုံးပုံ၊ အဋ္ဌကထာ၊ ဋီကာကျောက်စာများနှင့် ကျောက်စာရံစေတီများ၊ အဂ္ဂိမိပတိသာသနာ့ဗိမာန်တော်ကြီးနှင့် ဂန္ဓကုဋီတိုက်တော်များ၊ မုစလိန္ဒကန်နှင့် သုဓမ္မဇာရပ်များအပါအဝင် ကုန်းဘောင်ခေတ်နှောင်းပိုင်းကာလ မြန်မာမှုအနုပညာလက်ရာများဖြင့် တန်ဆာဆင်အပ်သော သာသနိက အဆောက်အအုံများ၊ စိတ်နှလုံးချမ်းမြေ့ဖွယ်ရာ ဥယျာဉ်တို့၏ အဆင်တန်ဆာအဖြစ် စိမ်းလန်းသော မြက်ခင်းများနှင့် သစ်ပင်ပန်းမန်ရေပန်းရေကန်များကိုပါ တစ်ချိန်တည်း တစ်ပြိုင်တည်း အချိန်တိုကာလအတွင်းမှာပင် ဗိသုကာလက်ရာမြောက် ခမ်းနားတင့်တယ်လှပစွာ ပြီးပြည့်စုံအောင် တည်ဆောက်နိုင်ခဲ့ခြင်းကလည်း နောက်ထပ် အံ့မြဲဖွယ်တစ်ခု ဖြစ်သည်။

“အတူဖြစ်ပြန်၊ ရုပ်နှင့်နာမ်ကို၊ ဧကန်လွမ်းမိုး၊ ကြီးစိုးနိုင်ဘိ၊ အဓိပတိတရား” ဟူသည့်နှင့်အညီ ဆန္ဒ၊ ဝီရိယ၊ ဝိမာသဆိုသည့် စေတသိက် သုံးမျိုးနှင့် စိတ္တတို့အား လည်းကောင်း၊ ထိုနာမ်တရားတို့ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသည့် ရုပ်တရားတို့အား လည်းကောင်း လွမ်းမိုးကြီးစိုးသော သတ္တိဖြင့် ကျေးဇူးပြုတတ်သည့် ဟူ၍ ပဋ္ဌာန်းတရားတော်၌ ဆိုထားသည်။ တစ်စုံတစ်ရာကို ပြုလုပ်လိုခြင်းဟူသည့် ဆန္ဒ၊ ကြိုးပမ်းအားထုတ်ခြင်းဟူသည့် ဝီရိယ၊ တွေးခေါ်မြော်မြင် ဆင်ခြင်ဆုံးဖြတ်နိုင်သည့် ပညာဟူသည့် ဝိမာသ၊ စေတသိက်တို့ကို လွမ်းမိုးချုပ်ကိုင် ခိုင်မာသောစိတ်ဟူသည့် စိတ္တတို့ကို အခေါင်အထွတ်တွင် အဓိပတိတင်၍ လွမ်းမိုးလှိုက်သည့်အခါ မဖြစ်နိုင်သောအရာဟူသည့် လောကတွင် မရှိတော့။

စိတ္တဝတော ကိ နာမကမ္မံ န သိဇ္ဈတိ၊ ပညာဝတော ကိ နာမကမ္မံ န သိဇ္ဈတိ ဟု မြတ်စွာဘုရား ဟောကြားတော်မူသည့်နှင့်အညီ ဆန္ဒပြင်းပြသူ၊ ဝီရိယကြီးမားသူ၊ စိတ်အားထက်သန်သူ၊ ပညာပြည့်ဝသူတို့အဖို့ တန်ခိုးကုဒ္ဓိပါဒ်တို့ ရရှိထားသည့်နယ် အရာရာကို အောင်မြင်ပြီး မြောက်စေနိုင်သည်ဟူသည့် သာဓကကို လည်း မျက်ဝါးထင်ထင် တွေ့မြင်အံ့မြဲစွာ ပြန်သည်။

ကြီးမားသည့် အရေးကြီးမှုများ အောင်မြင်ပြီးမြောက်နိုင်ရန် အထောက်အပံ့ကောင်းအကြောင်းပစ္စယအလုံးစုံတို့ ပြည့်စုံရန် လိုအပ်သည်ဟူသော သင်ခန်းစာနှင့် သတိသံဝေဂတို့ကိုလည်း နှောင်းလူတို့အတွက် မင်းကွန်း “ကြီးလေးကြီး” က ထားရစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ယုံကြည်မိသည်။

မေတ္တာတော်စွမ်းပကားဖြင့် ပယ်ရှားအောင်မြင်တော်မူ

“တောရပ်မြို့ပေါ်၊ ခြောက်နှစ်ပျော်၍၊ ခါတော်တပုံ၊ ပွင့်ချိန်ကြိုကာ၊ ကဆုန်လပြည့်၊ ဆင်မင်းနေဝယ်၊ မြေပရမေ၊ ပလ္လင်ဘေတက်၊ ရွှေညောင်တော်ကြီး၊ ဗိတန်တီးနှင့်၊ မပြီးကြည့်ဖြူ၊ နေတော်မူလျက်၊ ရန်မြို့ခပင်၊ အမှိုက်သင်းကို၊ အရှင်းပယ်ဖျောက်၊ အလင်းပေါက်က၊ ထွန်းတောက်ဘုန်းတော်၊ သောင်းလုံးကျော်သည်၊ သုံးဖော်လူတို့၊ ငြိမ်းပါကို” ဆိုသည့် လယ်တီဆရာတော်ဘုရားကြီး၏ ခုနစ်နေ့ ဘုရားရှိခိုးလင်္ကာတစ်ပိုဒ်သည် မာရ်ဝိဇယရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို ဖူးမြော်သည့်အခိုက် ရင်မှာရိုက်ခတ်လာခဲ့သည်။ မဟာသတ္တရာဇ် ၁၀၃ ခုနှစ် ကဆုန်လပြည့် ဗုဒ္ဓပူးနေ့တွင် နေမဝင်မီ ဘုရားအလောင်းတော်သည် မာရ်နတ်ကို အောင်တော်မူပြီးနောက် ညဉ့်ဦးယံ၌ ရှေးဘဝများကို ပြန်လည်အောက်မေ့သတိရနိုင်သည့် ပုဗ္ဗေနိပါသာနဿတိ ဉာဏ်၊ သန်းခေါင်ယံ၌ တစ်လောကလုံးရှိ သတ္တဝါအပေါင်းကို တွေ့မြင်နိုင်သည့် ဒိဗ္ဗစက္ခုဉာဏ်မိုးသောက်ယံ၌ ကိလေသာဟူသမျှကို အကြွင်းမရှိ ပယ်သတ်နိုင်သည့် အာသဝက္ခယဉာဏ် အရုဏ်တက်သည့်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် လောက၌ရှိသမျှ တရားအလုံးစုံတို့ကို ကိုယ်တော်တိုင် သိတော်မူသည့် သမ္မညတဉာဏ်တော်ကို ရရှိကာ ဘုရားအဖြစ်သို့ ရောက်တော်မူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဘုရားအလောင်းတော်သည် ဗောဓိပင်နှင့် ရွှေပလ္လင်ထက်ဝယ် စံတော်မူ၍ မာရ်နတ်နှင့်တကွ ၎င်း၏ တစ်ခဲနက် များပြားလှစွာသော မာရ်နတ်အတူ အတိတ်သမိုင်း၏ ပုံရိပ်များအဖြစ် ကြွင်းကျန်ရစ်ခဲ့သည်။ မိမိအနေဖြင့်မူ

✿ **မာရ်ဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်သည့် မျက်မှောက်ကာလတွင် မည်သည့်အချိန်အခါနှင့်မျှမတူ နိုင်ငံနှင့်လူမျိုးကိုရော၊ ဘာသာသာသနာကိုပါ အဘက်ဘက်မှ တစ်ပြိုင်တည်း မာရ်နတ်စစ်သည်များသဖွယ် အံ့ကျင်းဖွဲ့တိုက်ခိုက်မှုများကို ကြိုတွေ့နေရသည်။ လောဘ ဒေါသ မောဟ တည်းဟူသော ကိလေသာမီးတို့ အလျဉ်းညှိုးတောက်လောင်နေသူတို့က နိုင်ငံနှင့်လူမျိုး ပျက်စီးရာပျက်စီးကြောင်း အားထုတ်ကြိုးပမ်း ပျက်ဆီးနေကြရုံမျှမက ဘုရား၊ တရား၊ သံဃာ ရတနာမြတ်သုံးပါးတို့ကိုပါ ပြစ်တင်ကြိမ်းမောင်း ခြိမ်းခြောက်ဆဲရေး ပုတ်ခတ်ကျူးလွန်နေကြသည်။ ဤသို့သော အခြေအနေအချိန်အခါတွင် မာရ်ဝိဇယအပေါင်းတို့ကို အောင်မြင်တော်မူခြင်းဟု အနက်အဓိပ္ပာယ်ဆောင်သည့် မာရ်ဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ပွင့်ထွန်းပေါ်ပေါက်လာခဲ့သည်မှာ အပူကိုငြိမ်းစေသည့် အအေးဓာတ်တို့ လောကတစ်ခွင်ကို ဖြန့်ကြက်အေးချမ်းစေသကဲ့သို့ ရန်မြူခပင် အမှိုက်သင်းတို့ကို အရှင်းပယ်ဖျောက်ကာ ချမ်းသာခြင်းကို ဆောင်ကြဉ်းပေးမည်ဟု ယုံကြည်ကြသည့်အလျောက် သဒ္ဓါကြည်ဖြူ ကုသိုလ်ယူလိုကြသူ ရဟန်းရှင်လူပြည်သူအပေါင်းက နှစ်ထောင်းအားရ ဖူးမြော်လျက်ရှိကြခြင်းဖြစ်**

မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ရဟန်း၊ ရှင်လူဘုရားဖူးပြည်သူ ယနေ့တွင် တစ်သိန်းကျော် လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညို

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၉
ကမ္ဘာပေါ်ရှိ စကျင်ကျောက်ထွင်း ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များတွင် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်သည့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်ကြီး၏ ပရိဝုဏ်အတွင်းသို့ ယနေ့တွင် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးလာရဟန်း၊ ရှင်လူဘုရားဖူးပြည်သူ တစ်သိန်းကျော်ဖြင့် ကြိတ်ကြိတ်တီးစည်ကားလျက်ရှိသည်။



များ ဆောင်ရွက်ကြပြီး ကြည်ညိုသဒ္ဓါပွားများလျက် စေတနာသဒ္ဓါတရားထက်သန်စွာဖြင့် အလှူငွေများကိုပေးအပ်လှူဒါန်းကြသည်။

အဆိုပါ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ရဟန်းရှင်လူအများပြည်သူများအနေဖြင့် စက်တင်ဘာ ၃ ရက်အထိ နံနက် ၆ နာရီမှ ည ၈ နာရီအတွင်း အခမဲ့လာရောက်ဖူးမြော် ကြည်ညိုနိုင်ရန် ဖွင့်လှစ်ထားရှိကြောင်းနှင့် ယနေ့ရုံးပိတ်ရက်တွင် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ရဟန်း၊ ရှင်လူ ဘုရားဖူးပြည်သူ တစ်သိန်းကျော် လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြရာ အထူးပင် စည်ကားများပြားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဟိန်းထက်စော်(မြန်မာ့အလင်း)

အဆိုပါ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ပြည်ထောင်စုနယ်မြေနေပြည်တော်ဒီဂရီကောသိရိဖြူနယ်ရှိ ဗုဒ္ဓဥယျာဉ် ဝတ္ထုကံတော်တွင် တည်ထားပူဇော်ထားရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ပြည်သူများတွင်သာမက ပြည်ပမှခရီးသွားဧည့်သည်များပါ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုလေ့လာလျက်ရှိသည်။

ရှင်လူပြည်သူများသည် ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်အတွင်းရှိ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့် ဘုရား၊ ကျောင်း၊ ကန်၊ သိမ်၊ ဇရပ်၊ တံတား၊ ဥယျာဉ်များ၊ ဂန္ဓကုဋ်တိုက်များ၊ သုဓမ္မာဇရပ်များ၊ ရေပန်းရင်ပြင်၊ မာရဝိဇယကျောင်းတော်၊ အဂ္ဂိမိပတိ

သာသနာ့စိမာန်တော်ကြီး၊ ကျောက်စာရုံစေတီ အဆူ ၇၂၀ တို့ အပါအဝင် အခြားဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အဦများကို စိတ်အေးချမ်းသာစွာဖြင့် ဖူးမြော်ကြည်ညိုလေ့လာခြင်း၊ တရားဘဝနာယုန်းများခြင်း၊ အသင်းအဖွဲ့အလိုက် ဝတ်ရွတ်ပူဇော်ခြင်း



စာမျက်နှာ ၆ မှ

ပြာသံပေးကြွေးကြော် တိုက်ခိုက်လာသည်များကို ဘဝအဆက်ဆက်ဖြည့်ကျင့်ခဲ့သည့် ပါရမီကုသိုလ်တော်များနှင့် မေတ္တာတော်တို့၏ စွမ်းပကားဖြင့် ပယ်ရှား အောင်မြင်တော်မူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အားထုတ်ကြိုးပမ်း ဖျက်ဆီးနေကြရုံမျှမက ဘုရား၊ တရား၊ သံဃာ ရတနာမြတ်သုံးပါးတို့ကိုပါ ပြစ်တင်ကြိမ်းမောင်းခြိမ်းခြောက်ဆဲရေး ပုတ်ခတ်ကျူးလွန်နေကြသည်။ ဤသို့သော အခြေအနေအချိန်အခါတွင် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအနက်အဓိပ္ပာယ်ဆောင်သည့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး

ပွင့်ထွန်းပေါ်ပေါက်လာခဲ့သည်မှာ အပူကို ငြိမ်းစေသည့် အအေးဓာတ်တို့ လောကတစ်ခွင်ကို ဖြန့်ကြက်အေးချမ်းစေသကဲ့သို့ ရန်မြူခပင်း အမိုက်သင်းတို့ကို အရင်းပယ်ဖျောက်ကာ ချမ်းသာခြင်းကို ဆောင်ကြဉ်းပေးမည်ဟု ယုံကြည်ကြသည့်အလျောက် သဒ္ဓါကြည်ဖြူ ကုသိုလ်ယူလိုကြသူ ရဟန်းရှင်လူ ပြည်သူ

အပေါင်းက နှစ်ထောင်းအားရ ဖူးမြော်လျက်ရှိကြခြင်းဖြစ်သည်။ နေခြည်နွေးနွေး အလင်းရောင်အောက်တွင် လေညင်းတသန်သန် တိုက်ခတ်လျက် ဘုရားကြီးရင်ပြင်တော်တစ်ခွင် ပဋ္ဌာန်းအသနာတော်ရွတ်ဖတ်သကဲ့သို့ လှည့်ပျံလျက်ရှိသည်။ ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ရောက်ရှိလာကြသည့် ရဟန်းသံဃာများ၊

သီလရှင်များ၊ တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူ ဘုရားဖူးခရီးသည် ပြည်သူများ အစုလိုက်၊ အဖွဲ့လိုက် ဘုရားရင်ပြင်တော်ပေါ်သို့ တက်ရောက်လာနေကြသည်။ ဘုရားမြှတ်စွာ၏ ဂုဏ်တော်ကို ရည်မှန်းကာ ရှိခိုးကန်တော့နေကြသူများ၊ ဂန္ဓကုဋ်တိုက်တော်များတွင် လှည့်လည်လေ့လာကြည့်ညိုနေကြသူများ၊ သုဓမ္မာဇရပ်များတွင် ဝိုင်းဖွဲ့အနားယူနေကြသူများ၊ ကျောက်စာရုံ စေတီတော်များတွင် ကြည့်ရှုလေ့လာနေကြသူများကို အရပ်ရစ်မျက်နှာပတ်လည်၌ မြင်တွေ့နေရသည်။ မြင်သမျှ တွေ့သမျှ ကြားသမျှ တို့က စိတ်နှလုံးချမ်းမြေ့ဖွယ် ကြည်နူးဖွယ်ကောင်းပေစွဟု ကျူးရင့်လျက် မြတ်စွာဘုရားရှင်၏ တန်ခိုးတေဇော်အာနုဘော်တို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်တစ်ဝန်း ဘေးအပေါင်း၊ ရန်အပေါင်းတို့ ကင်းဝေးကြ၍ အေးချမ်းသာယာ ဝပြောနိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်တောင်းခဲ့ပါသည်။ ။

ရဟန်းရှင်လူ ပြည်သူအပေါင်းနှစ်ထောင်းအားရ ဖူးမြော်လျက်ရှိ

မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးတည်ထားကိုးကွယ်သည့် မျက်မှောက်ကာလတွင် မည်သည့်အချိန်အခါနှင့်မျှမတူ နိုင်ငံနှင့် လူမျိုးကိုရေး၊ ဘာသာသာသနာကိုပါ အဘက်ဘက်မှ တစ်ပြိုင်တည်း မာရ်နတ်စစ်သည်များသဖွယ် အုံ့ကျင်းဖွဲ့ တိုက်ခိုက်မှုများကို ကြုံတွေ့နေရသည်။ လောဘ ဒေါသ မောဟ တည်းဟူသော ကိလေသာမီးတို့ အလျှဉ်းညှိုး တောက်လောင်နေသူတို့က နိုင်ငံနှင့် လူမျိုး ဖျက်စီးရာပျက်စီးကြောင်း



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကံဇော် ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ



ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၉ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကံဇော် ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ် ပြည်သူ့ အစိုးရ ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၏ ဖိတ်ကြားချက် အရ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ကူမင်းမြို့၌ ဩဂုတ် ၁၅ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့သည့် (၇)ကြိမ်မြောက်တရုတ်-တောင်အာရှပြုစု (၂၇)ကြိမ် မြောက် တရုတ်(ကူမင်း) ပို့ကုန်/ သွင်းကုန် ကုန်စည် ပြုစု ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ် မဟာမဲခေါင် ဒေသခွဲ စီးပွားရေးစင်္ကြံ အုပ်ချုပ်သူများဖွဲ့စည်းပေးခြင်း ဆက်စပ်အခမ်းအနားများ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ယနေ့ ညနေပိုင်းတွင် လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အတူ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ UMFCCI အသင်းချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးတို့ ပါဝင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့လည်း ပြန်လည်လိုက်ပါခဲ့သည်။ အဆိုပါ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုနှင့်ကုမ္ပဏီများ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ် ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံသံရုံးမှ Economic & Commercial Cpsunsellor ဖြစ်သူ Ouyang Daobing နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။ (ဝဲပုံ) သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ယူနန်ရုပ်မြင်သံကြားဌာန (YNTV) သို့ သွားရောက်လေ့လာ CGTN နှင့် “ပေါက်ဖော်” မဂ္ဂဇင်းတို့၏ မေးမြန်းမှုများကို ဖြေကြား

ကူမင်း ဩဂုတ် ၁၉ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင် အုန်းနှင့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့မှန်းလွဲပိုင်းက ယူနန် ပြည်နယ် ကူမင်းမြို့ရှိ ယူနန် ရုပ်မြင်သံကြားဌာန (Yunnan Television YNTV) သို့ သွားရောက် လေ့လာရာ YNTV မှ တာဝန်ရှိသူ များက လိုက်လံရှင်းလင်းပြသ သည်။ (ယာပုံ) ယူနန်ရုပ်မြင်သံကြားဌာနကို ၁၉၆၉ ခုနှစ်အောက်တိုဘာလ(၁) ရက်နေ့တွင် စတင်တည်ထောင် ခဲ့ပြီး ရုပ်သံလိုင်း (၁၀)ခုဖြင့် ထုတ်လွှင့်လျက်ရှိကာ ရုပ်သံ ဇာတ်လမ်းတွဲများသည် တရုတ် နိုင်ငံအပါအဝင် ယူနန်ပြည်နယ် သို့ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများ တိုးပွားလာစေရေးကို ကောင်းစွာ အထောက်အကူပြုကြောင်း သိရ သည်။

ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာဆွေးနွေး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့ သည် ယူနန်ရုပ်မြင်သံကြား မြေတိုက်ထုတ်လွှင့်မှု ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည့် Studio များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြပြီး မြန်မာ အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် ယူနန် ရုပ်မြင်သံကြားတို့အကြား ယခင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှု၊ ယခု ပူးပေါင်း လုပ်ဆောင်နေမှုများနှင့် ရုပ်သံကဏ္ဍအပါအဝင် မီဒီယာ ကဏ္ဍများတွင် ပိုမိုကျယ်ကျယ် ပြန့်ပြန့်နှင့် ထိထိရောက်ရောက် ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေများကို ရင်းနှီးပွင့်လင်း စွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ မြန်မာအသံနှင့် ရုပ်မြင် သံကြားနှင့် ယူနန်ရုပ်မြင်သံကြား နှင့် ဇာတ်လမ်းတွဲများ မြန်မာ စာတန်းထိုး၍ပြသခြင်း၊ လှပသော



မြန်မာ (Beautiful Myanmar) Promo Video Short Clip ရိုက်ကူးခြင်းအပါအဝင် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက် ယူနန်ရုပ်မြင်

သံကြားဌာနက ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသော “လန်ချန်း-မဲခေါင် Look App” တွင်လည်း မဲခေါင်- လန်ချန်း အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးနှင့် ပြန် သည့်အားလျော်စွာ ပါဝင်နိုင်ရေး ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ရန် သဘော တူထားပြီးဖြစ်သည်။ လက်ခံတွေ့ဆုံ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးသည် ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းက China Global Television Net (CGTN) နှင့်လည်းကောင်း၊ ယနေ့နံနက် ပိုင်းတွင် ပေါက်ဖော်မဂ္ဂဇင်းနှင့် လည်းကောင်း (ဝဲပုံ) လက်ခံ တွေ့ဆုံပြီး သိရှိလိုသည်များ မေးမြန်းမှုများအပေါ် ပြန်လည် ဖြေကြားခဲ့သည်။ ထို့အပြင် မဲခေါင် - လန်ချန်း အက်ပလီကေးရှင်းဆောင်ရွက်နေမှု

သိရသည်။ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ယင်းတက္ကသိုလ်ကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင်ယူနန် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ကောလိပ်အဖြစ်မှ ၂၀၁၂ ခုနှစ် တွင် ကူမင်းဆေးဘက်ဆိုင်ရာ တက္ကသိုလ်အဖြစ်ဖွဲ့စည်းခဲ့ကြောင်း၊ ၁၉၅၆ခုနှစ်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ် ခဲ့သည့် Independent Medical Education Institutions မှ စတင်အခြေတည်ကာ အဆင့် ဆင့် တိုးတက်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် တက္ကသိုလ် တစ်ခုဖြစ်ပြီး အခြား ဆေးတက္ကသိုလ်ပေါင်း(၉၀)ကျော် နှင့် သင်ကြားမှုဆိုင်ရာများတွင် လည်းကောင်း၊ ဆေးသုတေသန လုပ်ငန်းများအတွက် (၂၉)နိုင်ငံ နှင့်လည်းကောင်း ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ယင်း တက္ကသိုလ်က မွေးထုတ်ပေးလိုက် သော ပါရဂူဘွဲ့၊ မာစတာဘွဲ့၊ ဒေါက်တာဘွဲ့၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ နှင့် ဆက်စပ်သည့် ဘွဲ့ရပညာ တတ်များသည် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ဝေးလံခေါင်သီသော နေရာများနှင့် အခြေခံ လူတန်းစားတို့အတွက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ကို ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်နိုင် ခဲ့ကြောင်းနှင့် သက်ဆိုင်ရာဒေသ များ၏ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးများ၊ ဒေသ တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးများ၊ ဒေသခံတိုင်းရင်းသား ပြည်သူများ အချင်းချင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု ရှိစေရန်တို့အတွက် ထိရောက်စွာ အထောက်အပံ့ ပြုနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ဆေးပညာအပါအဝင် ဆေးပညာ နှင့် ဆက်စပ်သည့်ဘာသာရပ် များကို ပို့ချပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ရမ်းမြစ် ဩဂုတ် ၁၉ ရခိုင်ပြည်နယ် ရမ်းမြစ်မြို့နယ် သစ်ပုတ်တောင် ကျေးရွာ၌ ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ ရန်ပုံငွေဖြင့် တင်ဒါအောင်မြင်သည့် ကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည့် ကျေးလက်ကုန်ထုတ်လမ်း

အရည် ၁/၂ ဒသမ ၆ မိုင်၊ အကျယ် ၁၂ ပေ ဖောက်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်း နှင့် ယင်းလမ်းပေါ်၌ ရေထုတ်ဖြန့် ၁၃ စင်း တည်ဆောက်မည့်နေရာ နှင့် မြေပြင်အခြေအနေများကို ကျောက်ဖြူရိုင် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှူး ဦးအောင်သက်ဦးနှင့် အဖွဲ့က

ရမ်းမြစ်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှူး ဦးအောင်ထွန်းနှင့် တာဝန်ခံ အင်ဂျင်နီယာများ၊ ကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ဩဂုတ် ၁၅ ရက်က ကျင်းပဆင်းစစ်ဆေး ကြကာ ခရိုင်ဦးစီးမှူးက တာဝန် ရှိသူများအား သတ်မှတ်စံချိန်

စံညွှန်းနှင့်အညီ ဖောက်လုပ် တည်ဆောက်ကြရန်နှင့် သတ်မှတ် ကာလအတွင်း လုပ်ငန်းများ ပြီးစီးရေး ရှင်းလင်းမှာကြားခဲ့ သည်။ အဆိုပါ ကုန်ထုတ်လမ်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဒေသ ထွက်ကုန်ပစ္စည်းများကို တခြား

ရမ်းမြစ်မြို့နယ်၌ ကျေးလက်ကုန်ထုတ်လမ်း ဖောက်လုပ်လျက်ရှိ

အောင်လှဖြူ (ရမ်းမြစ်)

အောင်လှဖြူ (ရမ်းမြစ်)

သတိပြုသင့်သည့် ပြည်ဖျက်ကြေးစားများ အန္တရာယ်

မင်းခန့်

ယနေ့ ၂၀ ရာစု သတင်းအချက်အလက်နှင့် နည်းပညာခေတ်မှာ အင်အားကြီးနိုင်ငံများဟာ အင်အားငယ်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံရဲ့ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ စစ်ရေးနှင့် လူမှုရေးအပါအဝင် အိမ်နိင်ငံရဲ့ လုံခြုံရေးနဲ့တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးတွေကို ထိန်းချုပ်နိုင်ဖို့အတွက် အိမ်နိင်ငံသားတွေရဲ့ စိတ်ခံစားချက်များကို လွှမ်းမိုးခြယ်လှယ်ပြီး သူတို့လိုရာကို လုပ်ဆောင်စေတဲ့နည်းလမ်းကို အသုံးပြုလျက်ရှိပါတယ်။ တစ်နည်းအားဖြင့် အင်အားကြီးနိုင်ငံများက သူတို့ရဲ့ အကျိုးစီးပွားအတွက် အခြားနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံကို စစ်ရေးအရ တိုက်ရိုက်ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခြင်းမပြုလုပ်ဘဲ ပစ်မှတ်နိုင်ငံကို ပြုလုပ်သွားအောင်နဲ့ လွှမ်းမိုးခြယ်လှယ်နိုင်အောင် လုပ်နေတဲ့ အိမ်နိင်ငံလမ်းဟာ ခေတ်သစ်ကျူးကျော်စွက်ဖက်တဲ့ပုံစံလို့လည်း ဆိုကြပါတယ်။

အိမ်နိင်ငံလုပ်ဆောင်နိုင်ဖို့ တိုးတက်ပြောင်းလဲလာတဲ့ နည်းပညာဖြစ်တဲ့ ကွန်ပျူတာအခြေခံ AI နည်းပညာကိုအသုံးပြုပြီး လူမှုကွန်ရက် (Social Media) အပါအဝင် သတင်းမီဒီယာများမှတစ်ဆင့် သူတို့ဖြစ်စေချင်တဲ့အတိုင်း ပြည်သူ့အများက လိုက်ပါပြောဆိုလုပ်ကိုင်လာစေမယ့် စိတ်နေစိတ်ထားများဖြစ်လာအောင် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး လုပ်ဆောင်နေခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

သူတို့လုပ်နေတဲ့ စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးပုံစံဟာ မီဒီယာအမည်ခံ သတင်းဌာနမျိုးစုံကနေ သတင်းအမှားများ၊ သတင်းအတုများ၊ အမှားအမှန်ရောထွေးသတင်းများ၊ ဘက်လိုက်ပြီး အမှန်ကိုမျက်ကွယ်ပြောကာ လိုရာဆွဲသတင်းများကို တစ်ဖက်ဖန်တီးပြီး လူမှုအသိုက်အဝန်းအတွင်း ကျယ်ပြန့်စွာရောက်ရှိအောင် ထပ်ကာတလဲလဲ နေ့စဉ်ထုတ်လွှင့်နေခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

အမှန်ထင်လာအောင် လုပ်ဆောင်နေ ဒီလိုထုတ်လွှင့်တဲ့ သတင်းတွေကို ပြည်သူလူထုရဲ့စိတ်ထဲမှာလိုရာဆွဲ အမှန်သတင်းများ ဖြစ်စေဖို့အတွက် AI နည်းပညာနဲ့ ပြည်သူလူထုအကြား များများပျံ့နှံ့အောင်လုပ်ပြီး ပြည်သူတွေအနေနဲ့ ကြားသိရဖန်များလာရင် အမှန်ထင်လာအောင် လုပ်ဆောင်နေခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

ယနေ့မြန်မာနိုင်ငံမှာ Facebook ကဲ့သို့ လူတိုင်းနီးပါးအသုံးပြုနေတဲ့ Social Media Platform ကို အဓိကအသုံးပြုပြီး အိမ်နိင်ငံနဲ့ ပြည်သူတွေရဲ့ စိတ်ခံစားချက်တွေကို သူတို့လိုရာ လွှမ်းမိုးခြယ်လှယ်နိုင်ဖို့ ပြည်ပအထောက်အပံ့ခံ ပြည်ဖျက်မီဒီယာများ၊ ပြည်ပဩဇာခံ လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ အမည်အမျိုးမျိုးနဲ့ ရပ်တည်နေတဲ့ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပက Think -Tank အဖွဲ့များက ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးလုပ်နေတာတွေကို ထင်ရှားစွာ မြင်တွေ့ကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီအဖွဲ့တွေရဲ့ အဓိကရည်ရွယ်ချက်ကတော့ တပ်မတော်အတွင်း သပ်လျှိုရေးခွဲဖို့၊ ပြည်သူနဲ့ တပ်မတော်ကို ရန်တိုက်ပေးဖို့၊ မြန်မာပြည်သူ့အများစုကိုကွယ်တဲ့ ဗုဒ္ဓဘာသာကို နှိမ်ချခေတ်ကားဖို့၊ ပြည်သူတွေကြားထဲ အစွန်းရောက်စိတ်တွေ ပျံ့နှံ့လာအောင်လုပ်ဆောင်ပြီး တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုပျက်အောင်လုပ်ဖို့နဲ့ နောက်ဆုံးမှာ သူတို့လိုလားတဲ့ ဩဇာခံအစိုးရတစ်ရပ်ဖြစ်အောင်

လုပ်ဆောင်ဖို့ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ ဆယ်စုနှစ်အတွင်းမှာ တပ်မတော်က ဦးဆောင်ကြိုးပမ်းခဲ့တဲ့ ငြိမ်းချမ်းစွာဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်တွေအတွင်းမှာ ပြည်သူလူထုကို လွတ်လပ်မှုအခွင့်အရေးတွေ ပြန်လည်အပ်နှံနင်းခဲ့တဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ

ရပ်တည်ခဲ့ကြပေမယ့် အခုနိုင်ငံရေးအပြောင်းအလဲ နောက်ပိုင်း ပြည်တွင်းမှာ ဆက်လက်ရပ်တည်နိုင်စွမ်းမရှိကြတော့ဘဲ ပြည်ပနိုင်ငံများကို တိမ်းရှောင်သွားကြပါတယ်။ ပြည်တွင်းမှာ သူတို့အခိုင်အမာ တည်ဆောက်ခဲ့တဲ့ သတင်းကွန်ရက်တွေကို အသုံးပြုပြီး သူတို့နေရာကွယ်ကွယ်ကြိုးကိုင်ညွှန်ကြားနေတဲ့

“လုပ်ကြံသတင်းတု/ သတင်းမှားတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး စိစစ်ထားတဲ့ အချက်အလက်တွေအရ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လအတွင်း Khit Thiti Mizzimai DVB၊ RFA၊ Ayeyarwaddy Times၊ မြေလတ်အသံ အစရှိတဲ့ ပြည်တွင်း/ ပြည်ပ ကြေးစားမီဒီယာ ခြောက်ခုအပါအဝင် အခြားမီဒီယာအမည်ခံ Page အမျိုးမျိုး၊ အကောင့်အမျိုးမျိုးကနေ တစ်လအတွင်းတင်ပြခဲ့တဲ့ သတင်းပေါင်း ၇၄၄ ပုဒ်ကို စိစစ်ရာမှာ လုပ်ကြံသတင်းအတု ၂၈၁ ပုဒ် (၃၇ ဒသမ ၇၇ ရာခိုင်နှုန်း)၊ သတင်းအမှား ၄၀၅ ပုဒ် (၅၄ ဒသမ ၄၃ ရာခိုင်နှုန်း) ရှိလို့ သတင်းအတု၊ သတင်းအမှား စုစုပေါင်း ၆၂၃ ဒသမ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းရှိတယ်လို့ သိရပါတယ်”

(၂၀၀၈ ခုနှစ်) စတင်အသက်ဝင်ကျင့်သုံးလာခဲ့တာကို အခွင့်ကောင်းယူပြီး ကြေးစားမီဒီယာအမည်ခံအဖွဲ့အစည်း၊ ပရဟိတအမည်ခံလူမှုအဖွဲ့အစည်းတို့ဟာ နည်းလမ်းမျိုးစုံ၊ အသွင်သဏ္ဍာန်မျိုးစုံနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းမှာ မြေကုပ်ယူခဲ့ကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။

မီးလောင်ရာလေပင့် လုပ်ဆောင်လာ ဒီအဖွဲ့တွေဟာ အစကနဦးမှာတော့ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ အကျိုးစီးပွားအတွက် ရှေးရှုသယောင်ပြခဲ့ကြပေမယ့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလမှာ NLD အစိုးရရဲ့ အာဏာအလွှဲသုံးစားမှု၊ အခြေခံဥပဒေချိုးဖောက်မှု၊ မဲလိမ်/မဲခိုးမှုတွေကြောင့် တပ်မတော်က အာဏာထိန်းပြီးတဲ့နောက်မှာတော့ ဟန်ဆောင်မျက်နှာပုံးတွေ ကွာကျသွားကြပါတယ်။ သူတို့ကို ထောက်ပံ့ပေးထားတဲ့ အနောက်အုပ်စုအလိုကျ အတွေးအခေါ်၊ အယူအဆတွေ၊ ဝါဒဖြန့်သတင်းတွေနဲ့ သူတော်သန်အချက်အလက်တွေကိုသာ အဆက်မပြတ်ထုတ်လွှင့်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံမှာ အစွန်းရောက်စိတ်ဓာတ်ပြန့်ပွားဖို့အတွက် မီးလောင်ရာလေပင့် လုပ်ဆောင်လာကြပါတော့တယ်။

အရင်ကတော့ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ဒီမိုကရေစီလှိုင်းအတက်မှာ အခွင့်ကောင်းယူ လျှော့စီးပြီး ပြည်တွင်းဥပဒေများအရ တရားဝင်အဖွဲ့အစည်းများအဖြစ်

နိုင်ငံကြီးများ ဇာတ်ညွှန်းအတိုင်း မြန်မာနိုင်ငံပြိုကွဲပျက်စီးရေးနဲ့ မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်း အစွန်းရောက်အတွေးအခေါ် သဘောတရားများ ပြန့်ပွားရေးတို့ကို ပြောင်ပြောင်တင်းတင်း ဆက်လက်လုပ်ဆောင်လာကြပါတော့တယ်။

ဒီအဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ အဓိက ပင်မအရင်းအမြစ်များ ပြည်ပကို တိမ်းရှောင်ထွက်ခွာသွားကြပြီဖြစ်ပေမယ့် သူတို့တည်ဆောက်ခဲ့တဲ့ ကွန်ရက်များကတော့ ပြည်တွင်းမှာ အရှိန်တစ်ခုနဲ့ ဆက်လက်လည်ပတ်နေဆဲ ဖြစ်ပါတယ်။

တချို့သော Think-Tank အဖွဲ့အစည်းတွေ ဆိုရင် မြန်မာ့ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် ကူညီပံ့ပိုးရေးခေါင်းစဉ်အောက်မှာ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခတွေကို အဓိကထား လေ့လာနေကြသလို၊ မြန်မာနိုင်ငံအပေါ်ထားရှိတဲ့ တရုတ်ရဲ့ မူဝါဒတွေ၊ လွှမ်းမိုးမှုတွေကို လေ့လာကြပြီး တရုတ်နိုင်ငံရဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် လွှမ်းမိုးနေမှုမှာ အရေးကြီးတဲ့ အချက်အလက်တွေကို ဆန်းစစ်နေကြပါတယ်။ မြန်မာလူငယ်တွေကိုလည်း အနောက်အုပ်စုအတွေးအခေါ်သဘောတရားဖြစ်တဲ့ အစွန်းရောက်လစ်တဲရယ်သဘောတရားလွှမ်းမိုးမယ့် သင်တန်းတွေကို အခမဲ့ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးတာတွေ

ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ တချို့ကတော့ NUG၊ PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့တွေအပါအဝင် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်တွေရဲ့ အခါခေါ်တေးတွေ၊ လော်ဘီတွေအဖြစ် ဆောင်ရွက်ကြပြီး တပ်ပြေးအဖွဲ့တွေကိုလည်း လေ့ကျင့်ပေးတာ၊ ပွန်ဆာပေးတာတွေ လုပ်ကြပါတယ်။

မိုင်းတိုက်စစ်ဆင်နှံ့နေ ဒီလိုလုပ်ဆောင်နေမှုများဟာ ခရီးသွားဟန်လွှဲ စိတ်ကူးတည့်ရာ လုပ်ဆောင်နေကြခြင်းမျိုး မဟုတ်ဘဲ ဘက်စုံစစ်ပွဲ (Multidimensional warfare) သဘောတရားထဲကတစ်ခုဖြစ်တဲ့ သဘောတရားရေးနည်းလမ်း (Ideological Means) နဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် စစ်ပြုနေခြင်းဖြစ်ပြီး အိမ်စစ်ပွဲရဲ့ အဓိက လက်နက်ကတော့ လူတွေကြားထဲ လက်လှမ်းတစ်အသုံးပြုနေကြတဲ့ အင်တာနက် လူမှုကွန်ရက်များပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံကြီးများရဲ့ တရားဝင်/ တရားမဝင် အားပေးထောက်ပံ့ပေးမှုများအရ ငွေအား၊ လူသားအရင်းအမြစ်အားနဲ့ နည်းပညာအားကို အသုံးပြုပြီး အင်တာနက်လူမှုကွန်ရက်တွေမှာ အစွန်းရောက်သဘောတရားများ ပျံ့နှံ့စေပြီး သမမျှတတဲ့ အတွေးအခေါ် အရေးအသား၊ ဆွေးနွေးမှုများကို ပိတ်ပင်တားဆီးကာ ဝါဒဖြန့်ချိရေးနည်းလမ်း (Propaganda Means) နဲ့ မြန်မာပြည်သူများကို အသိမှား၊ အမြင်မှားအောင် မိုင်းတိုက် စစ်ဆင်နှံ့နေကြခြင်းသာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဝါဒဖြန့်ချိရေးနည်းလမ်းမှာ ရှေ့တန်းကျကျ ပါဝင်တိုက်ခိုက်နေကြတာကတော့ ပြည်ပအထောက်အပံ့ခံ ကြေးစားမီဒီယာများ ဖြစ်ကြပါတယ်။ ကြေးစားမီဒီယာတွေအနေနဲ့ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့ နောက်ပိုင်းကစလို့ ဆန္ဒပြမှုတွေအပါအဝင် NUG/PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့တွေဘက်က နည်းမျိုးစုံနဲ့ တစ်ဖက်သတ်ဝါဒဖြန့်ချိရေး လုပ်ပေးနေရင်း မြေပြင်အခြေအနေနဲ့ တဖြည်းဖြည်း ဝေးကွာလာကြပါတယ်။ သူတို့ဖြစ်စေချင်မြင်စေချင် ထင်စေချင်တဲ့ အကြောင်းအရာတွေကို အတင်းကာရော ယုတ္တိတန်ဖန်၊ မတန်ဖန်တောင် မဆင်ခြင်နိုင်တော့ဘဲ အကြီးအကျယ်ဝါဒဖြန့်ချိဖို့ လုပ်ကြံသတင်းအတုတွေ နေ့စဉ်ထုတ်လွှင့်လျက်ရှိပါတယ်။ သူတို့ရဲ့ သတင်းအတုများဟာ လက်တွေ့နဲ့ ကင်းကွာသည့်ထက် ကင်းကွာလာတာကြောင့် ပြည်သူတွေရဲ့ ယုံကြည်မှုတဖြည်းဖြည်း ကျဆင်းလာပေမယ့် ထပ်ကာတလဲလဲ ထုတ်လွှင့်မှုများကြောင့် ထင်ယောင်ထင်မှားနဲ့ ယုံကြည်နေသူများလည်း အထိုက်အလျောက်ရှိနေပါတယ်။

ဝါဒဖြန့်ချိရေးကို အရှိန်မြှင့်နေတဲ့သက်သေ ဒီလို လုပ်ကြံသတင်းတု/ သတင်းမှားတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး စိစစ်ထားတဲ့ အချက်အလက်တွေအရ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လအတွင်း Khit Thiti Mizzimai DVB၊ RFA၊ Ayeyarwaddy Times၊ မြေလတ်အသံ အစရှိတဲ့ ပြည်တွင်း/ ပြည်ပ ကြေးစားမီဒီယာ ခြောက်ခုအပါအဝင် အခြားမီဒီယာအမည်ခံ Page အမျိုးမျိုး၊ အကောင့်အမျိုးမျိုးကနေ တစ်လအတွင်း တင်ပြခဲ့တဲ့ သတင်းပေါင်း ၇၄၄ ပုဒ်ကို စိစစ်ရာမှာ လုပ်ကြံသတင်းအတု ၂၈၁ ပုဒ် (၃၇ ဒသမ ၇၇ ရာခိုင်နှုန်း)၊ သတင်းအမှား ၄၀၅ ပုဒ် (၅၄ ဒသမ ၄၃ ရာခိုင်နှုန်း) ရှိလို့ သတင်းအတု၊ သတင်းအမှား စုစုပေါင်း ၆၂၃ ဒသမ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းရှိတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဒီအချက်အလက်တွေက ကြေးစားမီဒီယာတွေရဲ့ ဝါဒဖြန့်ချိရေးကို အရှိန်မြှင့်နေတဲ့ သက်သေတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။

ကြေးစားမီဒီယာတွေရဲ့ ထင်ရှားတဲ့ သတင်းအတု/ သတင်းအမှားနဲ့ ဝါဒဖြန့်ချိရေးသတင်းတစ်ခုကို ဥပမာပြရရင် ဇူလိုင်လ ၇ ရက်နေ့က ရန်ကုန်-မန္တလေးအမြန်လမ်း စာမျက်နှာ ၁၁ သို့

“ပြည်ပလက်ဝေခံမီဒီယာတွေရဲ့ သတင်းအတု၊ သတင်းအမှားများဟာ သူတို့အမှမ်းတင်ဝါဒဖြန့်ချိနေတဲ့ တော်လှန်ရေးလုပ်ရပ်အဖြစ် ပုံဖော်နေကြပေမယ့် လက်တွေ့မြေပြင်မှာတော့ စစ်ဘက်မဟုတ်တဲ့ အရပ်ဘက်ပစ်မှတ်များကို ဦးတည်ပြီး ပြည်သူလူထုရဲ့ အကျိုးစီးပွားကိုထိခိုက်စေတဲ့ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ ဖြစ်နေပါတယ်။ အပြစ်မဲ့ပြည်သူတွေ နိုင်ငံဝန်ထမ်းတွေ၊ သံယာဇာတတွေ၊ ကျောင်းဆရာ ဆရာမတွေနဲ့ လက်နက်ဆိုင်လို့ အပ်တိုတစ်ချောင်းတောင်မရှိတဲ့ သာမန်ပြည်သူတွေကို လက်နက်အားကိုး သတ်ဖြတ်တဲ့လုပ်ရပ်တွေဟာ ကနဦးရည်ရွယ်ချက်က NUG/PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများရဲ့ အကြောက်တရားပြန့်ပွားရေးမူနဲ့ သူတို့ကို အားပေးထောက်ခံလာဖို့ လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ငါနဲ့မထူ ငါရန်သူ အယူအဆနှင့် ဒလန်ခေါင်းစဉ်တပ်ပြီး လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်မှုတွေ ပရမ်းပတာလုပ်ဆောင်လာဖို့ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကိုလိုလားတဲ့ ပြည်သူ့အများစုက NUG၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့တွေကို အကြမ်းဖက်သမားများအဖြစ် ရွံရှာစက်ဆုပ် ပြစ်တင်ရှုတ်ချလျက်ရှိပါတယ်”

နိုင်ဂျာနိုင်ငံမှ နိုင်ငံရေးသင်ခန်းစာ

မျိုးငြိမ်းငယ်

အနောက်အာဖရိကနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်တဲ့ နိုင်ဂျာနိုင်ငံမှာ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၂၆ ရက်နေ့က နိုင်ဂျာသမ္မတ မိုဟာမက်ဘာဇွမ်ကို သမ္မတရဲ့အစောင့်တပ်က ထိန်းသိမ်းလိုက်ပါတယ်။ နိုင်ဂျာနိုင်ငံရဲ့ ဖြစ်စဉ်အပေါ် ရှုထောင့်အမျိုးမျိုး၊ အမြင်အမျိုးမျိုးနဲ့ ချဉ်းကပ်နေကြပါတယ်။

အာဏာသိမ်းမှုဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ နိုင်ဂျာနိုင်ငံဟာ ၁၉၆၀ ပြည့်နှစ်ကမှ ပြင်သစ်ဆီက လွတ်လပ်ရေး ရခဲ့တာပါ။ နိုင်ဂျာနိုင်ငံဟာ အနောက်အာဖရိကမှာ ရှိတဲ့ ကုန်းတွင်းပိုင်းနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး အနောက် အာဖရိကမှာ အကြီးဆုံးနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖြစ်ပါတယ်။ နယ်မြေအကျယ်အဝန်းအနေနဲ့ စတုရန်းကီလိုမီတာ ၁၂ သိန်းနီးပါး ရှိပါတယ်။ နိုင်ငံရေးရဲ့အရပ်ရပ်မှာ ၃၆၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ဟာ ဆာဟာရသဲကန္တာရဖြစ်ပါတယ်။ လူဦးရေအနေနဲ့ ၂၄ ဒသမ ၄ သန်း ရှိပါတယ်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဘက်စုံဆင်းရဲမွဲတေမှု ညွှန်းကိန်းတွေအရ နိုင်ဂျာနိုင်ငံဟာ ကမ္ဘာမှာ အဆင်းရဲဆုံးနိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံပါ။

ပြည်တွင်းနောက်ခံအခြေအနေ

နိုင်ဂျာနိုင်ငံဟာ ၁၉၂၂ ခုနှစ်မှာ ပြင်သစ်တို့ရဲ့ အနောက်အာဖရိကအတွင်းက ကိုလိုနီနယ်မြေ တစ်ခု ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ ၁၉၅၈ ခုနှစ်မှာ ပြင်သစ် ကိုလိုနီအတွင်းမှာ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ပြည်နယ် တစ်ခုဖြစ်ခဲ့ပြီး ၁၉၆၀ ပြည့်နှစ်မှာ လွတ်လပ်ရေး ရရှိခဲ့ပါတယ်။ လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက်မှာ တစ်ပါတီစနစ်နဲ့ အုပ်ချုပ်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီကာလ အတွင်း စီးပွားရေးအင်အားတွေ မူးယစ်ဆေးပါး၊ အကျင့်ပျက်ခြစားမှုနဲ့ စားနပ်ရိက္ခာပြတ်လပ်မှုတွေနဲ့ ရင်ဆိုင်ခဲ့ရပါတယ်။ နိုင်ဂျာနိုင်ငံဟာ ပြင်သစ်တို့ဆီ ကနေ လွတ်လပ်ရေးရပြီးတဲ့ နှစ်ပေါင်း ၆၀ ကျော် အတွင်းမှာ အာဏာသိမ်းမှု ငါးကြိမ်နဲ့ မငြိမ်မသက်မှု တွေ ဆက်တိုက်ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ ၁၉၉၁ ခုနှစ်က နိုင်ဂျာနိုင်ငံမှာ ပါတီစုံရွေးကောက်ပွဲကျင်းပခဲ့ပြီး အရပ်ဘက်အစိုးရ တက်လာခဲ့ပါတယ်။ ၁၉၉၀ နဲ့ ၉၅ အကြားမှာ အငတ်သေပြဿနာတွေကြောင့် နိုင်ဂျာမြောက်ပိုင်းမှာ တော်လှန်ပုန်ကန်မှုတွေ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ၁၉၉၆ မှာ တပ်မတော်က အာဏာ ရယူခဲ့ပါတယ်။

အဲဒီနောက်ပိုင်းမှာလည်း နိုင်ဂျာနိုင်ငံမှာ နိုင်ငံရေးမတည်ငြိမ်မှုတွေ ဆက်တိုက်ဆိုင်ဆိုင် ဖြစ်ပွားခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် မကြာခဏ မိုးခေါင် တာနဲ့ ဆင်းရဲမွဲတေမှုတွေကြောင့် နိုင်ဂျာနိုင်ငံဟာ အကျပ်အတည်းတွေနဲ့ ရင်ဆိုင်ခဲ့ရပါတယ်။ နိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေးတိုးတက်ဖို့အတွက် ရေနံတူးဖော်တာ၊ ရွှေတူးဖော်တာတွေ လုပ်ဆောင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် နိုင်ဂျာနိုင်ငံဟာ ကမ္ဘာမှာ ယူရေနီယံအများဆုံး ထုတ်လုပ်တဲ့ သတ္တမမြောက်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာ



အမိမြေကကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး အမျိုးသားကောင်စီ၏ ဦးဆောင်ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဖြစ်သည့် Mohamed Toumba က နိုင်ဂျာနိုင်ငံ မြို့တော် နီယာမေရီ အားကစားကွင်း၌ ဩဂုတ် ၆ ရက်က ပြုလုပ်သည့် အာဏာသိမ်းမှုကို ထောက်ခံဆန္ဒပြသူများအား ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်စဉ်။

ယူရေနီယံထွက်ရှိမှု စုစုပေါင်းရဲ့ ၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိတဲ့ နိုင်ငံပါ။ ဒါပေမယ့်လည်း နိုင်ငံရေးအကျပ်အတည်း တွေနဲ့ စီးပွားရေးကျဆင်းမှုတွေကြောင့် နိုင်ဂျာနိုင်ငံ မှာ မတည်ငြိမ်မှုတွေ ဆက်လက်ဖြစ်ပွားခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၁၁ ခုနှစ်ကစတင်ပြီး နိုင်ငံအနောက် မြောက်ဘက်နဲ့ အနောက်တောင်ဘက်ဒေသတွေမှာ အကြမ်းဖက်မှုတွေ ဆက်တိုက်ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့အပြင် အရှေ့မြောက်ဘက်မှာ ဘိုကိုဟာရစ်နဲ့ အခြား အကြမ်းဖက်အဖွဲ့တွေကြောင့် တိုက်ပွဲတွေ ဖြစ်ပွား ခဲ့ပါတယ်။ နိုင်ငံရဲ့အရှေ့တောင်ပိုင်းဘက်မှာ ခွဲထွက် ရေး လှုံ့ဆော်မှုတွေကြောင့် မငြိမ်သက်မှုတွေ ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေပါတယ်။

အနောက်အုပ်စုလွှမ်းမိုးမှု

နိုင်ဂျာနိုင်ငံရဲ့ အကျပ်အတည်းဟာ ဒေသတွင်း ကို ရှုရှားနိုင်ငံရဲ့ အာဏာလွှမ်းမိုးမှုနဲ့ အခြား မငြိမ်သက်မှုတွေကြောင့်လို့ အနောက်နိုင်ငံတွေက ရှုမြင်ကြပါတယ်။ တစ်ဖက်မှာလည်း နိုင်ဂျာနိုင်ငံ အတွင်းက စစ်သွေးကြွသောင်းကျန်းမှုကို တိုက်ဖျက်ရာမှာ ကူညီဖို့အတွက် နိုင်ဂျာနိုင်ငံအတွင်း မှာ ပြင်သစ်နဲ့ အမေရိကန် စစ်အခြေစိုက်စခန်း တွေကို လက်ခံထားပါတယ်။ နိုင်ဂျာနိုင်ငံ မြို့တော် Niamey ရှိ နိုင်ငံတကာလေဆိပ်အနီးက လေတပ် အခြေစိုက်စခန်း ၁၀၁ ဟာ အမေရိကန်နဲ့ ပြင်သစ် တပ်ဖွဲ့တွေအတွက် ပူးတွဲမစ်ရှင်နေရာတစ်ခုအဖြစ်

အသုံးပြုနေပါတယ်။ အခြေစိုက်စခန်းမှာ အမေရိကန် တပ်ဖွဲ့ဝင် ၈၀၀ ခန့်နဲ့ ပြင်သစ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၅၀၀ ခန့် ရှိနေပြီး စစ်ဘက်နဲ့ အရပ်ဘက်လေ့ကျင့်ရေး မစ်ရှင်နှစ်ခုလုံးအတွက် ဥရောပနိုင်ငံတွေက တပ်ဖွဲ့ဝင် တွေလည်း ရှိနေပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အခြေစိုက်စခန်း ကို အနောက်နိုင်ငံတွေက စစ်လေယာဉ်အမျိုးမျိုး အတွက် အသုံးပြုနေကြပါတယ်။

အမေရိကန်နိုင်ငံက နိုင်ဂျာနိုင်ငံ Agadez ဒေသ မှာ နိုင်ဂျာလေတပ်စခန်း ၂၀၁ လိုအေတဲ့ တန်ဖိုး ကြီးမားတဲ့ ဒရုန်းအခြေစိုက်စခန်းတစ်ခု တည်ဆောက်ထားပါတယ်။ အဲဒီအခြေစိုက်စခန်း ဟာ အာဖရိကမှာရှိတဲ့ အမေရိကန်ရဲ့ ဒုတိယ အကြီးမားဆုံး လေတပ်အခြေစိုက်စခန်း ဖြစ် ပါတယ်။ နိုင်ဂျာနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်မှုတွေထဲမှာဆို အီးယူ၊ အီတလီ၊ ဂျာမနီနဲ့ အက်စတိုးနီးယားတို့လည်း ပါဝင် ပါ တယ်။

တစ်ဖက်မှာ ရှုရှားနိုင်ငံက နိုင်ဂျာနိုင်ငံနဲ့ အိမ်နီးချင်း မာလီနဲ့ ဘာကီနာဖာဆိုတို့နဲ့ နီးနီး ကပ်ကြပ် ဆက်ဆံရေးထူထောင်ထားပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အာဖရိကနိုင်ငံတွေအတွက် ရှုရှားနိုင်ငံက ပိုမိုကောင်းမွန်တဲ့ မဟာမိတ်အဖြစ် ယူဆထားကြ ပါတယ်။ ဩဂုတ်လ အာဏာသိမ်းမှုဖြစ်ပွားစဉ်က နိုင်ဂျာလူထုဟာ ရှုရှားအလံတွေဝေယမ်းပြီး ရှုရှား ကို ထောက်ခံကြောင်း ပြသခဲ့ကြပါတယ်။

ယူရေနီယံ

နိုင်ဂျာနိုင်ငံဟာ အာဖရိကရဲ့ အဆင့်မြင့်ဆုံး ယူရေနီယံသတ္တုရိုင်းတွေ ပိုင်ဆိုင်ထားပါတယ်။ နိုင်ဂျာနိုင်ငံရဲ့ ယူရေနီယံထုတ်လုပ်မှုအနေနဲ့ ကမ္ဘာ မှာ သတ္တမအများဆုံးဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာထုတ်လုပ်မှုရဲ့ ၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိပါတယ်။ ပြင်သစ်နိုင်ငံက နိုင်ဂျာနိုင်ငံ ရဲ့ ယူရေနီယံထုတ်လုပ်တဲ့ လုပ်ငန်းသုံးခုမှာ ရင်းနှီး မြှုပ်နှံထားပါတယ်။ အဲဒီလုပ်ငန်းတွေရဲ့ ၉၀ ရာခိုင် နှုန်းကို ပြင်သစ်တို့ ပိုင်ဆိုင်ထားပါတယ်။ ပြင်သစ်တို့ အနေနဲ့ အဲဒီယူရေနီယံမိုင်းလုပ်ငန်းတွေ လုပ်ကိုင် နေတာ ဆယ်စုနှစ် လေးခုကျော်ပါပြီ။ ပြင်သစ်နိုင်ငံက သူ့ရဲ့ နျူကလီးယားဓာတ်ပေါင်းဖိုတွေ လည်ပတ်ဖို့အတွက် နှစ်စဉ်ပျမ်းမျှ ယူရေနီယံ တန်ချိန် ရှစ်ထောင်ခန့် လိုအပ်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် လိုအပ်တဲ့ယူရေနီယံကို နိုင်ဂျာနိုင်ငံဆီကနေ တင်သွင်းနေပြီး ၂၀၀၅ ခုနှစ်နဲ့ ၂၀၂၀ ကြားမှာ တန်ချိန် ၂၅၀၈၇ (၁၇ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်း) ရှိခဲ့ ပါ တယ်။ ဒါ့အပြင် အခြားတင်ပို့မှုအနေနဲ့ ၂၀၂၂ ခုနှစ်

အတွင်းမှာ အီးယူကို ယူရေနီယံ ဒုတိယအများဆုံး တင်သွင်းခဲ့ပြီး စုစုပေါင်းတင်သွင်းမှုရဲ့ ၂၅ ဒသမ ၃၈ ရာခိုင်နှုန်း ရှိခဲ့ပါတယ်။

ဒါပေမယ့် ဇူလိုင်လ အာဏာသိမ်းပြီးနောက်မှာ နိုင်ဂျာအစိုးရသစ်က ပြင်သစ်နိုင်ငံကို ယူရေနီယံ တင်သွင်းမှု ရပ်ဆိုင်းမယ့်လို့ ကြေညာခဲ့ပါတယ်။ နိုင်ဂျာနိုင်ငံက ယူရေနီယံတင်သွင်းတာကို ရပ်ဆိုင်း လိုက်တဲ့အတွက် ပြင်သစ်ရဲ့ နျူကလီးယား ဓာတ်အားပေးကဏ္ဍကို လတ်တလောအားဖြင့် သိသိသာသာ အကျိုးသက်ရောက်မှု မရှိတော့လို့ ဆိုပါတယ်။ အဲဒီလိုရပ်ဆိုင်းလိုက်တဲ့အတွက် နိုင်ဂျာ နိုင်ငံအနေနဲ့ သူ့ရဲ့ ယူရေနီယံတွေ ရောင်းချဖို့ ဝယ်ယူသူအသစ် ရှာဖွေရမှာဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ဂျာ နိုင်ငံရဲ့ ယူရေနီယံတွေကို ဝယ်ယူဖို့အဖြစ်နိုင်ဆုံးက တရုတ်နိုင်ငံဖြစ်မယ့်လို့ ကျွမ်းကျင်သူတွေက ခန့်မှန်းထားကြပါတယ်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏ အခန်းကဏ္ဍ

တရုတ်နိုင်ငံက နိုင်ဂျာနိုင်ငံမှာ စက်မှုဧရိယာ၊ ရေနံ ပိုက်လိုင်းနဲ့ ယူရေနီယံထုတ်လုပ်ဖို့ နေ့စွဲအခြေအနေ အတွက် ယူရေနီယံပမာဏ များများရရှိဖို့ ရှာဖွေနေ ပါတယ်။ လွန်ခဲ့တဲ့ တစ်လလောက်က တရုတ်အစိုးရ ပိုင် နျူကလီးယား စမ်းအင်ကုမ္ပဏီဟာ နိုင်ဂျာနိုင်ငံ အလယ်ပိုင်း Azelik မှာရှိတဲ့ သတ္တုတွင်းတစ်ခုမှ ယူရေနီယံထုတ်ယူမှုကို ပြန်လည်စတင်ဖို့အတွက် နိုင်ဂျာအစိုးရနဲ့ သဘောတူညီမှုရထားပြီး ဖြစ် ပါ တယ်။

တရုတ်နိုင်ငံဟာ ပြင်သစ်နိုင်ငံပြီးရင် နိုင်ဂျာ နိုင်ငံရဲ့ ဒုတိယအကြီးဆုံး နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ ဖြစ်ပါတယ်။ တရုတ်နိုင်ငံအနေနဲ့ လွန်ခဲ့တဲ့ ဆယ်စု နှစ် နှစ်ခုအတွင်း ရေနံနဲ့ ယူရေနီယံတူးဖော်ရေး အတွက် ဒေါ်လာဘီလီယံနဲ့ချီပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားပါ တယ်။ နိုင်ဂျာနိုင်ငံအတွင်းမှာ တရုတ်နိုင်ငံရဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏအနေနဲ့ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်က အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၃၁၁၆၈ ဘီလီယံရှိခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ၂၀၀၉ ခုနှစ်က နိုင်ဂျာနိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးစီမံကိန်းအတွက် ဒေသထုတ်လုပ်မှု ချေးငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၉၀ ဒသမ ၉၃ သန်း လေးအပ်ခဲ့ပါတယ်။

နောက်ခံအကြောင်းရင်း

နိုင်ဂျာနိုင်ငံ အာဏာသိမ်းမှုဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားရတဲ့ အကြောင်းရင်းက အဲဒီအကြီးဆုံးနိုင်ငံတွေရဲ့ ပြိုင်ဆိုင် မှုတစ်ခုတည်းမဟုတ်ပါဘူး။ ပြည်တွင်းမငြိမ်သက်မှု လုံခြုံရေးအခြေအနေ၊ စီးပွားရေးကျဆင်းမှုနဲ့ အစိုးရရဲ့ စွမ်းဆောင်ရည်အားနည်းမှု စတဲ့အခြေခံ အကြောင်းရင်းများစွာလည်း ပါဝင်ပါတယ်။ နိုင်ငံရဲ့ နယ်စပ်ဒေသတွေမှာ ဂျီဟတ်စစ်သွေးကြွမှုနဲ့ လူမျိုးရေးအကြမ်းဖက်မှုတွေ ကျယ်ပြန့်လာတဲ့ အပြင် နိုင်ငံအတွင်း နိုင်ငံခြားတပ်ဖွဲ့တွေထားရှိတဲ့ အပေါ် ဆန့်ကျင်နေတာတွေဟာ နိုင်ဂျာသမ္မတ မိုဟာမက် ဘာဇွမ်အတွက် အကျပ်အတည်းပါ။ ပြီးခဲ့တဲ့ နိုဝင်ဘာလအတွင်းက ပြင်သစ်တပ်ဖွဲ့တွေ ချထားတာကို နိုင်ဂျာလူထုက ကန့်ကွက်ဆန္ဒပြ ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီဖြစ်စဉ်က နိုင်ဂျာနိုင်ငံမှာ ပြင်သစ် ဆန့်ကျင်မှုတိုးပွားလာနေတာကို မီးမောင်းထိုးပြ နေတာဖြစ်သလို နိုင်ငံခြားတပ်ဖွဲ့တွေ ပိုမိုလက်ခံဖို့ အစိုးရရဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ဆန့်ကျင်ကြောင်း ဖော်ပြ ခဲ့ကြတာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ဂျာနိုင်ငံမှာ အာဏာသိမ်းခင်ကနေ အာဏာသိမ်းပြီးနောက် မှာပါ အနောက်နိုင်ငံတွေက စစ်စခန်းဖွင့်အသုံးပြု နေကြတာကို လက်မခံခဲ့ကြပါဘူး။

❖ နိုင်ဂျာနိုင်ငံ အာဏာသိမ်းမှုဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားရတဲ့ အကြောင်းရင်းက အင်အားကြီး နိုင်ငံတွေရဲ့ ပြိုင်ဆိုင်မှု တစ်ခုတည်းမဟုတ်ပါဘူး။ ပြည်တွင်းမငြိမ်သက်မှု၊ လုံခြုံရေးအခြေအနေ၊ စီးပွားရေးကျဆင်းမှုနဲ့ အစိုးရရဲ့ စွမ်းဆောင်ရည် အားနည်းမှု စတဲ့အခြေခံအကြောင်းရင်းများစွာလည်း ပါဝင်

❖ လွတ်လပ်ရေးရပြီးကတည်းက နိုင်ဂျာနိုင်ငံဟာ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ ဂျီဟတ် စစ်သွေးကြွမှု၊ အကြမ်းဖက်မှုပုဂ္ဂိုလ် စတဲ့အကျပ်အတည်းတွေနဲ့ ရင်ဆိုင် နေရပါတယ်။ နိုင်ဂျာနိုင်ငံမှာ ယူရေနီယံသယံဇာတတွေ ပိုင်ဆိုင်ထားပေမယ့် နိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေးကတော့ ချွတ်ခြံကျနေဆဲ

စာမျက်နှာ ၉၄

၁၉၆၄ ခု ဇူလိုင်လ အစိုးရ စစ်ထောက်ချုပ်ယာဉ်တန်းကား ၁၀ စီးကို PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့တွေက ဝိုင်းခံတိုက်ခိုက်ခဲ့တယ်ဆိုပြီး ကြားစားမီဒီယာပေါင်းစုံကနေ ထပ်တလဲလဲ ဖော်ပြခဲ့ကြပါတယ်။ ဒီသတင်းကို Mizzima နဲ့, Khit Thit က ဦးဆောင်ဖော်ပြပြီး ကျန်တဲ့ ကြားစားမီဒီယာနဲ့, Facebook Page တွေ၊ အကောင်အထွေထွေကနေ ထပ်ဆင့်ဖော်ပြကြပါတယ်။ အမှန်တကယ်တော့ ဖြစ်စဉ်အမှန်က ကားလမ်းနဲ့ မီတာ ၁၀၀ လောက် ဝေးတဲ့နေရာမှာ ပြောက်အိုးအကြီးစားလို့ဆိုနိုင်တဲ့ လက်လှုပ်ပိုင်းဖောက်ခွဲပြီး သတင်းအတု၊ သတင်းအမှား ထုတ်လွှင့်ကြတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါက သူတို့ရဲ့ ဝါဒဖြန့်ချိတဲ့ပုံစံ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလို ပြည်ပလက်ဝေခံမီဒီယာတွေရဲ့ သတင်းအတု၊ သတင်းအမှားများဟာ သူတို့အဖွဲ့စည်းတင် ဝါဒဖြန့်ချိနေတဲ့ တော်လှန်ရေးလုပ်ရပ်အဖြစ် ပုံဖော်နေကြပေမယ့် လက်တွေ့မြေပြင်မှာတော့ စစ်ဘက်မဟုတ်တဲ့ အရပ်ဘက်လှုပ်ရှားမှုကို ဦးတည်ပြီး ပြည်သူလူထုရဲ့ အကျိုးစီးပွားကို ထိခိုက်စေတဲ့ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ ဖြစ်နေပါတယ်။ အပြစ်မဲ့ ပြည်သူတွေ၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းတွေ၊ သံဃာတော်တွေ၊ ကျောင်းဆရာ ဆရာမတွေနဲ့ လက်နက်ဆိုင်လို့ အပ်တိုက်တစ်ချောင်းတောင်မရှိတဲ့ သာမန်ပြည်သူတွေကို လက်နက်အားကိုး သတ်ဖြတ်တဲ့လုပ်ရပ်တွေဟာ ကနဦးရည်ရွယ်ချက်က NUG/PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများရဲ့ အကြောက်တရား ပြန့်ပွားရေးမူနဲ့ သူတို့ကိုအားပေးထောက်ခံလာဖို့ လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ငါနဲ့မတူ ငါရန်သူ အယူအဆနှင့် ဒလန်ခေါင်းစဉ် တပ်ပြီး လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်မှုတွေ ပရမ်းပတာ လုပ်ဆောင်လာလို့ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကိုလိုလားတဲ့ ပြည်သူအများစုက NUG/PDF အမည်ခံ အကြမ်း

ဒါကြောင့်လည်း အခုနောက်ပိုင်းမှာ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့တွေရဲ့ လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်မှုတွေ၊ ပြည်သူကို ထိတ်လန့်ကြောက်ရွံ့အောင် ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးရေး လုပ်ဆောင်နေမှုတွေ၊ ခိုးဆိုးလုနွှဲကိစ္စများ ပြုတ်ကုန်မှုတွေကို ပြည်သူတွေက လက်မခံကြတော့ဘဲ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူ အစိုးရလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များကို သတင်းပေး တိုင်ကြားလာကြပါတယ်။ မြို့ရွာတိုင်းမှာ တာဝန်ခံပြည်သူများဟာ အစိုးရနဲ့ပူးပေါင်းပြီး ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးကို ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်လာကြတာကြောင့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့ဆိုတဲ့ အသံကြားတာနဲ့ ပိုင်းဝန်းသတင်းပေးကြလို့ ယခုနောက်ပိုင်းဖြစ်စဉ်တွေမှာ နာရီပိုင်း၊ ရက်ပိုင်းအတွင်း အကြမ်းဖက်သမားတွေကို ဖမ်းမိလာကြတာကို သတိပြုမိကြပါလိမ့်မယ်။

ဖက်အဖွဲ့တွေကို အကြမ်းဖက်သမားများအဖြစ် ရွံရှာစက်ဆုပ် ပြစ်တင်ရှုတ်ချလျက် ရှိပါတယ်။ ရိုင်းစိုင်းယုတ်မာတဲ့ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ် အနီးစပ်ဆုံးဥပမာအနေနဲ့ ကတော့ ဩဂုတ်လ ၁၀ ရက်နေ့ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး ထန်းတောရပ်ကွက်က ကိုယ်ဝန်ဆောင်သည့် မအေးငြိမ်းသူကို PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့များက ဓားပြတိုက် ဖမည်းယူ လူသတ်ခဲ့တဲ့ဖြစ်စဉ်ဟာ NUG အဖွဲ့ရဲ့ လက်ဝေခံ PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့များရဲ့ လူသားမဆန် ရိုင်းစိုင်းယုတ်မာတဲ့ အကြမ်းဖက် လုပ်ရပ်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီသတင်းကို ပြည်ပအထောက်အပံ့ခံ ကြားစားမီဒီယာတွေက PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများရဲ့ ဆိုးရွားတဲ့ အကြမ်းဖက် သတ်ဖြတ်မှုကိုဖုံးကွယ်ဖို့ သာမန်ဓားပြတိုက်မှုအနေ ဖြင့်သာ ခပ်ပါးပါးသတင်းထုတ်ခဲ့ကြပေမယ့် ဖြစ်စဉ်အမှန်ဟာ ဘယ်လိုမှဖုံးဖိလို့မရတဲ့ NUG လက်အောက်ခံ PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့တစ်ခုက ငါနဲ့မတူ ငါရန်သူ အယူအဆနဲ့ သူတို့ကို မထောက်ခံသူများထံကနေ ပစ္စည်းယူလုသတ်ခဲ့တဲ့ လုပ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း ပေါ်လွင်ခဲ့လို့ ကြားသိမြင်တွေ့ရသူတိုင်း အံ့ဩတုန်လှုပ် စိတ်မကောင်းဖြစ်ကြရပါတယ်။

ဒါကြောင့်လည်း အခုနောက်ပိုင်းမှာ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့တွေရဲ့ လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်မှုတွေ၊ ပြည်သူကို ထိတ်လန့်ကြောက်ရွံ့အောင် ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးရေး လုပ်ဆောင်နေမှုတွေ၊ ခိုးဆိုးလုနွှဲကိစ္စများ ပြုတ်ကုန်မှုတွေကို ပြည်သူတွေက လက်မခံကြတော့ဘဲ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူ အစိုးရလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များကို သတင်းပေး တိုင်ကြားလာကြပါတယ်။ မြို့ရွာတိုင်းမှာ တာဝန်ခံပြည်သူများဟာ အစိုးရနဲ့ပူးပေါင်းပြီး ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးကို ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်လာကြတာကြောင့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့ဆိုတဲ့ အသံကြားတာနဲ့ ပိုင်းဝန်းသတင်းပေးကြလို့ ယခုနောက်ပိုင်းဖြစ်စဉ်တွေမှာ နာရီပိုင်း၊ ရက်ပိုင်းအတွင်း အကြမ်းဖက် သမားတွေကို ဖမ်းမိလာကြတာကို သတိပြုမိကြပါလိမ့်မယ်။

တော်လှန်ရေးခေါင်းစဉ်နဲ့ မြန်မာပြည်ပျက်စီးရေး ဦးတည်လုပ်ဆောင်နေတဲ့ NUG/PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့တွေရဲ့ အကြမ်းဖက်မှုတွေဟာ သူတို့ရဲ့ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်ကို မထောက်ခံတဲ့ NLD ပါတီဝင်တွေကိုပါ သတ်ဖြတ်လုပ်ကြံတာနဲ့ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့

တွေအချင်းချင်း စားခွက်လုံကြရင်း တိုက်ခိုက်သတ်ဖြတ်မှုတွေ ဖြစ်လာတဲ့အထိ ဆိုးရွားလာတာကြောင့် ဒုတိယပါရောင့်လို ဇာတ်ကုသားစားတဲ့ အမှုတွေများလာပြီး ဟင်္သာတိုင်းသောင်းလို ပျက်စီးဖို့ လမ်းပေါ် ရောက်နေကြတာကိုလည်း အထင်အရှားတွေ့နေရပါတယ်။

ဝါဒဖြန့်သတင်းတွေ တော်လှန်ရေးအမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့ အစည်းတွေရဲ့ ပကတိအခြေအနေတွေ ဘယ်လောက်ပဲ ဆိုးရွားနေစေကာမူ ကြားစားမီဒီယာတွေက တော့ "ငါတို့နိုင်တော့မှာ၊ ငါတို့နိုင်နေပြီ" လုပ်ကြံဇာတ်ကြောင်းနဲ့ ဝါဒဖြန့်သတင်းတွေကိုပဲ တရစပ် ထုတ်လွှင့်နေကြတာကို တွေ့ရပါတယ်။

ဒီလို ကြားစားမီဒီယာတွေကနေ သတင်းအတု/ သတင်းအမှားတွေကို ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိနဲ့ အရှိန်မြှင့် လုပ်ကြံထုတ်လွှင့်နေတာက သတင်းအမှန်မရှိတဲ့ ပြည်သူတွေအနေနဲ့ တပ်မတော်အပေါ်ယုံကြည်မှု ကျဆင်းလာအောင်၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေ စိတ်ဓာတ်ပျက်ပြားပြီး PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက် သမားတွေ စိတ်ဓာတ်တက်ကြွလာအောင် အကြမ်းဖက်မှုတွေ ပိုမိုကျူးလွန်လာကြအောင် မီးထိုးယပ်ခတ်ပေးနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံမှာ မြန်မာလူမျိုးတွေရဲ့ အထွတ်အမြတ်ဖြစ်တဲ့ ဗုဒ္ဓဘာသာနဲ့ သံဃာ့အဖွဲ့အစည်းကို ယိမ်းယိုင်အောင် ဆောင်ရွက်နေပြီး ပြည်သူနဲ့ တပ်မတော်ကို သွေးချဲ့ အစွန့်ပေးရောက် သဘောတရားတွေပျက်စီးအောင် ဆောင်ရွက်နေတဲ့ ကြားစားမီဒီယာတွေရဲ့ သတင်းအတု၊ သတင်းအမှားတွေ၊ ကြားစား Think-Tank တွေ ထုတ်ပြန်နေတဲ့ သူတော်ကစားစေတဲ့ ဖွင့်လှစ်နေတဲ့ သင်တန်းတွေဟာ ငွေချောက်လိုက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံကို ဖျက်ဆီးဖို့ကြံစည်တဲ့ ဝါဒဖြန့်ချိမှုတွေသာဖြစ်ပြီး အသိ၊ သတိနဲ့ ဆင်ခြင်နိုင်ကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း မီးမောင်းထိုး ပြလိုက်ရပါတယ်။ ။

စာမျက်နှာ ၁၀၄

အကျိုးစီးပွားဖြည့်ဆည်းမှုအကျိုးဆက်

နိုင်ငံ့အကာအသိမ်းမှုကို အင်အားသုံးဖြေရှင်းဖို့အတွက် Ecowas ရဲ့ အင်အားဆောင်ရွက်တာ တပ်ဖွဲ့တစ်ရပ်အသင့်ဖွဲ့စည်းဖို့ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြပါတယ်။ Ecowas က နိုင်ငံ့အကျပ်အတည်းကို ငြိမ်းချမ်းတဲ့ နည်းလမ်းနဲ့ ဖြေရှင်းဖို့ ကြိုးစားမှာ ဖြစ်ပေမယ့် အဲဒီနည်းလမ်းကို နောက်ဆုံးအခြေအနေမှာ အသုံးပြုသွားမယ့်လို့ နိုင်ငံ့ကိုးရီးယား သမ္မတ ဘိုလာတီနွာက ဩဂုတ်လ ၁၀ ရက်နေ့က ပြောပါတယ်။ Ecowas ရဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ပြင်သစ်နိုင်ငံက ထောက်ခံကြောင်း ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ Ecowas ရဲ့ စစ်ရေးအရေးယူမှုကြောင့် ကာလရှည်ကြာ ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံတာတွေ ဖြစ်လာနိုင်ကြောင်း ရှုရှားက သတိပေးခဲ့ပါတယ်။ အမေရိကန်ကတော့ ဖြုတ်ချခံထားရတဲ့ မိုဟာမက်ဘာဇွမ်ကို ပြန်လည်ခန့်အပ်ဖို့ ကြိုးပမ်းတာတွေကို ထောက်ခံပြီး

ဝင်နာအဖွဲ့ဟာ မတည်ငြိမ်မှုကို အခွင့်ကောင်းယူနေတယ်လို့ ပြောပါတယ်။ နိုင်ငံ့အစိုးရသစ်ကတော့ အခုဖြစ်ပွားတဲ့ အကာအသိမ်းမှုဟာ ပြင်သစ်နဲ့ စစ်ရေးပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်တာတွေ အားလုံးရဲ့ အဆုံးသတ်ဖြစ်ပြီး ပြင်သစ်တပ်ဖွဲ့တွေ လက်ခံထားတာကိုလည်း ဖျက်သိမ်းသွားမယ့်လို့ ဆိုပါတယ်။

ဘယ်လိုပဲဖြစ်ဖြစ် နိုင်ငံ့အင်အားပေါ် အာဏာရှင်ဟောင်း ပြင်သစ်နိုင်ငံအပေါ် အင်အားကြီးနိုင်ငံတွေရဲ့ ခြေစွပ်နေမှုဟာ ထင်သလောက်မရှိရင်ပဲဟာ။ နိုင်ငံ့ပြည်သူတွေရဲ့ အကျိုးစီးပွားအတွက် မဟုတ်သလို ဒီမိုကရေစီ ထွန်းကားရေးအတွက်လည်း မဟုတ်ပါဘူး။ သူတို့အကျိုးစီးပွားအတွက်သာ ဖြစ်ပါတယ်။

လွတ်လပ်ရေးရပြီးကတည်းက နိုင်ငံ့အင်အား နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ ဂျီဟာတ်စစ်သွေးကြွမှု၊ အကြမ်းဖက်မှုပင်ပစ္စည်း စတဲ့ အကျပ်အတည်းတွေနဲ့

ရင်ဆိုင်နေရပါတယ်။ နိုင်ငံ့အင်အားမှာ ယူရေနီယံ သယ်စာတင်ပို့ပိုင်ဆိုင်ထားပေမယ့် နိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေးကတော့ ချွတ်ခြုံကျနေဆဲပါ။ အခုဖြစ်စဉ်ကို အကြောင်းပြပြီး Ecowas က စစ်ရေးအရ ဝင်ရောက် စွက်ဖက်မယ့်ဆိုရင် နိုင်ငံ့အင်အား ပိုမိုဆိုးရွားတဲ့ အခြေအနေတွေနဲ့ ဆက်ပြီးရင်ဆိုင်ရဦးမှာပါ။ နိုင်ငံ့ပြည်သူတွေကတော့ စစ်ရေးအရ ဝင်ရောက် စွက်ဖက်မယ့်ဆိုတဲ့ Ecowas ရဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ဒေါသတကြီး တုံ့ပြန်နေကြပါတယ်။

အခုဆိုရင် နိုင်ငံ့အင်အား ပြည်တွင်းပြဿနာတွေအပြင် အင်အားကြီးနိုင်ငံတွေရဲ့ စွက်ဖက်မှုအောက် ရောက်နေပါတယ်။ ကမ္ဘာမှာ ဒီမိုကရေစီ စနစ်၊ လူ့အခွင့်အရေး၊ ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် ဆိုတာတွေဟာ လူသားတစ်ဦးချင်းနဲ့ လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွက် အကျိုးရှိကြပါတယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း အင်အားကြီးနိုင်ငံအချို့ဟာ ဒီမိုကရေစီတွေ၊ လူ့အခွင့်အရေးတွေကို အသုံးချပြီး နိုင်ငံ့ငယ်တွေ

အပေါ် လွှမ်းမိုးအသုံးချဖို့ ကြိုးစားနေကြပါတယ်။ ခေတ်သစ်ကို လိုနဲ့စနစ်နဲ့ နည်းလမ်းတစ်ခုလို့ ဆိုနိုင်ပါတယ်။ အဲဒီလို ကြီးနိုင်ငံငယ်ညှဉ်း ဖြစ်စဉ်တွေရှိနေ သမျှ ကမ္ဘာကြီးမှာ ပဋိပက္ခတွေ၊ တင်းမာမှုတွေနဲ့ ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင်မှုတွေ ရှိနေဦးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ။

ကိုးကား

၁။ <https://www.bbc.com/news/world-africa-13943662>

၂။ <https://en.wikipedia.org/wiki/Niger>

၃။ <https://www.aa.com.tr/en/africa/western-military-presence-in-niger-faces-uncertainty-following-coup/2959863>

၄။ <https://www.bbc.com/news/world-africa-66365376>

မူဆယ်မြို့ မောက်ကောန်(မြေနီကုန်း) ကွန်ကရစ်လမ်းသစ်ဖွင့်

မူဆယ် ဩဂုတ် ၁၉ မြို့နယ်စည်ပင် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) သာယာရေးဌာန အမှုဆောင် မူဆယ်မြို့၌ ဩဂုတ် ၁၈ ရက်က အရာရှိ ဦးမျိုးနိုင်ဦးက ကွန်ကရစ် လမ်းခင်းခြင်း အရှည် ၂၀၆၅ ပေ စည်ပင်သာယာရေးဌာန ရန်ပုံငွေနှင့် ပြည်သူထည့်ဝင်ငွေစုစုပေါင်း ၂၅၀ သိန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သော မောက်ကောန် (မြေနီကုန်း) ကွန်ကရစ်လမ်းသစ်ဖွင့်ပွဲ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မူဆယ်ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ဇော်မိုးက အမှာစကား ပြောကြားပြီး မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာန အမှုဆောင် အရာရှိ ဦးမျိုးနိုင်ဦးက ကွန်ကရစ် လမ်းခင်းခြင်း အရှည် ၂၀၆၅ ပေ အကျယ် ၁၈ ပေ ၁ ထု ရှစ်လက်မ ရှိကာ ဂရိတ်ဟော်ခမ်းကုမ္ပဏီ လီမိတက်မှ တစ်လအတွင်း ပြီးစီးအောင် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းလမ်းခင်း စရိတ်ကုန်ကျငွေများကို ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ရရှိသော ငွေကျပ် ၁၀၂၄ သိန်း၊

မူဆယ်မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးဌာန၏ ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် ၆၃၅ ဒသမ ၇၈ သိန်း၊ ကွန်ကရစ်ပျော်စက် လုပ်ငန်းရှင်များမှ လျှော့ဒါန်းငွေ ၂၀၄ သိန်း၊ ဂရိတ်ဟော်ခမ်း အများနှင့် သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ လျှော့ဒါန်းငွေ ၅၀၀ သိန်း၊ မြို့ပေါ်အလှူရှင်များမှ လျှော့ဒါန်းငွေ ၁၃၆ ဒသမ ၂၂ သိန်း စုစုပေါင်း ၂၅၀၀ သိန်း ကုန်ကျခဲ့ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။



ယင်းနောက် ကွန်ကရစ်လမ်းဖွင့်ပွဲအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းခဲ့သော စေတနာ့ရှင်အလှူရှင်များကို ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ အရှေ့မြောက်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်မှ ဆက်လက်၍ တာဝန်ရှိသူများက ကွန်ကရစ်လမ်းသစ်ကို ဖြစ်မြောက်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး ကွန်ကရစ်လမ်းသစ်ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အယ်လ်စိုး(မူဆယ်)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးညွှတ်ထွန်း နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်းသို့ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးလျက်ရှိသော ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၉
လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးညွှတ်ထွန်းသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်လျက်ရှိသော စက်ရုံများမှ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်းသို့ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးလျက်ရှိသော ၂၃၀ ကေဗီ ယူနိုက်တက်စတားပင်မဓာတ်အားခွဲရုံနှင့် ၂၃၀ ကေဗီ နေပြည်တော်-၂ ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ (ယာပုံ)



စဉ်ဆက်မပြတ် ထိန်းသိမ်းစစ်ဆေးဆောင်ရွက်ရေး Yard အတွင်း ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးထားမှုများကို တို့ကိုဖွဲ့ကြားပြီး ဓာတ်အားထိန်းချုပ်ခန်းအတွင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဓာတ်အားထိန်းချုပ်ဖြန့်ဖြူးပေးနေမှုနှင့် Switch

အဆိုပါ ခွဲရုံများသို့ရောက်ရှိစဉ် တာဝန်ရှိသူများက ခွဲရုံနှင့်ပတ်သက်သော အချက်အလက်များ၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသယ်ဆောင်နိုင်မှု၊ ဓာတ်အားထုတ်လုပ်သောစက်ရုံများမှ ဓာတ်အားဝင်ရောက်မှုနှင့် ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးနေမှုတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။
တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းတွင် အဓိကကျသည့် ခွဲရုံဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပြတ်တောက်မှုမဖြစ်စေရေး ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရန်၊ ခွဲရုံ၏ ဓာတ်အားဖြန့်ဝေမှု/လက်ခံမှုအခြေအနေကို

အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သိရှိစေရေး တည်ဆောက်ထားရှိသော သတင်းပို့စနစ်ကို အလေးထားလိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်နှင့် နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်သို့ ချိတ်ဆက်ပို့လွှတ်နေသည့် ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံများဖြစ်သဖြင့် တည်ငြိမ်ပြီး ဗိုအားပြည့်ဝစွာ ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရေး၊ ဓာတ်အားပြတ်တောက်မှုနှင့် Line Losses လျော့နည်းကျဆင်းရေး၊ ခွဲရုံကြိုခိုင်ရေးနှင့် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် ပုံမှန်ထိန်းသိမ်းစစ်ဆေးဆောင်ရွက်ရေး၊ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး၊ ဓာတ်အားခွဲရုံအတွင်းရှိ ထုတ်လုပ်မှုများ၊ Switchgear နှင့် အခြားခွဲရုံသုံးပစ္စည်းများကို

စပါးခွဲလောင်စာသုံး Gasifier လုပ်ငန်းများ လည်ပတ်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ကျေးရွာမီးလင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၉
စပါးခွဲလောင်စာသုံး လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ရေးစက် (Gasifier) နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ်ရှိ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဌာန၌ ကျင်းပသည်။ အစည်းအဝေးသို့ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဒေါက်တာချာလီသန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီ



ချုပ်နှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနမှတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးဦးတည်ချက်တွင် သွင်းကုန်အစားထိုးရန်နှင့် ပို့ကုန်မြှင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် ဒေသထွက် ကုန်ကြမ်းများကို အခြေခံသည့် အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်း (MSME) များကို ရေရှည်အာမခံချက်ရှိအောင် အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေးဟု သတ်မှတ်

တစ်နိုင် လျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးမြှင့်တင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် စပါးအထွက်များသည် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် စပါးခွဲဓာတ်ငွေ့လောင်စာသုံး လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ခြင်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း။ ထို့ပြင် စပါးခွဲလောင်စာသုံး Gasifier လုပ်ငန်းများ လည်ပတ်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ကျေးရွာမီးလင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း၊ စဉ်ဆက်မပြတ်

လည်ပတ်နိုင်ခြင်း၊ လောင်စာအတွက် ကုန်ကျစရိတ်မရှိခြင်း၊ ထုတ်လုပ်မှုစရိတ် သက်သာခြင်း၊ ဘေးထွက်ပစ္စည်းများကို စိုက်ပျိုးရေးတွင် ပြန်လည်အသုံးပြုနိုင်ခြင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနည်းခြင်း၊ Green House gas emission လျော့ချနိုင်ခြင်း စသည့်အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ ပြည်တွင်း၌ အသုံးပြုနေသည့် Gasifier အနေဖြင့် ပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုမရှိအောင် လည်ပတ်နိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့်နည်းပညာများ ရရှိရေး စက်မှုပညာရှင်၊ ဓာတုဗေဒပညာရှင်နှင့် လျှပ်စစ်ပညာရှင်များ ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပြီး ဖြည့်ဆည်းပေးရန်နှင့် ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးပေးပါရန် ဖိတ်ခေါ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌက Myanmar Gasifier Working Group ဖွဲ့စည်းမည့် အစီအမံများကို လည်းကောင်း၊ ဓာတုအင်ဂျင်နီယာလုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင် Gasifier အသုံးပြုသည့် စက်ရုံ/အလုပ်ရုံများအတွက် နည်းပညာဆိုင်ရာ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရပုံပိုးပေးနိုင်မည့် အခြေအနေများသည်။

ရှမ်းပြည်နယ်၌ ပြေစာများအပေါ်တွင် အခွန်အမှတ်တံဆိပ်ကပ်နှိပ်ရောင်းချရန် အသိပညာပေးဆွေးနွေး

စောင့်ကြီး ဩဂုတ် ၁၉
ရှမ်းပြည်နယ် အခွန်ဦးစီးဌာနမှ ရုံး၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်

အတွင်းရှိ မြို့နယ်များတွင် ပြေစာများအပေါ်၌ အခွန်အမှတ်တံဆိပ်ကပ်နှိပ်ရောင်းချရမည့် လုပ်ငန်း



ဝါးမျိုး၏ လုပ်ငန်းရှင်များအား အခွန်ဆိုင်ရာ အသိပညာပေးရှင်းလင်း ဆွေးနွေးခြင်းများကို ဩဂုတ် ၁၂ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးများအလိုက် ဆောင်ရွက်သည်။ အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲများတွင် လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် အခွန်အမှတ်တံဆိပ် ကပ်နှိပ်ထားသော ပြေစာများကို မဖြစ်မနေထုတ်ပေးရန်နှင့် လိုက်နာမှုမရှိပါက စားသုံးသူများက တိုင်ကြားနိုင်ပြီး တိုင်ကြားမှုအတွက် ဆုကြေးငွေ

များ ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာများတွင် အသိပေး နှိုးဆော်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ လိုက်နာမှုမရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူခြင်းတို့ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးရာ ဆွေးနွေးချက်များအပေါ် တက်ရောက်လာကြသည့် လုပ်ငန်းရှင်များက သိရှိလိုသည်များ မေးမြန်းဆွေးနွေးကြောင်းနှင့် မြို့နယ်အသီးသီးမှ လုပ်ငန်းရှင် စုစုပေါင်း ၁၀၀၀ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ကြာအင်းဆိပ်ကြီး၌ တိရစ္ဆာန်ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ် လှုပ်ရှားမှုဆောင်ရွက်

ကြာအင်းဆိပ်ကြီး ဩဂုတ် ၁၉

ကရင်ပြည်နယ် ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ် ကြာအင်းရွှေဦးကျေးရွာအုပ်စုတွင် တိရစ္ဆာန်ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ခြင်းဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားမှုရက်သတ္တပတ်အဖြစ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနက တိရစ္ဆာန်ရောဂါများ ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေးလုပ်ငန်းများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်သည်။ ထိုသို့ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ရာ၌ ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးကျော်နုနှင့် မြို့နယ်မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာစိုးလွင်တို့က ကျွဲ၊ နွား၊ ဝက်များတွင် ဖြစ်ပွားတတ်သည့် ရောဂါလက္ခဏာများ ကြိုတင်ကာကွယ်ကုသရေးနည်းလမ်းများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။ ထို့နောက် ဝန်ထမ်းများက တောင်သူများမွေးမြူထားရှိသည့် နွားကောင်ငရဲ ၂၀၀ နှင့် ဝက်ခြံ ၁၀ ခြံတို့ကို ရောဂါကာကွယ်ဆေးများအမဲထိုးနှံပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
မျိုးမင်းဦး

အနာဂတ်ကို အတူတကွရင်ဆိုင်သွားလိုကြောင်း အမေရိကန်၊ ဂျပန်နှင့် တောင်ကိုရီးယားခေါင်းဆောင်များပြောကြား

ဝါရှင်တန်၊ ဩဂုတ် ၁၉

ဂျပန်၊ တောင်ကိုရီးယားနှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံတို့မှ ခေါင်းဆောင်များသည် နိုင်ငံတကာအစည်းအဝေးများ အတွင်း ကြိမ်ဖန်များစွာ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။ သို့သော်လည်း ဂျပန်နှင့် ကြီးကြပ်မှုမိမိယို ကီရိုဒါ၊ တောင်ကိုရီးယားသမ္မတ ယွန်ဆက်ယိုးလ်နှင့် အမေရိကန်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်တို့သည် အနာဂတ်ကို အတူတကွရင်ဆိုင်သွားလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ခေါင်းဆောင်များသည် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေး ခိုင်မာအားကောင်းစေရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး ၎င်းတို့၏ သုံးပွင့်ဆိုင်ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတစ်ခု၌ ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ဩဂုတ် ၁၈ ရက်တွင် စုရုံး တွေ့ဆုံခဲ့ကြောင်း သမ္မတဘိုင်ဒင်က အရေးပါဆုံး အရာမဟာမိတ်နိုင်ငံများကို မေရီလန်ပြည်နယ် Camp David သမ္မတအပန်းဖြေစခန်းတွင် ကြိုဆိုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဒေသတွင်း လုံခြုံရေးခြိမ်းခြောက်မှုကဲ့သို့သော စိန်ခေါ်မှုများကို ဖြေရှင်းရာတွင် အတူတကွ လုပ်ဆောင် ကြရန် ပိုမိုခိုင်မာအားကောင်းသည့် ကတိကဝတ်ကို ချမှတ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း သမ္မတယိုးလ်က ပြောသည်။ ထို့အပြင် ကီရိုဒါကလည်း သမိုင်းသစ်ကို ဖန်တီးနေသည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း ပြောသည်။

ဒေသတွင်းစိန်ခေါ်မှုများကို တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ၎င်းတို့၏ အစိုးရများအနေဖြင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် သွားရန်အတွက် ခေါင်းဆောင်များက ကတိပြုခဲ့ကြသည်။ ထို့အပြင် အရေးပေါ်တယ်လီဖုန်းလိုင်း ထားရှိရန်၊ ဒုံးကျည်ကာကွယ်ရေးတွင် အတူတကွပိုမိုလုပ်ဆောင်ရန်နှင့် ပူးတွဲစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုကို တိုးချဲ့ရန် အတွက်လည်း သဘောတူခဲ့ကြသည်။



ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းပေါင်း ၃၅၀၀ ကျော် အာဖဂန်နစ္စတန် စတင်လုပ်ဆောင်

ကာဘူးလ်၊ ဩဂုတ် ၁၉

အာဖဂန် အာဏာပိုင်များသည် ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းများအတွင်း နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး စီမံကိန်းပေါင်း ၃၅၀၀ ခုကို အကောင်အထည် ဖော်ခဲ့ကြောင်း စီးပွားရေးဝန်ကြီး ဌာန၏ ပြောကြားချက်ကို ကိုးကား၍ ဒေသတွင်း ရုပ်မြင်သံကြား သတင်းဌာနတွင် ဖော်ပြသည်။ တိုက်ပွဲဒဏ်ခံရ အဆိုအရ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၉ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ အဆိုပါ စီမံကိန်းများကို ကျန်းမာရေး၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးနှင့် စွမ်းအင်ကဏ္ဍများ လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ယခုနှစ် အတွင်းတွင်လည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး စီမံကိန်းများကို ထပ်မံအကောင်အထည်ဖော် ရေးပြီး အဆိုပါစီမံကိန်းများအနက် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ၊ စက်မှု လုပ်ငန်းများ၊ လမ်းများ၊ ဆည်များ နှင့် အခြားသော အခြေခံ အဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်ခြင်းတို့ ပါဝင်ကြောင်း၊ ယခင်နှစ်များနှင့် နှိုင်းယှဉ်မည် ဆိုပါက ယခုနှစ်တွင် ပွင့်လင်း မြင်သာစွာဖြင့် ဘဏ္ဍာငွေပိုမို သုံးစွဲမည်ဖြစ်ကြောင်း အာဖဂန် အိမ်စောင့်အစိုးရ၏ ပြောရေး ဆိုခွင့်ရှိသူ စာဘီဟူလာမူဂျာဟစ် က ဩဂုတ် ၁၈ ရက်ညနေပိုင်းတွင် ပြောကြားချက်ကို တိုက်ရိုက်ဖော်ပြ သည်။ အထူးသဖြင့် အာဖဂန်တွင် ရေကာတာများနှင့် အခြားရေ ကာတာ စီမံကိန်းအသစ်များ ဆောက်လုပ်နေဆဲ ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံ၏ ရေအရင်းအမြစ်စီမံ ခန့်ခွဲမှုအတွက် စီမံကိန်းလုပ်ငန်း ပေါင်း ၄၁၁ ခုကို အကောင် အထည်ဖော်ရန်အတွက် စွမ်းအင် နှင့် ရေအရင်းအမြစ်ဝန်ကြီးဌာန သည်ရန်ပုံငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၃ ဒသမ ၅ သန်းကို ခွဲဝေ ချထားပေးခဲ့ကြောင်း တိုက်ရိုက် ဖော်ပြထားသည်။ ဆင်ဟွာ

ယီမင်နိုင်ငံ၏ ကူညီရေးအစီအစဉ်များအတွက် ရန်ပုံငွေပြတ်လပ်မှု ဆိုးဆိုးရွားရွားကြုံတွေ့နေရဟု ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်ပြော

အေဒင်၊ ဩဂုတ် ၁၉

စစ်ပွဲများကြောင့် ထိခိုက်နေ သည့် ယီမင်နိုင်ငံတွင် အစား အသောက် အကူအညီပေးရေး အစီအစဉ်များ၌ ရန်ပုံငွေပြတ်လပ် မှု ဆိုးဆိုးရွားရွား ရင်ဆိုင်နေရ သည်ဟု ကုလသမဂ္ဂ စားနပ် ရိက္ခာအစီအစဉ် (WFP) က သတိပေးချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ လာမည့်ခြောက်လအတွက် ရန်ပုံငွေရရှိမှု နည်းပါးနေသည့် အတွက် ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီ အစဉ်သည် စက်တင်ဘာလကုန် တွင် ယီမင်နိုင်ငံအတွင်း ၎င်းတို့ ၏ အကူအညီများကို ဖြတ် တောက်ရတော့မည် ဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့၏ အကူအညီများထဲတွင် အစားအသောက် ဖြန့်ဝေမှုနှင့် စာသင်ကျောင်းများတွင် ကျွေး မွေးမှုများပါဝင်သည်။ လတ် တလောတွင် ယီမင်နိုင်ငံရှိ လူပေါင်း ၁၃ ဒသမ ၁ သန်းမှာ ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်၏ အစားအသောက် ဖြန့်ဝေမှု အပေါ် မှီခိုနေရသည်။ သို့သော်လည်း ရန်ပုံငွေ ပိုမို မရရှိပါက ယီမင်နိုင်ငံခြောက်ပိုင်း ရှိ လူပေါင်းသုံးသန်းနှင့် တောင်ပိုင်းရှိ ၁ ဒသမ ၄ သန်း တို့မှာ အစားအသောက်ဖြန့်ဝေ မှုလျော့ချခြင်းနှင့် ရင်ဆိုင်ရ တော့မည်ဖြစ်သည်။ ယီမင်နိုင်ငံ သည် ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှစတင်ကာ ဆိုးရွားသည့် ပြည်တွင်းစစ်နှင့် ရင်ဆိုင်ခဲ့ရပြီး ဟူသီသုပန်များ နှင့် အစိုးရတို့ကြား တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ စစ်ပွဲကြောင့် ယီမင်နိုင်ငံ၏ အစားအသောက် ထောက်ပံ့ရေး စနစ်ပျက်ယွင်းခဲ့ပြီး ငတ်မွတ်မှု များ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဖြစ်ပေါ် ခဲ့ရသည်။ ဆင်ဟွာ



ဟာပိုင်ယီတောမီးကြောင့် သေဆုံးသူ ၁၁၄ ဦးရှိပြီး သေဆုံးသူထပ်မံတိုးလာနိုင်

လော့စ်အိန်ဂျလစ်၊ ဩဂုတ် ၁၉

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု ဟာပိုင်ယီပြည်နယ် မော်စီ တောမီးကြောင့် ဩဂုတ် ၁၈ ရက်အထိ သေဆုံးသူ ၁၁၄ ဦး ရှိလာခဲ့ပြီး သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ဖြစ်ပွား သည့် ဧရိယာ၏ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်တွင် ရှာဖွေမှုများ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နေကြောင်း အာဏာပိုင်များ က ပြောသည်။ သဘာဝဘေးဒဏ်ကြောင့် အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသူ အရေအတွက်မှာ နေ့စဉ်တိုးလာမည်ဟု ခန့်မှန်းရပြီး ဒုက္ခသည်များကို ဆက်လက်ရှာဖွေနေဆဲဖြစ်ကြောင်း ဟာပိုင်ယီပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဂျီ. ရှိ ဂရင်းက ရုပ်မြင်သံကြား မိန့်ခွန်းတစ်ရပ်တွင် ပြောကြား ဆင်ဟွာ



မော်စီတောမီးကြောင့် မီးလောင်ပျက်စီးသွားသည့် အဆောက်အအုံများကို ဩဂုတ် ၁၈ ရက်က တွေ့ရစဉ်။

ကွန်ဂိုနိုင်ငံရှိကလေးငယ်များ အဆိုးရွားဆုံး ကာလဝမ်းရောဂါနှင့် ရင်ဆိုင်နေရ

ဂျီနီဗာ၊ ဩဂုတ် ၁၉

ကွန်ဂိုဒီမိုကရက်တစ် သမ္မတနိုင်ငံ အရှေ့ပိုင်းတွင် ပဋိပက္ခများနှင့် နေရပ်စွန့်ခွာထွက်ပြေးမှုများ မြင့်မား နေသည့်အတွက် ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှစတင်ကာ ကလေး ငယ်များအတွက် အဆိုးရွားဆုံး ကာလဝမ်းရောဂါ အကျပ်အတည်းသို့ တွန်းပို့နေသည်ဟု ကုလသမဂ္ဂ ကလေးများရန်ပုံငွေအဖွဲ့ (ယူနီဆက်စ်) က ဩဂုတ် ၁၈ ရက်တွင် ပြောသည်။ ယခုနှစ် ခုနှစ်လတာကလေးအတွင်း နိုင်ငံတစ်ဝန်း ကာလဝမ်းရောဂါဟု အတည်ပြုပြီးသူ ၃၁၄၄ ဦး ရှိပြီး သေဆုံးသူ ၂၃၀ ရှိသည်။ ၎င်းတို့ထဲမှအများစုမှာ ကလေးများဖြစ်ကြသည်။ မြောက်ပိုင်းကိုဗူးဒေသ တွင် ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှုန်းမှာ အဆိုးဆုံးဖြစ်နေပြီး ကာလဝမ်းရောဂါ ကူးစက်မှုပေါင်း ၂၁၄၀၀ ရှိသည်။ ၎င်းတို့ထဲမှ ၈၀၀၀ မှာ အသက်ငါးနှစ်အောက် ကလေးများဖြစ်ကြသည်ဟု ယူနီဆက်စ်က ပြော သည်။ ၂၀၂၂ခုနှစ်တွင် ကာလဝမ်းရောဂါဖြစ်ပွားသူ ၅၁၀ ရှိပြီး ၎င်းတို့ထဲမှ ၂၀၀ မှာ မြောက်ပိုင်းကိုဗူး ဒေသရှိ ငါးနှစ်အောက် ကလေးဖြစ်ကြသည်။ ကွန်ဂိုဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံသည် အာဖရိက တွင် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်မှုပြဿနာ အဆိုးဆုံးဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတစ်ဝန်း ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူ ၆ ဒသမ ၃ သန်း ကျော်ရှိသည်။ ၂၀၂၃ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှစတင်ကာ ကိုဗူးဒေသမှ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူ ၁ ဒသမ ၅ သန်း ရှိပြီး ၎င်းတို့ထဲမှ ၈၀၀၀၀ ကျော်မှာ ကလေးများ ဖြစ်ကြသည်ဟု ယူနီဆက်စ်က ပြောသည်။ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများ နေထိုင်ရာစခန်းများ တွင် လူများပြည့်ကျပ်နေပြီး ကာလဝမ်းရောဂါ ကူးစက်မှုကို ပိုမိုဖြစ်ပေါ်စေသည်။ ကာလဝမ်းရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုများသည် ဒေသများတွင် နေထိုင်ကြသူများ သည် အာဟာရချို့တဲ့ခြင်းနှင့် ကာကွယ်ဆေး လက်လှမ်းမမီခြင်းတို့ကြောင့်လည်း ရောဂါဖြစ်ပွားမှု ပိုမိုများပြားစေသည်ဟု လေ့လာမှုများက ဖော်ပြ နေသည်။ ဆင်ဟွာ

ဖြစ်သင့်ဖြစ်ထိုက်သည့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်းမဟုတ်ဘဲ နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်းမြင့်တက်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ဈေးကစားမှုများနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဖော်ထုတ်အရေးယူရန်ရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၉
ပြည်ပကုန်သွယ်ရေးအတွက် ငွေပေးချေမှု ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည့် အစည်းအဝေးကို မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် နေပြည်တော် ရုံးအမှတ်(၅၅)တွင် ကျင်းပရာ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေ တက်ရောက် အမှာ စကားပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးသို့ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ် ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ များ၊ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှု များ၊ မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေးဗဟိုဘဏ်မတ် တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲ တမ်းအတွင်းဝန်၊ အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေး ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် UMFCCI မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် အတွင်းရေးမှူးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်မှ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန်နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဌာန ဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ တက်ရောက် ဆွေးနွေးကြသည်။



ငွေလဲလှယ်နှုန်းတည်ငြိမ်ရေး အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ် ဥက္ကဋ္ဌက နိုင်ငံတော်က လက်ရှိဖြေရှင်းပေးနေသော အခြေအနေ များနှင့် ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်နေမှုကို ထိန်းကျောင်းရန်အတွက် နိုင်ငံခြား ငွေကြေးကို တရားဝင်ဈေးကွက်တွင် ရောင်းဝယ်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း၊ နိုင်ငံ၏ Macro စီးပွားရေးအခြေ အနေပေါ် မူတည်အခြေပြုသော အတိုး နှုန်းမူဝါဒနှင့် ငွေကြေးမူဝါဒများကို ချမှတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ တော်ဗဟိုဘဏ်အနေဖြင့် ငွေကြေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ အဆင်ပြေမှုရှိစေရန်

စေ့ကျက်အတွင်း နိုင်ငံခြားငွေလိုအပ် ချက် အဆင်ပြေမှုမရှိစေရန်အတွက် ပိုလှုံ့ကာကွယ်မှုများမှတစ်ဆင့် စက်သုံးဆီ၊ စားသုံးဆီနှင့် သွင်းကုန်လုပ်ငန်းများသို့ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ရောင်းချပေးခြင်း၊ Back to Back SWAP Facility အသုံးပြု ၍ အမေရိကန်ဒေါ်လာလိုအပ်ချက်အား ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်းဖြင့် ငွေလဲလှယ် နှုန်း တည်ငြိမ်ရေးကို လိုအပ်သလို ထိန်းကျောင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ သွင်းကုန်လုပ်ငန်းရှင်များ နိုင်ငံခြားငွေ ဝယ်ယူရာတွင် အဆင်ပြေမှုရှိစေရန် အတွက် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်မှ ကြီးမား၍ Online Trading စနစ်ကို ဇူလိုင် ၂၂ ရက်မှစ၍ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ ကြောင်း၊ Online Trading ဌာနမှန်ကန် သော ရောင်းဝယ်မှုဖြစ်စေရန် Criteria များ သတ်မှတ်ထားကြောင်း၊ အဆိုပါ Criteria များနှင့် ကိုက်ညီပါက ရောင်းချ ပေးလျက် ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံခြားငွေ လဲလှယ်နှုန်းများနှင့်

ကြောင်း ပြောကြားသည်။ စက်သုံးဆီလိုအပ်မှုမရှိစေရန် ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသော တာဝန်ရှိသူများက ကုန်သွယ်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ မှောင်ခိုရောင်းဝယ်မှုများ နှင့် တရားမဝင်တင်ပို့မှုများကြောင့် ပြည်တွင်းကုန်ဈေးနှုန်း မြင့်တက်နေခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်တွင်းသို့ တရားမဝင် ကုန်စည်များ ဝင်ရောက်မှုမရှိစေရန် အတွက် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအဖွဲ့ အစည်းများက ကြပ်မတ်အရေးယူ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံ ခြား ငွေကြေးဈေးကွက်၌ မှန်ကန်သော အချက်အလက်ပေါ်မူတည်၍ နိုင်ငံခြားငွေ လဲလှယ်နှုန်းကို သတ်မှတ်ပြီး ပြည်တွင်း သို့ ပို့ကုန်ပစ္စည်းတင်ပို့သူများ လိုအပ် သော နိုင်ငံခြားငွေများကို အဆင်ပြေ ချောမွေ့စွာရရှိနိုင်ရန် ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသဖြင့် ဈေးကွက်၌ စက်သုံးဆီလိုအပ်မှုမရှိစေရန်နှင့် နိုင်ငံ စီးပွားရေးအတွက်လိုအပ်သော ကုန်ကြမ်း

ပစ္စည်းများ တင်သွင်းနိုင်ရန်အတွက် အလေးထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ Online တွင် တရားမဝင်သော ဖြစ်သင့် ဖြစ်ထိုက်သည့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း မဟုတ်ဘဲ နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း မြင့်တက်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ဈေးကစား မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ဖော်ထုတ်အရေး ယူရန်ရှိကြောင်း၊ ပို့ကုန်ရငွေဝင်ရောက်မှု မရှိသော ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် သတ်မှတ် ကာလအတွင်း ပို့ကုန်ရငွေဝင်ရောက်စေ ရန် ကြိုးကြပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အမည်ခံပို့ကုန်တင်ပို့မှုများကို စိစစ်အရေး ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ Online Market Rate ဖြင့် Importer အမည်ခံဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေရယူပြီး အခြားသူများအား တရားမဝင်ဈေးဖြင့် ညှိနှိုင်း၍ ရောင်းချ ခြင်းမဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ဆွေးနွေးကြသည်။

မှောင်ခိုရောင်းဝယ်မှုလျှော့ချစေရေး ယင်းနောက် တက်ရောက်လာ သော ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်း ရှင်များအသင်းချုပ် (UMFCCI) နှင့် ညီနောင်အသင်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များက Online Trading တွင် ပါဝင်ဝယ်ယူလို သောကိစ္စရပ်များ၊ ကုန်ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ် ရေးအတွက် ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များ၊ တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှု မှ ကုန်ဈေးနှုန်းမြင့်၍ ဝယ်ယူပြီး ကုန်ဈေးနှုန်းမြင့်တက်ခြင်း အခင်းအကျင်း ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ၊ ပို့ကုန်ရငွေကို သတ်မှတ်ချက်များနှင့် အညီ ဝင်ရောက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ် များ၊ ပို့ကုန်၊ သွင်းကုန်လုပ်ငန်းရှင်များက Trade Financing ရယူလိုသော ကိစ္စရပ် များ၊ ကုန်ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်စေရေး အတွက် မှောင်ခိုရောင်းဝယ်မှုများကို ပိုမို ညှော့ချစေရေးနှင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု များ တားဆီးရေးကိစ္စရပ်များကို အပြန် အလှန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော် ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၉
အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး ကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူ့လူထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ် စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော် ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ မြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားလည်၍ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်အုပ်စုတို့ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃ (က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများ အရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင် သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်း ခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေး သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁၈ ရက်တွင် အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများပြုမူ လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် “Kaunghtike4” TikTok အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် (၀)ရက်ကွက်နေ ကောင်းထိုက်(၁)ရိုးသားအား မွန်လုံ ၁၂ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင် လည်းကောင်း၊ “Aung Pyae Sone” Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံမြို့နယ် အပြောင်ကျေးရွာနေ အောင်ပြည့်စုံအား မွန်လုံ ၁၂ နာရီ မိနစ် ၄၀ တွင်လည်းကောင်း သက်ဆိုင်ရာရဲစခန်းအသီးသီး၌ တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းအမှုဖွင့်လှစ်အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရ ယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့် ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့ လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေးယူသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကျောပိုးမှ လည်း တိုက်စစ်ပိုင်းကျစ်လျစ်ကာ အဆုံးသတ် သေချာသည့် ဆွဲဒင်အသင်းက နှစ်ပိုက်ပြု အနိုင်ရရှိ ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ပွဲချိန် မိနစ် ၃၀ ရရှိခဲ့သော ပယ်နယ် တီကိုရီလီမိုက အဆုံးသတ် ကန်သွင်းနိုင်ခဲ့တာ ကြောင့် ဆွဲဒင်အသင်း ဦးဆောင်ရရှိခဲ့သည်။

ထို့နောက်တွင် ဩစတြေးလျ အသင်းက ချေပပိုး

ရရှိရန် လူစားအပြောင်းအလဲပြုလုပ်ကာ ဆွဲဒင် အသင်းဘက်သို့ တိုက်စစ်ဆင်ကစားလာခဲ့သော် လည်း ပြိုင်ဘက် ခံစစ်နှင့် ဂိုးသမားကို ကျော်ဖြတ် နိုင်ခြင်း မရှိခဲ့ပေ။ ပွဲချိန် ၆၂ မိနစ်တွင် ဆွဲဒင်အသင်းက အသင်းအတွက် အနိုင်သေချာစေမည့် ဒုတိယဂိုး ထပ်မံရရှိခဲ့ပြီး အက်စ်လာနီက သွင်းယူပေးခဲ့သည်။

ဆွဲဒင်အသင်းသည် ယခုနှစ် အမျိုးသမီးကမ္ဘာ

ဖလားပြိုင်ပွဲတွင် အထူးခြေစွမ်းပြသကာ လက်ရှိ ချန်ပီယံအမေရိကန်၊ ကစားဟန်မာကျောကျစ်လျစ် မှုရှိသည့် ဂျပ်အသင်းတို့ကို ကျော်ဖြတ်ကာ ဆီမီး ပိုင်နယ်အဆင့်အထိ တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့သည်။ သို့သော် လည်း ဆွဲဒင်အသင်းသည် ဆီမီးပိုင်နယ်တွင် စပိန် အသင်းကို ကျော်ဖြတ်နိုင်ခြင်း မရှိသည့်အတွက် ဗိုလ်လုပွဲတက်လှမ်းခွင့်နှင့် လွှဲချော်ခဲ့သည်။ ထိုနည်း

တူ ပြိုင်ဘက် ဩစတြေးလျအသင်းကလည်း ဒီနိုမတ်၊ ပြင်သစ်အသင်းတို့ကို ကျော်ဖြတ်ကာ ဆီမီးပိုင်နယ်အဆင့်အထိ တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့သည်။ သို့သော်ငြား ဆီမီးပိုင်နယ်တွင် အင်္ဂလန်အသင်းကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည့်အတွက် ဗိုလ်လုပွဲတက်လှမ်းခွင့်နှင့် လွှဲချော်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အောင်ဇော်

(၇)ကြိမ်မြောက် တရုတ်-တောင်အာရှကုန်စည်ပြပွဲနှင့် (၂၇)ကြိမ်မြောက်တရုတ်(ကူမင်း) ပို့ကုန်/သွင်းကုန် ကုန်စည်ပြပွဲစတင်ပြသ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၉
တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ် ကူမင်း မြို့ရှိ Dianchi International Convention and Exhibition Center ၌ ကျင်းပလျက်ရှိသည့် (၇)ကြိမ်မြောက် တရုတ်-တောင်အာရှကုန်စည်ပြပွဲနှင့် (၂၇)ကြိမ်မြောက်တရုတ်(ကူမင်း) ပို့ကုန်/သွင်းကုန် ကုန်စည်ပြပွဲ စတင်ပြသနေကြောင်း သိရသည်။

ထိုအတူ မြန်မာပြခန်းများ၌ ရောင်းချလျက်ရှိသည့် မြန်မာ့ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများကို ကြိုက်နှစ်သက်ကြ၍ ဝယ်ယူသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသကဲ့သို့ မြန်မာကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများက တရုတ်လုပ်ငန်းရှင်များ၏ မေးမြန်းမှုများကို ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားကြပြီး မြန်မာနှင့်တရုတ်လုပ်ငန်းရှင်များအကြား ကုန်ပစ္စည်းများ တင်ပို့တင်သွင်းရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့ကြသည်။ ထို့ပြင် ကုန်စည်ပြပွဲတွင် ပါဝင်ပြသနေသည့် မြန်မာလုပ်ငန်းရှင်များသည် ကူမင်းမြို့ရှိ China South Asia Southeast Asia Cross Border e-commerce Industry Center သို့ သွားရောက်လေ့လာခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ Center သည် တောင်အာရှနှင့် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများမှ ကုန်စည်များကို Live Sale ရောင်းချပေးနေသော နေရာဖြစ်ပြီး



မြန်မာလုပ်ငန်းရှင်များက မိမိတို့၏ ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများကို ပါဝင်ပြသကြသည်။ Center တွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ရှိသော ကုန်ပစ္စည်းများကို Live Sale ရောင်းချနိုင်သည့် Broadcast Room တစ်ခုခု နှစ်ခုများကို ပါဝင်ပြသကြသည်။ Center တွင် ကိုလည်း ဖွင့်လှစ်ထားသည်ကို လေ့လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကချင်ပြည်နယ်ရှိ ရေခဲတောင်တက်ခရီးစဉ်သို့ သွားရောက်ရန် ကြိုတင်စာရင်းပေးထားသူ များပြားနေ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၉
လာမည့်လင်းရာသီတွင် ကချင်ပြည်နယ်ရှိ ရေခဲတောင်တက်ခရီးစဉ်သို့ သွားရောက်လိုသူ ပြည်တွင်းခရီးသွားများ များပြားနေပြီး ယခုဩဂုတ်လကတည်းက ကြိုတင်စာရင်းပေးထားသူများပြားနေကြောင်း ကချင်ပြည်နယ်ဒေသခံ ခရီးသွားလမ်းညွှန်ထံမှ သိရသည်။

ကချင်ပြည်နယ် အတွင်းရှိ ရေခဲတောင်တက်ရန်နှင့် ကချင်ပြည်နယ်၏ အလှအပများကို စံစားနိုင်ရန်အတွက် ရေခဲတောင်တက်ခရီးစဉ်များကို သွားရောက်ကြမည်ဖြစ်ပြီး ဩဂုတ် ၁၉ ရက် အထိရေခဲတောင်တက် ခရီးစဉ်သွားရန်အတွက် ကြိုတင်စာရင်းပေးထားသူ ၄၀ နီးပါး ရှိပြီဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။ “လာမယ့် ပွင့်လင်းရာသီဖြစ်တဲ့ စက်တင်ဘာလကနေ ဒီဇင်ဘာလအတွင်း ကချင်ပြည်နယ်မှာရှိတဲ့ ရေခဲတောင်တွေကို တက်ဖို့ ရေခဲတောင်တက်ခရီးလာရောက်မယ့် ခရီးသွားတွေရှိပါတယ်။ အခုဩဂုတ်လမှာ ကတည်းက ကျွန်တော်တို့ကို ကြိုတင် စာရင်းပေးထားတာတွေ

ရှိပါတယ်။ အခုဆိုရင် ရေခဲတောင်တက် ခရီးသွားမယ့်သူ ၄၀ နီးပါးလောက် စာရင်းပေးထားပါတယ်။ ပြည်တွင်းခရီးသွားတွေ ချည်းပါပဲ။ ပြည်ပခရီးသွားတွေလည်း ရေခဲတောင်တက်ဖို့စိတ်ဝင်စားကြပြီး အခုချိန်အထိတရားဝင်ခွင့်ပြုချက်မပေးသေးလို့ မလာရောက်ကြသေးတာပဲ ရှိတယ်။ လာချင်လို့ ကျွန်တော်တို့ကို ချိတ်ဆက်ကြတဲ့ နိုင်ငံခြားသားတွေလည်းရှိနေပါတယ်။ လာခွင့်ပြုမယ်ဆိုရင် တော်တော်များများလာကြလိမ့်မယ်လို့ ထင်ပါတယ်” ဟု ကချင်ဒေသခံ ခရီးသွားလမ်းညွှန် ကိုဆန်းနိုင်ဇေလီယားက ပြောသည်။ ကချင်ပြည်နယ်၌ ရေခဲတောင်အများအပြားရှိပြီး အဆိုပါ ရေခဲတောင်များအနက် ရေခဲတောင်တက်ခရီးစဉ်အဖြစ် ဖန်ကန်



ရုစီရေခဲတောင်ကို အများဆုံး သွားရောက် တက်လေ့ရှိပြီး စွန့်စားလိုသည့်သူများ အနေဖြင့် ဒါကာဘိုရာစီ ရေခဲတောင်ကိုလည်း သွားရောက်လေ့ရှိသည်ဟု ဆိုသည်။ ရေခဲတောင် တက်လိုသူများအနေဖြင့် ရေခဲတောင်တက်နိုင်ရန် သက်လုံကောင်းအောင် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်ထားရမည်ဖြစ်ပြီး လမ်းခရီးလုံခြုံရေးနှင့် ဘေးအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးအတွက် ဒေသခံခရီးသွားလမ်းညွှန်များနှင့် ဒေသခံများ ပြောကြားသည့် ဆောင်ရန်၊ ရောင်းရန် အချက်များကို တိတိကျကျ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ TC ဓာတ်ပုံ - ဖုန်ကန်

ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့နှင့် ကျောက်ဖြူမြို့တို့ရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအား စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၉
ဆိုင်ကလုနီးမုန်တိုင်းမိုခါ တိုက်ခတ်မှုကြောင့် မုန်တိုင်းဒဏ်သင့် ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၏ စားသောက်ရေးအဆင်ပြေစေရန်နှင့် မိမိတို့အလိုရှိရာ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဝယ်ယူစားသောက်နိုင်ရေးအတွက် အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက နေ့စဉ်ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။

ယနေ့တွင်လည်း စစ်တွေမြို့၊ ဦးဥတ္တမပန်းခြံနှင့် ကျောက်ဖြူမြို့၊ လယ်ယာမြေစိမ့်ခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနရုံးရှေ့တို့၌ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ အသား၊ ငါး၊ ကြက်ဥ၊ ဘဲဥ၊ နို့ထွက်ပစ္စည်းများ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ၊ ကြက်သွန်နီ၊ ကြက်သွန်ဖြူနှင့် တစ်ပတ်စက်ရုံများနှင့် မြန်မာစီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်းတို့မှ ထုတ်လုပ်သည့် ခေါက်ဆွဲခြောက်၊ ဘီစကွတ်နှင့် စည်သွတ်ဘူးများဖြစ်သည့် အမဲသားဘူး၊ မျှစ်စားတော်ပဲဘူး၊ ကြက်သား အာလူးဘူး၊ ငါးတန်အချိုပေါင်းဘူး၊ ငါးလောက်ဘူး၊ ငါးပိကြော်ဘူး၊ ပဲထောပတ်ဘူး၊ ပဲခရမ်းဘူး၊ သရက်သီးသနပ်ဘူး စသည့် စားသောက်ကုန်များ၊ မြန်မာစီးပွားရေးဦးပိုင်အများနှင့် သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက် အရောင်းဆိုင်များ၏ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများနှင့် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများကို ပြင်ပပေါက်ဈေးထက် သက်သာသောဈေးနှုန်းများဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ ရောင်းချပေးလျက်ရှိရာ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းမိသားစုများက တစ်ခဲနဲနဲဝယ်ယူအားပေးကြောင်းနှင့် ယခုကဲ့သို့ စားရေးအစာအဖြစ်ပေါ်နေချိန်တွင် သက်သာသောဈေးနှုန်းများဖြင့် ရောင်းချပေးမှုအပေါ် တာဝန်ရှိသူများအား အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



❖ ကျောပိုးမှ ကောင်လေဟော်က အဝေးကန်ချက်ဖြင့် သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းနောက်ပိုင်းတွင် မြန်မာအသင်းချေပရုံးရရန် ကြိုးပမ်းခဲ့သော်လည်း အဆုံးသတ်အားနည်းမှုကြောင့် ချေပပိုင်းနှင့် ဝေခွဲရသည်။ မြန်မာအသင်းခံစစ်မှာ ယခုပွဲတွင်လည်း အများများဆဲဖြစ်ပြီး ကမ္ဘောဒီးယားအသင်းက အခွင့်အရေးများ ထပ်ရသော်လည်း အသုံးမချနိုင်သဖြင့် သက်သာခဲ့ရသည်။ မြန်မာအသင်းအတွက် ချေပပိုင်းကို ၈၈ မိနစ်တွင်

အသင်းမှ မှာ အမှတ်မရသေးပေ။ မြန်မာအသင်းသည် အုပ်စုနောက်ဆုံးပွဲအဖြစ် ဩဂုတ် ၂၁ ရက်တွင် ဘရူနိုင်းအသင်းနှင့် ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ ရဲရင့်လွင် ဓာတ်ပုံ-CFF

ရသေ့တောင်မြို့၌ စိုက်ပျိုးရေးအသိပညာပေး သဘာဝဓာတ်မြေဩဇာပြုလုပ်သုံးစွဲနည်း သရုပ်ပြ

ရသေ့တောင် ဩဂုတ် ၁၉
ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ မြေ / မျိုး/ပိုးမွှား တာဝန်ခံများနှင့် ရသေ့တောင်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးကြံ့ခိုင်ကော်မတီဝင်များပူးပေါင်း၍ ရသေ့တောင်မြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာ ၁၉ ရွာမှ တောင်သူ ၆၇ ဦးအား စိုက်ပျိုးရေးအသိပညာပေးခြင်းကို မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဩဂုတ် ၁၉ ရက်က ပြုလုပ်သည်။ တောင်သူများအား မြေအသုံးချရေးတာဝန်ခံက ယူရီးယားတီစူပါနှင့် ပိုတက်ချိုက် စနစ်တကျသုံးစွဲရန်နှင့် စုပါဘိုကာရီ မြေဩဇာပြုလုပ်သုံးစွဲနည်းအကြောင်းကို လက်တွေ့ပြသသည်။ ထို့နောက် သီးနှံကောက်ယူရေးတာဝန်ခံက ထောက်ပံ့ပေးမျိုးများတွင် ကျရောက်တတ်သော ပိုးမွှားရောဂါများအကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးတင်ဝင်းမောင်က မိုးစပါးတစ်ဧက အတွက် နှုန်းတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများနှင့် ထောက်ပံ့မျိုးများစစ်တမ်းကောက်ယူရမည့် လုပ်ငန်းများကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြသည်။ ထွန်းလင်းကျော် (ရသေ့တောင်)



၂၀၂၃ ခုနှစ် (၂၄)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီး ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပရေးအတွက် ယှဉ်ပြိုင်ရန် သတ်မှတ်ထားသော ပြိုင်ပွဲအဆင့်နှင့် ဘာသာရပ်များ

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

(၂၄) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ “မဟာဂီတ” ဘာသာရပ်အတွက် ယှဉ်ပြိုင်ရန် သတ်မှတ်ထားသည့် တေးသီချင်းများ

“ခေတ်ဟောင်းတေး/ ကာလပေါ်တေးများ”
ဘာသာရပ်အတွက် ယှဉ်ပြိုင်ရန်
သတ်မှတ်ထားသည့် တေးသီချင်းများ

- ၁။ ဝါသနာရှင် (ပထမတန်း) အဆင့် (အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး)
 - (က) စုံသာမြိုင်လယ် (သီချင်းခံ)
 - (ခ) ခွာပြာသင်း (ပတ်ပျိုး)
 - (ဂ) စိန်မြရံခြယ် (မွန်)
 - (ဃ) ကုန်းဘောင်နေမင်း (ပတ်ပျိုးလတ်)
 - (င) အောင်မြေသာစံ (ပတ်ပျိုး)
 - (စ) ကြို့ညိုစံရာ (ယိုးဒယား)
- ၂။ ဝါသနာရှင် (ဒုတိယတန်း) အဆင့် (အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး)
 - (က) ဆဒွန်အိုင်သာ (သီချင်းခံ)
 - (ခ) ဒီပါအေးမြ (ပတ်ပျိုး)
 - (ဂ) ဖြူပြာမူယာ (ပတ်ပျိုး)
 - (ဃ) သောင်းရွှေလယ် (ယိုးဒယား)
 - (င) ကောင်းချီးသင်္ခါ (မွန်)
- ၃။ အဆင့်မြင့်ပညာအဆင့် (အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး)
 - (က) သီလာဝေယံ (ပတ်ပျိုး)
 - (ခ) မြူဝန်းလှိုဦး (ပတ်ပျိုး)
 - (ဂ) အောင်မင်္ဂလာ (ယိုးဒယား)
 - (ဃ) တောင်ဇေယျာပိုင် (ယိုးဒယား)
- ၄။ အခြေခံပညာ (၁၅-၂၀) အဆင့် (အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး)
 - (က) ဆီးနှင်းပြိုက်ကျ (ကြိုး)
 - (ခ) ဆင့်ရရင့်ငယ်လေ (ပတ်ပျိုး)
 - (ဂ) ဆောင်ဝဇီယာ (ပတ်ပျိုး)
 - (ဃ) အိုသာတင့်ဆုံး (ယိုးဒယား)
- ၅။ အခြေခံပညာ (၁၀-၁၅) အဆင့် (အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး)
 - (က) ဩဘာမင်္ဂလာ (ဘွဲ့)
 - (ခ) ဇေယျာအောင်သံ (ပတ်ပျိုး)
 - (ဂ) ပန်းတသင်းသင်း (ပတ်ပျိုး)
 - (ဃ) မြိုင်ဟေမာ (ယိုးဒယား)

- ၁။ ဝါသနာရှင် (ပထမတန်း) အဆင့် (အမျိုးသား)
 - (က) ရွှေသဇင် (ဂီတလူလင်ဦးကိုကို)
 - (ခ) စွဲမင်္ဂလာတို့အရံ (ဥဩတသောင်)
 - (ဂ) ညီတော်မင်းနန် (ဝင်းဦး)
 - (ဃ) ဆင်ကြီးဂဠုန်ချို (ပျော်တော်ဆက်တင်အောင်)
 - (င) ဘုံမေတ္တာ (ဥဩတသောင်)
 - (စ) မင်္ဂလာတော် (ဥဩတသောင်)
 - (ဆ) ပန်းစုံတို့တော (ခင်မောင်ရင်)
 - (ဇ) မာန် (ဂီတလူလင်ဦးကိုကို)
- ၂။ ဝါသနာရှင် (ပထမတန်း) အဆင့် (အမျိုးသမီး)
 - (က) တောင်သူပျို (ဒေါ်ကြည်အောင်)
 - (ခ) မဟာကြိတ်ရာ (ရီရီသန့်)
 - (ဂ) စာဆိုခံလလုံး (မာမာအေး)
 - (ဃ) သုံးဆယ့်ရှစ်ဖြာမင်္ဂလာ (ကြည်ကြည်ဌေး)
 - (င) မေတ္တာဝေသံဆန်း (ဝင်းဦး)
 - (စ) စည်တော်ကြီး (မာမာအေး)
 - (ဆ) ပျံသန်းရမည့်နေ့ (စိန်စိန်မြိုင်)
 - (ဇ) ပြိုင်ပွဲကြီး (ထား)
- ၃။ ဝါသနာရှင် (ဒုတိယတန်း) အဆင့် (အမျိုးသား)
 - (က) တပေါင်းသာခေါင် (ကိုတင်အောင်သန့်)
 - (ခ) စိန်မြရံခြယ် (ကိုအံ့ကြီး)
 - (ဂ) ဂျင်မလေးဂျမ်း (ကိုမင်းနောင်)
 - (ဃ) ဗျာပါဆံ (ကိုမင်းသူ)
 - (င) ဖန်တီးသူတို့အပြုံးများ (ဂီတလူလင်ဦးကိုကို)
 - (စ) လူချွန်လူကောင်း (ကိုအံ့ကြီး)
- ၄။ ဝါသနာရှင် (ဒုတိယတန်း) အဆင့် (အမျိုးသမီး)
 - (က) တရားချစ်ခွင့်မြင်ရနိုး (မာမာအေး)
 - (ခ) နေ့မိုးဆောင်း (တင်တင်မြ)
 - (ဂ) မေတ္တာရွှေစောင်း (လီလီကြာညွန့်)
 - (ဃ) ဘဝဇာတ်သဘင် (မေလှမြိုင်)

- (င) မြန်ဒီ (မြင့်မြင့်ရီနီ)
- (စ) ကထိန်သင်္ကန်း (စိန်ပါတီ)
- ၅။ အဆင့်မြင့်ပညာအဆင့် (အမျိုးသား)
 - (က) ရွှေမင်းဂံ (ကိုအံ့ကြီး)
 - (ခ) ရိပ်မြိုင်ရေချမ်း (စန္ဒရားထွန်းညွန့်)
 - (ဂ) မဟာပဗ္ဗလ (ကိုထွန်းရွှေ)
 - (ဃ) ဆုတောင်းပတ္တနာ (ကိုညွန့်လွင်)
- ၆။ အဆင့်မြင့်ပညာအဆင့် (အမျိုးသမီး)
 - (က) ခင်မွန်ရွာသူ (မြင့်မြင့်အုန်း)
 - (ခ) အတုအယောင် (ဌေးဌေးမြင့်)
 - (ဂ) မဟုတ်မတရား (ဒေါ်မေစိ)
 - (ဃ) ယောက်ျားဆုပန် (လေဘာတီမြရင်)
- ၇။ အခြေခံပညာ (၁၅-၂၀) အဆင့် (အမျိုးသား)
 - (က) မောင်းမကန်ကေသီဦး (စန္ဒရားချစ်ဆွေ)
 - (ခ) ဂုံညှင်းထိုးကြမယ် (ဝင်းဦး)
 - (ဂ) အောင်မြင်ခြင်းအတူတူ (စန္ဒရားထွန်းညွန့်)
 - (ဃ) ရွှေကျိုးညို (မောင်ဝင်းမြင့်)
- ၈။ အခြေခံပညာ (၁၅-၂၀) အဆင့် (အမျိုးသမီး)
 - (က) ချစ်စရာရွှေတမာ (ရီရီသန့်)
 - (ခ) မောင်ကြီးနိဗ္ဗာန်ဆော် (ခင်သစ်လွင်)
 - (ဂ) အနန္တမေတ္တာ (ထား)
 - (ဃ) ဂီတလီ (သင်းသင်းမြတ်)
- ၉။ အခြေခံပညာ (၁၀-၁၅) အဆင့် (အမျိုးသား)
 - (က) ကိုယ့်ရုပ်ဌာနေ (စန္ဒရားထွန်းညွန့်)
 - (ခ) အရွယ်သုံးပါး (ရတနာညွန့်)
 - (ဂ) မြန်မာ့အားအင် (လီလီကြာညွန့်)
 - (ဃ) မောင်တိုင်းပြည် (ရေနံသာဝင်းမောင်)
- ၁၀။ အခြေခံပညာ (၁၀-၁၅) အဆင့် (အမျိုးသမီး)
 - (က) ရွာသာယာ (လှလှရီ)
 - (ခ) အဆင်းလှတပင်းတယ (ခင်သစ်လွင်)
 - (ဂ) မြန်မာပြည်ခရီးစဉ် (ထား)
 - (ဃ) မြန်မာ့ဂီတလှပဝေသာ (သင်းသင်းမြတ်)

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

အငွေမအကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံပြိုင်ပွဲကြီး ယနေ့ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၉ ဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံ ရိုးရာ မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာ လက်ဝှေ့အဖွဲ့ ချုပ်က ကြီးမှူး၍ Myanmar Martial Arts Group က ကျင်းပ မည့် အငွေမအကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ ရိုးရာလက်ဝှေ့ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံပြိုင်ပွဲ ကြီး စာနယ်ဇင်းရှင်းလင်းပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီက ရန်ကုန် မြို့ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် သိမ်ဖြူလက်ဝှေ့အားကစားရုံ၌ ကျင်းပမည်။

“ကျွန်တော်နဲ့ သွေးသစ်ဝင်း လှိုင်က ရန်သူတွေလည်း မဟုတ် ပါဘူး။ ကိုယ့်မြန်မာပြည်သား အချင်းချင်းတွေပဲ။ ဒီပွဲကလည်း ချန်ပီယံဂုဏ်ပိုဒ် တစ်ခုအတွက် ထိုးကြမှာဖြစ်ပါတယ်။ မကျေပွဲ လိုလည်း ပြောလိုရပါတယ်” ဟု ထွန်းထွန်းမင်းက ပြောသည်။ “ဒီပြိုင်ပွဲက စိုးလင်းဦးနဲ့ ရင်းနဲ့ ဒက်ရာရာသွားတော့ အများ ကြီး ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ နိုင်ငံ ခြားသားဖြစ်တဲ့အတွက် အများ ကြီး ကိုယ်အတွက် အားတစ်ခုဖြစ် တာပေါ့။ ဒီကစားသမားကလည်း မွေထိုင်းဖိုက်တာ ဖြစ်တယ်။ ဝမ်းချန်ပီယံရစ်မှာ သိရသလောက် တော့ နိုင်ပွဲများတယ်။ကစားတာ ကောင်းတယ်။ ကိုယ့်အတွက် အများကြီးခက်ခဲမယ့် ပြိုင်ဘက် ဆိုလည်း မများဘူး။ ဒါကြောင့် ကိုယ်ဘက်က အများကြီးပြင်ဆင် ပြီးတော့ ကိုယ်ကလည်း ဝမ်းကို သွားချင်တာကို။ ဝမ်းချန်ပီယံရစ် ကစားသမားနဲ့ ထိုးရတာဖြစ်လို့ ကိုယ့်အတွက်အများကြီးပွဲကောင်း တစ်ပွဲဖြစ်မှာပဲ။ လက်ဝှေ့ကစား သမားကိုယ်စား ဒီထက်မက ကြီးစားသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ထိုင်းကစားသမား အာဝသန် နှင့် ယှဉ်ပြိုင် ထိုးသတ်မည့် ကျော်စွာဝင်းက ပြောသည်။ “ကျွန်တော်တို့ နှစ်ယောက်ရဲ့ ပွဲကို ပရိသတ်တွေအတွက် ရသ

အကောင်းဆုံး ပေးနိုင်အောင် ကြိုးစားသွားမှာပါ။ မစ္စတာတိုက်ရိုက် အစကတည်းက သိပါတယ်။ သူက ကျွန်တော့်အဖွဲ့ကို ထွန်းမင်း လတ်နဲ့လည်း ထိုးဖူးပါတယ်။ သူက ဘယ်သူကစားသမား ဆိုတော့ဘယ်ကိုအားစိုက်ရတယ်။ အခြားပြိုင်ဘက်ကစားသမားတွေ နဲ့ဆို သူက အများကြီးကွာခြားပါ တယ်။ သူက အလွန်ကောင်းပါ တယ်။ ကျွန်တော်က ခြေကန်ချက် တွေကို အားသန်ပါတယ်။ ထိုးခဲ့တဲ့ ပွဲက ၁၆ ပွဲလောက်ရှိပြီ။ ဒါနဲ့ဆို ၁၇ ပွဲမြောက်ပါ။ ၁၁ ပွဲနိုင်ပြီး ၅ ပွဲ သရေ ရှုံးပွဲမရှိသေးပါဘူး။ ပြိုင်ပွဲ တစ်ခုမှာ အရှုံးနဲ့ အနိုင်ဆိုတာ ရှိတယ်ဆိုပေမယ့် ရှုံးပွဲမရှိတဲ့ စံချိန်ကို ဆက်ထိန်းသွားပါမယ်။ ဖြစ်အောင်လည်း ကြိုးစားရမှာပဲ” ဟု ထွန်းမင်းအောင်က ပြောသည်။ “ကျွန်တော် မနက်က ဆေးစစ် ဝိတ်ချိန် အောင်မြင်သွားပြီဖြစ် တဲ့အတွက် အားကျကျနပ်ပါတယ်။ ဒီပွဲမှာအနိုင်ရမယ်လို့ ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း ကျွန်တော် ထင်ပါတယ်။

မနက်မြန်မာ ကျွန်တော်နဲ့ ထွန်းမင်းအောင် ထိုးမှာဖြစ်တဲ့အတွက် ကြောင့်မို့လို့ လာရောက်ကြည့်ရှု အားပေးကြပါလို့ ပြောလိုပါတယ်” ဟု တိုက်ရိုက်(ဂျပန်)က ပြောသည်။ အဆိုပါပြိုင်ပွဲကြီး ငါးချိဉ်းများ ၌ ၈၀ ကီလိုတန်းတွင် ထွန်းထွန်းမင်းနှင့် သွေးသစ်ဝင်းလှိုင်၊ ၇၅ ကီလိုတန်းတွင် ထွန်းမင်းအောင် (မြန်မာ) နှင့် တိုက်ရိုက် (ဂျပန်)၊ ၇၀ ကီလိုတန်းတွင် ကျော်စွာဝင်း (မြန်မာ) နှင့် အာဝသန် (ထိုင်း)၊ ၆၅ ဒသမက်လိုတန်းတွင် စိန်လုံးချော နှင့် မိုးထက်အောင်တို့ ယှဉ်ပြိုင် ထိုးသတ်ကြမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် လေးချိန်ခေါ်ပွဲ၌ ၆၅ ကီလိုတန်း တွင် ဟံသာဝတီနှင့် စီတို၊ ၅၄ ကီလိုတန်းတွင် သိုင်းကျော်နှင့် ဝူသောဒီတို့ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ကြ မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းပြိုင်ပွဲကို SkyNet Sports 4 /HD ရုပ်သံလိုင်းမှ တိုက်ရိုက် ထုတ်လွှင့်ပြသသွားမည် ဖြစ် ကြောင်းသိရသည်။

အာကာစိုး





ပြည်တွင်းခရီးသွားများအကြား လူသိများလာသည့် ထွန်ပတိုင်ရေကန်နှင့် ဘားအံမြို့မှ ခရီးသွားနေရာများ

ယဉ်လာခံ

တောင်တွေရဲ့မြို့တော်လို့ တင်စားခံထားရတဲ့ ဘားအံမြို့ပေါ်က ကျောက်စိမ်းရောင် တလက်လက်တောက်ပနေတဲ့ ထွန်ပတိုင်ရေကန်ကို လတ်တလောမှာ ပြည်တွင်း ခရီးသွားဧည့်သည်တွေ များစွာလာရောက်လည်ပတ်နေကြပါတယ်။ ဘားအံမြို့ကို ရန်ကုန်ကနေ နေ့ချင်းပြန်သွားရောက်လည်ပတ်နိုင်သလို သွားလာရလွယ်ကူတာမို့ လက်ရှိမှာ ပြည်တွင်းခရီးသွားတွေ အများဆုံးသွားရောက်လည်ပတ်နေကြတဲ့ မြို့တော်တစ်ခု ဖြစ်လာနေပါတယ်။

“ပိတ်ရက်တွေဆို ဘားအံမြို့ကို ငယ်လေးတစ်ခုထိုးထားပြီး ဒီတံတား ပြည်တွင်းခရီးသွား ဧည့်သည်တွေ လေးပေါ်ကနေ ဓာတ်ပုံရိုက်ကူးကြရတာ တစ်ရက်ကို လူဦးရေ ၅၀၀ လောက် ဖြစ်ပါတယ်။ ရိုးရိုးရှင်းရှင်းလေး လှပစွာ လာရောက် လည်ပတ်ကြပါတယ်။ ဆွဲဆောင်ထားတဲ့ ထွန်ပတိုင်ရေကန်ရဲ့ ကြားရက်တွေမှာတော့ လူဦးရေ ၂၀၀ ဝန်းကျင်လောက်ပဲ ရှိတယ်” လို့ ဒေသခံ ဧည့်လမ်းညွှန်တစ်ဦးက စာရေးသူကို ပြောပြပါတယ်။

တကူးတက လာရောက်လည်ပတ် ၂၀၂၃ ခုနှစ်မှာ ဘားအံမြို့ကို ဖြည့်တွင်းခရီးသွား အများဆုံး လာရောက် လည်ပတ်ကြတယ်လို့ဆိုနိုင်ပြီး ဘားအံ မြို့မှာ နောက်ခံရှုခင်းကြည့်ကွက် အလှအပတွေ များစွာရှိတာမို့ အချိန်ပေး လာရောက်ပြီး အမှတ်တရဓာတ်ပုံ ရိုက်ကူးကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။ အများစု လာရောက်လည်ပတ်ကြတဲ့ နေရာက တော့ ကျောက်စိမ်းရောင် တလက်လက် တောက်ပနေတဲ့ ထွန်ပတိုင်ရေကန်ဖြစ် ပြီး ဒီရေကန်ကို တကူးတက လာရောက် လည်ပတ်ကြတာ အလွန်များပြားလာ တယ်လို့ ဒေသခံတွေဆီက သိရပါ တယ်။

ထွန်ပတိုင်ရေကန်ရဲ့ ပတ်ဝန်းကျင် ထွန်ပတိုင်ရေကန်ကို ကြာအင်း တောင်ဘက်ကနေ လာရောက်နိုင်သလို နောင်လုံတောင်ကြား လမ်းဘက်ကနေ လည်း လာရောက်နိုင်ပါတယ်။ အချက် အချာကျတဲ့နေရာမှာရှိတာမို့ လာရောက် လည်ပတ်မှုများတဲ့ နေရာတစ်ခုအဖြစ် ပေါ်ပြုလာဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။ နက်မှောင် နေတဲ့တောင်ကြီးကို နောက်ခံထားပြီး ကျောက်စိမ်းရောင် တလက်လက် တောက်ပနေတဲ့ ရေကန်မှာ ဝါးတံတား



ဘားအံမြို့အနီးမှ ခရီးသွားနေရာတစ်ခုဖြစ်သည့် ဖိုးတခေတ်ကျေးရွာ။

မြို့တော်လို့လည်း ခေါ်တွင်နိုင်ပါတယ်။ ဒီလို အမည်နာမများနဲ့ တင်စားခံရတဲ့ ဘားအံမြို့ဟာ ခရီးသွားရတနာသိုက်ကြီး တစ်ခု ဖြစ်နေတယ်လို့တောင် ဆိုနိုင်ပါ တယ်။

မြို့ဟာ စိတ်ဝင်စားစရာ လည်ပတ် လေ့လာစရာကောင်းတဲ့ ခရီးစဉ်ဒေသ ဖြစ်ပါတယ်။ ဘားအံမြို့ဝန်းကျင် မှာပဲ လည်ပတ်စရာနေရာ များစွာရှိ ပါတယ်။

ခရိုင်ရေဂူ၊ ဆဒ္ဒန်ဂူ၊ ကော့ကသောင်ဂူ၊ ကော့ကလယ်၊ ချစ်သူမြိုင်၊ ကန်သာယာ တံတား၊ လုံခြုံနီဥယျာဉ်၊ ကျိုက်ကဝိရွာ (ဖိုးတခေတ်ရွာ)၊ နောင်လုံတောင်ကြား၊ ထွန်ပတိုင်ရေကန်၊ တောင်ပိုင်းတောင်၊ ကြာအင်းတောင်၊ လွန်းညရေပြာကန်၊ ရွှေယဉ်မျှော် ပြည်တော်အေးစေတီ၊ မုတ္တမိရွာ အိပ်မက်ကြိုးတံတား၊ ကော့ခမိတ်ရွာ၊ ဂုဏ်သာပေါင်ရွာ၊ ထမင်း ဆုပ်တောင်၊ ဇွဲကပင်တောင်၊ မိမိတောင်၊ ဖားပုတောင် အစရှိတဲ့ လည်ပတ်စရာ နေရာတွေ ဖြစ်ပါတယ်။

အရှေ့တောင်အာရှ နိုင်ငံများက ပေးအပ်တဲ့ ဆုပေးပေးများစွာကို လက်ဝယ် ပိုင်ဆိုင်ထားတဲ့ ဘားအံမြို့တော်၊ များပြား လှစွာသော ခရီးစဉ်နေရာတွေ ရှိနေပြီး ရန်ကုန်မြို့နဲ့လည်း အလှမ်းမဝေးလှတဲ့ တောင်တွေရဲ့မြို့တော်သို့မဟုတ် ဂူတွေရဲ့ မြို့တော်ဖြစ်တဲ့ ဘားအံမြို့တော်နဲ့ ထွန်ပတိုင်ရေကန်ကို သွားရောက် လည်ပတ်နိုင်စေဖို့ ရေးသားဖော်ပြလိုက် ရပါတယ်။ ။

ထွန်ပတိုင်ရေကန်ကို ကြာအင်းတောင်ဘက်ကနေ လာရောက်နိုင်သလို နောင်လုံတောင်ကြား လမ်းဘက် ကနေလည်း လာရောက်နိုင်ပါတယ်။ အချက်အချာကျတဲ့နေရာမှာရှိတာမို့ လာရောက်လည်ပတ်မှုများတဲ့ နေရာတစ်ခုအဖြစ် ပေါ်ပြုလာဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။ နက်မှောင်နေတဲ့တောင်ကြီးကို နောက်ခံထားပြီး ကျောက်စိမ်းရောင် တလက်လက်တောက်ပနေတဲ့ ရေကန်မှာ ဝါးတံတားငယ်လေးတစ်ခုထိုးထားပြီး ဒီတံတား လေးပေါ်ကနေ ဓာတ်ပုံရိုက်ကူးကြရတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ရိုးရိုးရှင်းရှင်းလေး လှပစွာဆွဲဆောင်ထားတဲ့ ထွန်ပတိုင်ရေကန်ရဲ့ ပတ်ဝန်းကျင်ကလည်း သာယာပါတယ်

များစွာ ရှိတာမို့ ဂူတွေရဲ့မြို့တော်လို့လည်း တင်စားကြပါတယ်။ ဘားအံမြို့ကို မိမိတောင်၊ မိကရင်တောင်၊ ဖားပုတောင်၊ ဖားကပ်တောင်၊ ထောင်ပိတောင်၊ ထမင်း ဆုပ်တောင်၊ ဇွဲကပင်တောင်၊ ကြာအင်း တောင်၊ ဖားမိတောင်ဆိုတဲ့ တောင်ကိုးလုံး နဲ့ ဝန်းရံထားတာမို့ တောင်ကိုးလုံးရဲ့

လည်ပတ်စရာနေရာများစွာ ဒါ့အပြင် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများ က ပေးအပ်တဲ့ Sustainable Tourism Award (2022) ဆုပေးပေး ၁၁ ဆုကို ရရှိခဲ့ တဲ့ ကရင်ပြည်နယ်ရဲ့ ဂုဏ်သတင်း ကြောင့်လည်း ဂုဏ်ရှိန်ဝါ ပိုပြီးကြီးမား လာခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ မြို့တော်ဘားအံ

ခရီးသွားတွေ အများဆုံးသွားရောက် လည်ပတ်တဲ့နေရာတွေက ဘုရင် ညီဂူ၊ ကော့ဂွန်းဂူ၊ ရသေ့ပျံဂူ၊ သဘာဝ ရေလိုဏ်ဂူ၊ အာလင်ဂူ၊ လင်းနီဂူ၊ နောင်



ဆဒ္ဒန်ဂူအနောက်ဘက်ခြမ်း၌ လှေစီးနေသော ပြည်တွင်းခရီးသွားများ။



ထွန်ပတိုင်ရေကန်၌ အလှူဓာတ်ပုံရိုက်နေသည့် ပြည်တွင်းခရီးသွားတစ်ဦး။

စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် မဲခေါင်-လန်ချန်း ရုပ်သံသီတင်းပတ်စားပွဲပိုင်းဆွေးနွေးပွဲ တက်ရောက်ခဲ့သည့် မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

ရန်ကုန်၊ ဩဂုတ် ၁၉ - တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ် ကူမင်းမြို့၌ ဩဂုတ် ၁၆ ရက်မှ ၁၉ ရက်အထိ ကျင်းပသည့် စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် မဲခေါင်-လန်ချန်း ရုပ်သံသီတင်းပတ်စားပွဲပိုင်းဆွေးနွေးပွဲ (4th Lancang - Mekong Audiovisual Week Roundtable Conference) သို့ တက်ရောက်ခဲ့သည့် မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်နှင့် မြန်မာ့တော်လှန်ရေးအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

မီဒီယာကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် မဲခေါင်-လန်ချန်း ရုပ်သံသီတင်းပတ်စားပွဲပိုင်းဆွေးနွေးပွဲတွင် နိုင်ငံအလိုက် ရုပ်သံကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ အရည်အသွေးကောင်းမွန်သော အစီအစဉ်များ အဆင့်မြှင့်တင်၍ တောင်အာရှနှင့် အရှေ့တောင်အာရှဈေးကွက်သို့ ထိုးဖောက်ပြန့်ချိနိုင်ရေး၊

အနာဂတ်ကာလ၌ မီဒီယာကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ရုပ်သံပူးပေါင်းထုတ်လုပ်ပြီး အပြန်အလှန်ထုတ်လွှင့်ပြသရေး၊ ဘာသာပြန်ဆိုခြင်းနှင့် မူပိုင်ခွင့်အလေးထားခြင်းစသည့်ကဏ္ဍတို့ကို အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုး အဆိုပါ စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲတွင် မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်က မဲခေါင်ဒေသအတွင်း၌ လူမှုရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဆက်ဆံရေးတို့ကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်အတွက် မီဒီယာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ နိုင်ငံတကာမီဒီယာများ လာရောက်ရိုက်ကူးနိုင်ရန် ဖိတ်ခေါ်ပြီး ကူညီဆောင်ရွက်ပေးမည့်အခြေအနေများကို ဗီဒီယိုဖိုင်နှင့်တကွ ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ဆွေးနွေးပွဲအပြီးတွင် မဲခေါင်ဒေသအတွင်းရှိ မီဒီယာများက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြမည့် Mekong LOOK

App တွင် ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအိုနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတို့က တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် စိတ်ဝင်စားမှုအဆိုပြုလွှာကို သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။

ရုပ်သံဆွေးနွေးပွဲကို တရုတ်နိုင်ငံ အမျိုးသားရေးဒီဇိုင်း ရုပ်မြင်သံကြား စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့အစည်း(NRTA) နှင့် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနတို့က တာဝန်ယူကာ ယူနန်ပြည်နယ်ဒေသလုံးရှိ ရုပ်မြင်သံကြားစီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့အစည်းနှင့် ယူနန်မီဒီယာအုပ်စု(YMGA) လန်ချန်း-မဲခေါင် နိုင်ငံတကာပြုတ်တူရုပ်သံလိုင်းတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး မဲခေါင်ဒေသနိုင်ငံများအပြင် တောင်အာရှနိုင်ငံများမှ ပြန်ကြားရေးဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ၊ ရုပ်သံဌာနအကြီးအကဲများနှင့် မီဒီယာအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တောင်အာရှနိုင်ငံများမှ မီဒီယာကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။



ပေါင်မြို့နယ်၌ ကုန်ဈေးနှုန်းများ တည်ငြိမ်ကျဆင်းစေရေး အခြေခံစားသောက်ကုန်စည်များ ရောင်းချပေးလျက်ရှိ

ပေါင်၊ ဩဂုတ် ၁၉ - မွန်ပြည်နယ် ပေါင်မြို့နယ်၌ ကုန်ဈေးနှုန်းများ တည်ငြိမ်ကျဆင်းစေရေး အခြေခံစားသောက်ကုန်စည်များ ရောင်းချပေးခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကဒါရပ်ကွက် မင်္ဂလာဈေးတွင် ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ရောင်းချရာတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် အခြေခံစားသောက်ကုန်စည်များဖြစ်သည့် အမဲသားတစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀၊ ဝက်သားတစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀၊ ဆန်တစ်ပြည် ငွေကျပ် ၂၅၀၀၊ ဒေါက်တစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၆၀၀၀၊ ကြက်ဥငါးလုံး ငွေကျပ် ၁၂၀၀ စသည်တို့ကို ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် ရောင်းချပေးခဲ့ရာ အများပြည်သူများ ဝယ်ယူအားပေးကြသည်။

အဆိုပါ ဈေးရောင်းချခြင်းကို မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထင်လင်းအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဈေးကော်မတီဝင်များ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများက သက်သာချောင်ချိရေးဆိုင်တွင် ရောင်းချပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



ရုပ်မြင်သံကြား (မြောက်ပိုင်း) ဟိုပန်မြို့နယ်အတွင်းရှိ မန်မန်ရပ်ကွက် သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးအတွက် ချွံနွံနွံများ ရှင်းလင်းခြင်း၊ ပေါင်းမြက်များ ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် ရေစီးရေလာကောင်းမွန်စေရေးအတွက် ဩဂုတ် ၁၉ ရက်က ဟိုပန်ခရိုင် ရတနာပုံမြို့နယ် နတ်ယုရီမြို့နယ်ကြီး ကျော်ဝင်းလှိုင် ကြီးကြပ်မှုဖြင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ရေနုတ်မြောင်းများ ပြန်လည်တူးဖော်ခြင်း ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်များအကြောင်း သိကောင်းစရာများ ဆွေးနွေးဟောပြောပွဲ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန်၊ ဩဂုတ် ၁၉ - ဆောက်လုပ်ရေး၊ အိမ်ရာနှင့် ပြန်ပြည့်ဖြစ်ဖွယ်အင်အားစွမ်းမီ ပြုပြင်ရေးကို ဩဂုတ် ၁၈ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ သုံးရက်ကြာ ရန်ကုန်မြို့ အင်းယားလိတ်ဟိုတယ်ဝင်းရှိ Yangon Convention Center ၌ ကျင်းပလျက်ရှိသည်။

အဆိုပါပြုပြင်ပွဲတွင် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက ဆောက်လုပ်ရေးနှင့် အခြားဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာများကို ဆွေးနွေးဟောပြောမည်ဖြစ်ရာ ဩဂုတ် ၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီအထိ မြန်မာနိုင်ငံအင်အားစွမ်းအားအဖွဲ့မှ ပညာရှင်များဖြစ်သည့် ဒေါက်တာကျော်ကျော်မိုးက လျှပ်စစ်ဖော်တော်ယာဉ် EV ကား ဘက်ထရီအကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ ဒေါ်ရင်ရင်မြက လျှပ်စစ်ဖော်တော်ယာဉ်များ၏ ဘက်ထရီနည်းပညာကောင်းကျိုးနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုများ၊ ဘက်ထရီသိုလှောင်အားကို ဟိုက်ဘရစ်စွမ်းအင်ဖြင့် အကောင်အသုံးပြုခြင်းကိုလည်းကောင်း၊ ဦးအောင်ကျော်လင်းက UNR 100 စံချိန်စံညွှန်းသတ်မှတ်ချက်များအကြောင်းကိုလည်းကောင်း ဆွေးနွေးဟောပြောမည်ဖြစ်ရာ စိတ်ပါဝင်စားသူများ တက်ရောက်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်

“ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံထားခြင်းဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုနှင့် ပြင်းထန်မှုတို့ကို လျော့နည်းစေနိုင်ခြင်း (အထူးအားဖြင့် နာတာရှည်ရောဂါ ခံစားနေရသူများနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများ)၊ ရောဂါ၏ နောက်ဆက်တွဲပြဿနာဖြစ်သည့် ကိုယ်တွင်းအင်္ဂါများ ထိခိုက်လျက်စီးမှုမှကာကွယ်ရန်အတွက် အသက် (၅၅) နှစ်နှင့်အထက်ရှိသော ပြည်သူလူထုအားလုံးသည် နှိပ်စပ်ရာ ကျန်းမာရေးဌာနများနှင့် ဆက်သွယ်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး (ပထမအကြိမ်၊ ဒုတိယအကြိမ်နှင့် ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေး) များကို မဖြစ်မနေ သွားရောက်ထိုးနှံပါရန် အသိပေး နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။”

မြန်မာ့အလင်း

- စာတည်းမှူးချုပ် - ဆောင်နိုင်ဦး
- ဒေသစာတည်းမှူး - မြင့်စိုး
- သတင်းထောက်မှူး - ခင်ရတနာ
- စာတည်းမှူး - ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ သိန်းသိန်းစိုး
- ဘာသာပြန် - မြူးစန္ဒီစန္ဒာ၊ တင်လင်းအောင်
- စာတည်းအကြီးတန်း - ကျော်သူဝင်း၊ ဇင်ဦး၊ တင်မောင်လွင်၊ ဟိန်းထက်ဇော်၊ နေဝင်းထွန်း(၂)
- သတင်းထောက်မှူးအငယ်တန်း - ဝေသနုဖြူ၊ ဇော်ဝင်းအောင်၊ ခင်ဖြူထွေး
- သတင်းထောက်မှူးစာတို - တင်စိုး
- သတင်းထောက်သုတေသန - အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့
- စာဖြင့် - အေးအေးမိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့
- စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့
- အီမေးနှင့် အွန်လိုင်းထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၄)
- ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

mmailn.npt@gmail.com
www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ပရိတ်-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ပရိတ်-၃၆၁၄၂၊ မက်စ် ပရိတ်-၃၆၁၄၂၊ ရန်ကုန်မြို့နယ်-အမှတ်(၂)၊ မှတ်တမ်းစာတမ်းဌာန(၂)၊ ရန်ကင်း(၂)၊ ရန်ကင်း(၂)၊ မဟာနဂါး၊ ရန်ကင်းမြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၉၅၄၃၁၅၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၉၅၄၃၁၄၊ စီမံ ၀၁-၉၅၄၃၁၃၊ ဧည့်သည် ၀၁-၉၅၄၃၁၆၊ စာတိုက် ၀၁-၉၅၄၃၁၇၊ ၀၁-၉၅၄၃၁၈၊ ၀၁-၉၅၄၃၁၉၊ ၀၁-၉၅၄၃၁၀၊ ၀၁-၉၅၄၃၁၁၊ ၀၁-၉၅၄၃၁၂၊ ပရိတ်-၃၆၁၄၂၊ မြို့နယ် ၀၁-၉၅၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၆၆၀၆၅၄၆။

| ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ | | |
|---|-----------|-----------|
| ၁၉ - ၈ - ၂၀၂၃ | | |
| စက်သုံးဆီ (လက်လီဈေးနှုန်းများ) | | |
| စက်သုံးဆီ | (ရန်ကုန်) | (မန္တလေး) |
| ဒီဇယ်(တစ်လီတာ) | ၂၄၆၀ ကျပ် | ၂၅၁၀ ကျပ် |
| ပရီဗီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ) | ၂၄၆၀ ကျပ် | ၂၅၁၀ ကျပ် |
| အောက်တိုနိုင်း ၉၂ | ၂၂၅၀ ကျပ် | ၂၂၉၅ ကျပ် |
| အောက်တိုနိုင်း ၉၅ | ၂၃၅၀ ကျပ် | ၂၄၁၀ ကျပ် |
| (Moon Sun စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်မှ ရယူပါသည်) | | |

ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလျာသစ် မရှိ

(၁၉-၈-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလျာခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ (၁၈-၈-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၁၉-၈-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲခန်းမှ နာမည်မရှိ (၄,၁၅၆) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလျာသစ် မတွေ့ရှိရပါ။

ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ မရှိပါ။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

| ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် | | | | |
|-------------------------------|------------------|-----------------|--------------|---------------------|
| ကုမ္ပဏီအမည် | အဖွင့်ဈေး (ကျပ်) | အပိတ်ဈေး (ကျပ်) | ရယ်ယာစောင်ရေ | ရယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်) |
| FMI | ၈၉၀၀ | ၉၀၀၀ | ၂၀၈၄ | ၁၈၆၂၉၀၀၀ |
| MTSH | ၃၁၀၀ | ၃၁၅၀ | ၄၅၄၂ | ၁၄၀၈၈၃၅၀ |
| MCB | ၈၀၀၀ | ၈၀၀၀ | ၁၆၃ | ၁၃၀၃၈၀၀ |
| FPB | ၁၆၅၀ | ၁၆၅၀ | ၁၄၃ | ၂၃၉၅၀ |
| TMH | ၂၄၀၀ | ၂၄၅၀ | ၁၁၀ | ၂၄၂၃၅၀ |
| EFR | ၂၃၀၀ | ၂၃၅၀ | ၁၀၀၅ | ၂၃၁၁၇၅၀ |
| AHPC | ၄၉၀၀ | ၄၉၀၀ | ၂၅ | ၁၂၅၅၀၀ |
| MAEPC | ၁၉၅၀ | ၁၉၅၀ | ၄၆၃၈ | ၉၀၄၄၀၀၀ |

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုစုတည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရရှိစေရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အား

ကို မထွှင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။

- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်ရေးအတွက် စေ့စပ်၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှိကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလင်းတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

❖ နယ်စပ်ဒေသများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးတို့သည် အပြန်အလှန်ဆက်စပ်နေ...

❖ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး မရှိသည့်ဒေသများတွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည်မဟုတ်သကဲ့သို့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမရှိပါကလည်း ငြိမ်းချမ်းရေးသည် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲမည် မဟုတ်သည်ကို သတိပြုစေလို...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ မေလ ၅ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအကောင်အထည်ဖော်ရေးဗဟိုကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးအမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၃)သို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားမှုမှကောက်နုတ်ချက်)

ရောဂါဖြစ်ရေ ဆိပ်သာမြို့တွင် စိုးရိမ်ရေမှတ်ရောက်နိုင်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၉
ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီ တိုင်းထွာချက်အရ ရောဂါဖြစ်ရေဆိပ်သာမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက် တစ်ပေခန့်တွင် ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါ မြစ်ရေသည် နောက်နှစ်ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ ရောက်ရှိနိုင်သည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဆိပ်သာမြို့အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်းနေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြပါရန် အကြံပြုအပ်ပါသည်။
မိုး/ဇလ

လေစိအားနည်းရပ်ဝန်း အားလျော့သွားမည်ဟုခန့်မှန်း

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၉
ယနေ့ နံနက် ၅ နာရီခွဲတိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အနောက်မြောက်ပိုင်းနှင့် ယင်းနှင့်ဆက်စပ်လျက်ရှိသော အိန္ဒိယနိုင်ငံ အနောက်ဘက်လမ်းပြည်နယ် - ဩရိသာပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း ကမ်းခြေတိုက်တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော လေစိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် အိန္ဒိယနိုင်ငံ ဩရိသာပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး အနောက် - အနောက်မြောက်ဘက်သို့ ရွေ့လျားနိုင်ကာတဖြည်းဖြည်း အားလျော့သွားမည်ဟု ခန့်မှန်းရသည်။
မိုး/ဇလ

အာဆီယံ ယူ-၂၃ ပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာနှင့် ကမ္ဘောဒီးယား တစ်ဂိုးစီသရေကျ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၉
၂၀၂၃ အာဆီယံ ယူ-၂၃ ချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲအုပ်စု (က) ဒုတိယနေ့ကို ဩဂုတ် ၁၉ ရက်က ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ မြန်မာအသင်းနှင့် ကမ္ဘောဒီးယားအသင်း တစ်ဂိုးစီသရေကျခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းအတွက် ဆီမီးဖိုင်နယ်တက်ရောက်ရေး ဖျော်လင့်ချက်နည်းသွားသည့် ပွဲဖြစ်ခဲ့ပြီး သရေကျခဲ့သော အခွင့်အရေးအနည်းငယ် ကျန်ရှိနေခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းသည် ယခုပွဲတွင်လည်း ဆက်လက်ရုန်းကန်ခဲ့ရပြီး တိုက်စစ်ပိုင်း အဆုံးသတ်အားနည်းမှု၊ ခံစစ်ပိုင်းအားနည်းမှုများကြောင့် နိုင်ပွဲရရန် ရုန်းကန်ခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။



မြန်မာအသင်းနှင့် ကမ္ဘောဒီးယားအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။

မြန်မာအသင်းသည် ပွဲထွက်လူစာရင်းကို အပြောင်းအလဲအနည်းငယ်သာ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး

ပြည်ဖြိုးသူ (ဂိုး)၊ သက်ဟိန်းစိုး၊ ခွန်ကျော်ဇင်ဟိန်း၊ ရှင်းသန့်၊ ပွဲအစ ၁၃ မိနစ်တွင် ကမ္ဘောဒီးယားအောင်၊ မိုးဆွေအောင်၊ သန်းတိုး၊ အသင်းက ဂိုးစတင်ရရှိခဲ့ပြီး အောင်တို့ ပါဝင်ကစားခဲ့သည်။ စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၁ ❖

ဩစတြေးလျကို ဂိုးပြတ်အနိုင်ယူပြီး ဆွီဒင်အသင်း အမျိုးသမီးကမ္ဘာ့ဖလား တတိယနေရာရယူနိုင်ခဲ့



ဆွီဒင်အသင်း အောင်ပွဲခံနေစဉ်။

အမျိုးသမီးကမ္ဘာ့ဖလား တတိယနေရာရယူပွဲအဖြစ် ဩဂုတ် ၁၉ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲက ဩစတြေးလျနိုင်ငံ ဘရစ္စဘိန်းမြို့ရှိ ဘရစ္စဘိန်းအားကစားကွင်း၌ နာမည်ကြီး ဆွီဒင်နှင့် အိမ်ရှင် ဩစတြေးလျအသင်းတို့ အကြိတ်အနယ်ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ ဆွီဒင်အသင်းက နှစ်ဂိုးပြတ်အနိုင်ရရှိကာ တတိယနေရာ ရယူနိုင်ခဲ့သည်။ ပရိသတ် ၄၉၀၀၀ ကျော် လာရောက်ကြည့်ရှုခဲ့သည့် အဆိုပါပွဲစဉ်တွင် နှစ်သင်းကြားခြေစွမ်းသိသိသာသာ ကွာဟမှုမရှိသော် စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၁ ❖

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

မာရ်အပေါင်းတို့ကို အောင်တော်မူ ဆောင်းပါး ၈

ဖြစ်သင့်ဖြစ်ထိုက်သည့် နိုင်ငံခြားငွေလွယ်နှုန်းမဟုတ်ဘဲ နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်းမြင့်တက်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ဈေးကစားမှုများနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဖော်ထုတ်အရေးယူရန်ရှိ ပြည်တွင်းသတင်း ၈

အဋ္ဌမအကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံပြိုင်ပွဲကြီး ယနေ့ကျင်းပမည် ပြည်တွင်းသတင်း ၈

ပြည်တွင်းခရီးသွားများအကြား လူသိများလာသည့် ထွန်ပတိုင်ရေကန်နှင့် ဘားအံမြို့မှ ခရီးသွားနေရာများ ရွှေနိုင်ငံ မြင်ကွင်းကျယ် ၈